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Poštnina plačana pri pošti 1290 Grosuplje

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e

Članice Gasilske zveze 
Dobrepolje so obiskale in 
spoznavale novosti  
v Gasilski brigadi Koper
(slika zgoraj.

»Naj človek pol sveta obteče, 
najboljši kruh doma se peče« 
– tradicionalni slovenski 
zajtrk na OŠ Dobrepolje. 
Na sliki marljive čebelice, ki 
pridno nabirajo med v družbi 
veselih harmonikarjev
(slika levo).

Voščilnica, narejena po motivu Rojstvo, 
avtorja Toneta Kralja.



FIZIOTERAPIJA
KRAJNC Samoplačniške terapije za odpravo bolečin,

sanacijo poškodb ter boljše počutje za otroke
in odrasle:

- manualna terapija, 
- Bownova terapija
- obravnava težav s čeljustnim  sklepom
- biodinamična kraniosakralna terapija
- Tecar

Fizioterapijo na delovni nalog 
(čakalna doba od 6t ednov do 9 mesecev)

Lokacija izvajanja:
Videm 33a, (Zavod Sv. Terezije)
1312 Videm - Dobrepolje

Ana Krajnc, fizioterapevtka
m: 040 332 712
e: info@fizioterapija-krajnc.si

www.fizioterapija-krajnc.si

Partner TRIGLAV zdravje za
SPECIALIST:

MAS – PUGELJ
Posek in spravilo lesa

 Prevoz lesa  
z gozdarsko prikolico

Strojno cepljenje drv

041 755 688 (Ele)

PGD LOKACIJA DEFIBRILATORJA  AED-JA NASLOV
PGD VIDEM – JAKLIČEV DOM (SPREDNJA STENA STAVBE) VIDEM 34

– ELEKTRO DOBREPOLJE (VHOD V STAVBO) VIDEM 42
– GASILSKI DOM PGD VIDEM (VOZILO GVM-1) VIDEM 37b
– ELMA TT TOVARNA TRANSFORMATORJEV (SPREDNJA STRAN 
STAVBE)

PREDSTRUGE 29

– ZAVOD SV. TEREZIJE (V STAVBI) VIDEM 33a
– ŠPORTNA DVORANA VIDEM 80

PGD ZDENSKA 
VAS

– GASILSKI DOM PGD ZDENSKA VAS (SPREDNJA STRAN STAVBE) ZDENSKA VAS 59
– VAŠKI DOM CESTA (SPREDNJA STRAN STAVBE) CESTA 38a

PGD HOČEVJE – GASILSKI DOM PGD HOČEVJE (SPREDNJA STRAN STAVBE) HOČEVJE 19
PGD STRUGE – STARI GASILSKI DOM (SPREDNJA STRAN STAVBE) PRI CERKVI 1

– NA PRIVATNI HIŠI PODTABOR 5
PGD KOMPO-
LJE

– GASILSKI DOM PGD KOMPOLJE (SPREDNJA STRAN STAVBE) KOMPOLJE 60

PGD ZAGORICA – GASILSKI DOM PGD ZAGORICA (SPREDNJA STRAN STAVBE) ZAGORICA 36a
PGD PONIKVE – GASILSKI DOM PGD PONIKVE (SPREDNJA STRAN STAVBE) PONIKVE 45

– PRIZMA PONIKVE, POSEBNI SOCIALNOVARSTVENI ZAVOD RS (V 
STAVBI)

PONIKVE 76

LOKACIJE AVTOMATSKIH EKSTERNIH DEFIBRILATORJEV (AED)

V nujnih primerih, 
ko je potrebna 
uporaba AED-ja, 
pokličite številko 
112. V kolikor so AED-ji nameščeni še kje drugje, vas naprošamo, da lokacije sporočite v uredništvo.
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Na š  k r a j
Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje.  
Naslov uredništva: Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje. 
Odgovorni urednik: Uroš Gačnik.
E-pošta: nas-kraj@dobrepolje.si, gsm: 041 885 111.
Lektoriranje: Mojca Pipan. 
Člani izdajateljskega sveta: Zdenka Novak Nose (predsednica), Ana Pugelj, Mojca Babič, 
Dušica Hočevar. 
Glasilo Naš kraj je vpisano v razvid medijev pri Ministrstvu Republike Slovenije za kulturo pod 
zaporedno številko 741.        
Oblikovanje, prelom in tisk: PARTNER GRAF zelena tiskarna, d.o.o. 
Glasilo izhaja enkrat mesečno v nakladi 1300 izvodov.

Naslednja številka izide v četrtek, 21. decembra 2023.   
Rok za oddajo prispevkov je 9. december 2023.

Veseli december tudi v Dobrepolju v znamenju prireditev
Za mesec december velja, da je to mesec, ki ga z veseljem in radostjo pričakujemo vsi, še posebej se ga veselijo otroci, 
saj se v njem zvrstijo dobri možje, ki običajno prinesejo darila. Prav tako je december mesec, v katerem se nanizajo 
dogodki in dnevi (noči), ki so običajno prijetni. Potekajo zaključna druženja, udeležimo in ogledamo si praznično 
okrašene objekte in mesta, nekateri se na oglede odpravijo tudi v sosednja mesta in države. 

V Dobrepolju bomo tako že 2. decembra 
z občinskim praznikom začeli adventni 
čas. Upam, da se ta dan v velikem števi-
lu zberemo v dvorani Jakličevega doma, 
kjer bo bogat kulturni program domačih 
in tujih izvajalcev ponovno razveselje-
val vse prisotne. Po uradnem zaključku 
občinskega praznika bo na trgu sledil 
prižig lučk in s tem simbolno naznanil 
začetek veselega pričakovanja. Na stoj-
nici tudi letos ne bo manjkal naš Pinki, ki 
bo skrbel za razpoloženje v središču Vid-
ma. Lepo povabljeni, da se ustavite pri 
njegovi stojnici, poklepetate ter seveda 
tudi darujete finančna sredstva. Letoš-
nje leto, enako kot do sedaj, Pinki zbira 
darove za pomoči potrebne. Vsekakor 
je želja, da darovana sredstva pridejo v 
prave roke, zato velja s tega mesta poziv, 
da sporočite stisko županu ali Pinkiju 
osebno. Na podlagi zbranih predlogov 
se bosta nato odločila, komu in na kak-
šen način se bo pomagalo. Lepa gesta, ki 
vsako leto razveseli in vsaj malo pokrpa 
težave, ki jih posamezne družine imajo. 
Že sedaj v imenu Pinkija hvala za vse 
darove.

Že naslednji teden, 9. decembra, 
ne zamudite izjemne priložnosti, kjer 
se boste lahko v Dobrepolju udeležili 
glasbeno-gledališke predstave – opere 
znanega in uspešnega pisca. Karte so že 
v predprodaji in jih lahko kupite v knji-
žnici. Več o predstavi si preberite v ome-
njenem prispevku, ki vas bo prepričal, 

da spremljate edinstven dogodek v živo.
V tednu pred božičem, 17. decembra, 

nas bodo obiskali skavti, ki bodo prinesli 
betlehemsko luč. Skavti nas nagovarjajo, 
da luč odnesemo na svoje domove, da 
nas obsije z mirom in poveže v skupnost 
ljudi. Naredite še korak več ter poiščite 
način, da ljudem pokažete bližino. Naj 
luč doseže vse, ki so potrebni upanja, saj 
nas tema ločuje in hromi. »Pusti se ob-
sijati z mirom in zasveti v temi,« nam na 
koncu zaupajo misel skavti in nam želijo 
vesel in srečen božič.

Godba Dobrepolje nas že naslednji 
dan na državni praznik, ki ga obeležu-
jemo 26. decembra, dan samostojnosti 
in enotnosti, pričakuje v Športni dvo-
rani Dobrepolje, kjer bodo ponovno 
pripravili izbor skladb, ki bodo temu 
prazničnemu dnevu dali še poseben pe-
čat. Vstopnice si je treba rezervirati, kar 

lahko storite na načine, ki so objavljeni 
v vabilu.

Dan samostojnosti in enotnosti je po-
memben državni praznik. Na ta dan se 
spominjamo razglasitve izidov plebisci-
ta 26. decembra 1990 – mejnika, ko se 
je hrepenenje po lastni državi dejansko 
začelo uresničevati. Za samostojno Slo-
venijo se je takrat odločilo 95 odstotkov 
vseh, ki so se udeležili plebiscita, oziro-
ma dobrih 88 odstotkov vseh volilnih 
upravičencev. Rezultat plebiscita je to-
rej potrdil, da je slovenski narod enotno 
rekel DA samostojni in neodvisni Slove-
niji. Za osamosvojitev sta bili zaslužni 
velika složnost in enotnost v slovenskem 
narodu, zato je osamosvojitev zasluga 
celotnega naroda – vseh Slovenk in Slo-
vencev, ki so trdno verjeli v to, da bomo 
lahko zaživeli suvereno, v družbi drugih 
narodov, s katerimi smo danes združeni 
v vseh najpomembnejših mednarodnih 
organizacijah. 

Temelja, na katerih je naš narod ute-
meljil svojo identiteto, sta gotovo slo-
venski jezik in kultura, kajti izražanje v 
slovenskem jeziku in slovenska književ-
nost sta bila dolgo eden redkih mogočih 
načinov, kako opozoriti in opominjati na 
našo edinstvenost. Bodimo ponosni, da 
smo Slovenci!

December je tudi čas, ko se uzremo 
nazaj na letno prehojeno pot, ugotovi-
mo, kako smo delali, in naredimo načrte 
za prihodnost. Lep december želim! ■
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Poročilo o delovanju občine
V jesenskem času so mnoge dejavnosti na občini usmerjene v oblikovanje in sprejem občinskega proračuna za 
naslednje leto. Tako se je konec oktobra sestal občinski svet in sprejel proračun v prvem branju, prav v teh dneh pa 
potekata oblikovanje in usklajevanje nekaterih pomembnih postavk. Pri tem bodo sodelovali tudi predstavniki vaških 
odborov. Na podlagi razprave in posvetovanj bo župan v sodelovanju z občinsko upravo predložil dokončno obliko 
proračuna, o katerem bo odločal občinski svet na seji, ki bo predvidoma sredi decembra. 

Pripravil podžupan dr. Jernej Stare.

Nadaljujejo se dejavnosti, povezane s 
komunalno infrastrukturo. Poteka čišče-
nje kanalizacijskega voda in požiralnika 
pred čistilno napravo (ČN) Bruhanja vas; 
po sanaciji bo ČN pripravljena za zagon 
in priklop gospodinjstev. V teku je tudi 
polaganje tlačnega voda, ki bo Kompolje 
povezal s ČN v Bruhanji vasi, zaradi če-
sar je oz. bo potrebna delna zapora ceste. 
Krajanom se zahvaljujemo za razumeva-
nje. Prav tako že poteka rekonstrukcija 
vodovoda Rob. 

Narejena je cenitev gospodarske javne 
infrastrukture v obrtni coni Predstruge, 
čemur bo v kratkem sledila predaja infra-
strukture občini v last in javnemu komu-
nalnemu podjetju v upravljanje. Za del 
območja zazidalnega načrta v Predstru-
gah je bila vložena zahteva za pridobitev 
gradbenega dovoljenja za komunalno 
infrastrukturo, kar je pomemben korak 
na poti do uresničitve tega projekta. 

Ker se bliža zima in obstaja možnost 
skorajšnjih snežnih padavin, so vzdrže-
valci državnih in občinskih cest aktivi-
rali zimske službe, ki bodo ob sneženju 
zagotovile čiščenje in prevoznost cest. 
V času izida te številke glasila bo na Di-
rekciji RS za infrastrukturo izveden se-
stanek, na katerem bo vodstvo občine 
pridobilo pojasnila o dolgo pričakovani 
obnovi državnih cest v naši občini. 

Z vodstvom Ljubljanske urbane regije 
(LUR) potekajo dogovori za zasnovo, fi-
nanciranje in izvedbo projektov, ki sodijo 
v okvir regionalnih povezav. Občina bo iz 
tega naslova skušala pridobiti sredstva za 
okrepitev prometne in komunalne infra-
strukture.

V zadnjem času so krajani Podgorice 
poročali, da se po njivah v neposredni 
bližini podjetja Organa zadržuje umaza-
na voda, iz katere se širi smrad. Podjetje 
Organa je nedavno zgradilo industrijsko 
čistilno napravo, ki je v poskusnem zago-

nu in za vzpostavitev normalnega obra-
tovalnega režima brez neželenih učinkov 
je potreben določen čas. Nad uvajanjem 
čistilne naprave bdi Inšpektorat RS za 
okolje in energijo, ki je seznanjen z za-
devo in preverja stanje na terenu.

Na oktobrski seji je občinski svet spre-
jel odlok o ustanovitvi skupne občinske 
uprave, imenovane »Enotnost občin«. 
Ker so odlok v enakem besedilu že spre-
jeli občinski sveti vseh udeleženih občin, 
bo v času izida te številke glasila izveden 
skupni podpis odloka ter medobčinske-
ga sporazuma o izvrševanju pravic, ob-
veznosti in odgovornosti, s čimer bomo 
javno izpostavili ta pomembni mejnik 
pri delovanju naših občinskih uprav. 
Skupno občinsko upravo ustanavljamo 
občine Kočevje, Kostel, Osilnica, Dobro-
va - Polhov Gradec in Dobrepolje, zasno-

vana pa je tako, da bo zagotavljala kar 
največ storitev za kar se da nizko ceno, 
saj velik del stroškov dela in materialnih 
stroškov subvencionira država. Skupna 
občinska uprava bo začela delovati z no-
vim letom in pričakujemo, da bo naša 
občina na ta račun privarčevala znatno 
količino sredstev, ki jih namenja za de-
lovanje občinske uprave. 

Pred vrati je zadnji mesec v letu, ki bo 
bogat s kulturnimi prireditvami. Kot vsa-
ko leto bomo obeležili občinski praznik 
in podelili občinska priznanja. Prižgali 
bomo tudi praznično razsvetljavo, ki os-
taja skromna in bo stroškovno v istem 
okvirju kot lansko leto, kar pomeni, da 
bo znatno cenejša kot v letih poprej. V 
želji, da nas prihajajoči praznični čas še 
tesneje poveže, vam želimo zdravo, mir-
no in uspešno pozno jesen. ■
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Poročilo s 5. redne seje Občinskega sveta  
Občine Dobrepolje
Peta redna seja občinskega sveta je potekala v četrtek, 26. oktobra 2023. Župan je predlagal devet točk dnevnega reda, 
ki so jih svetniki soglasno potrdili. Seje se je udeležilo vseh 12 svetnikov skupaj z županom in direktorjem občinske 
uprave. Na seji sva bila prisotna tudi predstavnika medijev. Celotno sejo si je mogoče ogledati na spletni strani Občine 
Dobrepolje: https://www.dobrepolje.si/objava/834490.

Uroš Gačnik

Uvodoma je vse prisotne pozdravil pod-
župan dr. Jernej Stare, ki je sejo tudi odprl 
in vodil. Predlagal je sprejetje dnevnega 
reda, ki so ga skupaj z gradivom pred-
hodno prejeli svetniki. Vse prisotne je 
nagovoril tudi župan Janez Pavlin, ki se 
po daljši odsotnosti vrača. Vsem svetni-
kom in delavcem občinske uprave se je 
zahvalil za vse delo, ki je bilo opravljeno. 
Nadalje so svetniki obravnavali in spreje-
li zapisnik 4. redne seje Občinskega sveta 
Občine Dobrepolje. Pri točki seznanitve 
s poročilom o izvrševanju proračuna Ob-
čine Dobrepolje so svoje mnenje podala 
stalna delovna telesa, ki so poudarila sla-
bo izvedbo, niso pa imela pripomb nad 
zapisanim. Slabša realizacija v prvem 
polletju ni neobičajna. 

Zdenka Novak Nose je vprašala, zakaj 
so se sredstva iz vzdrževanja cest presta-
vila v zimsko službo. Župan ji je pojasnil, 
da je to zato, ker je bilo veliko stroškov 
z zimskim pluženjem in posipanjem, saj 
prejmejo veliko klicev občanov zaradi 
pluženja cest, ljudje zahtevajo interven-
cijo, še preden zapade 15 centimetrov 
snega, kot predpisuje odlok o pluženju, 
in pluženje se praviloma izvede še dosti 
pred tem kriterijem. Janko Nose je pou-
daril, da je sneg še večja težava na višje 
ležečih delih občine.

Najobsežnejša točka je bila Predlog 
Odloka o proračunu Občine Dobrepolje 
za leto 2024, kjer je župan konkretne-
je izpostavil nekatere točke v predlogu 
proračuna. Med večjimi projekti so: re-
konstrukcija ceste Zdenska vas–Videm, 
skupaj z mešano cono – pešpot in kole-
sarska pot, projekt naj bi bil izdelan do 
marca 2024; prioriteta rekonstrukcije 
lokalnih cest je asfaltiranje makadam-
ske ceste med vrtcem in Podgorico; čis-
tilna naprava v Bruhanji vasi, ki je dobila 
uporabno dovoljenje: najprej se izvede 

čiščenje požiralnika in glavnega kanali-
zacijskega voda, temu sledita zagon in 
priklop gospodinjstev, začenši z Bru-
hanjo vasjo; urejanje industrijske cone 
v Predstrugah, ki je v teku; projekt za 
obnovo oz. izgradnjo zidu pokopališča 
v Strugah, kjer se čaka soglasje Zavoda 
za kulturno dediščino ter nadalje prido-
bitev gradbenega dovoljenja; nadaljuje 
se obnova vodovoda od Rašice do Roba 
v razdalji 1,4 kilometra, kjer je bila ob-
stoječa napeljava močno dotrajana, za-
radi tega je prihajalo do velikih izgub in 
z njimi povezanih stroškov (udeležba 
naše občine v investiciji je ocenjena na 
148.000 evrov). Podana je pobuda o pre-
daji igrišča pri zavodu Prizma v Ponikvah 
v upravljanje občini, ki bi izvedla prepla-
stitev, pogovori o izvedbi že potekajo. V 
prihodnje se načrtuje izdelava projekta 
za izgradnjo igrišča pri šoli, ki bi vse-
bovalo atletske steze in več namenskih 
igrišč. Po županovi predstavitvi predlo-
ga Odloka o proračunu so svetniki podali 
mnenja, ki so jih izoblikovali s pomočjo 
delovnih teles, ki so odlok predhodno 
obravnavala. Svetniki so podali nekaj 
mnenj in predlogov, na koncu pa potrdi-
li odlok v prvem branju. Za predpisano 

javno razpravo o proračunu so določili 
čas med 27. oktobrom in 12. novembrom 
2023 (v času izida te številke glasila je bila 
razprava že zaključena).

Svetniki so soglasno sprejeli Odlok 
o ustanovitvi Skupne občinske uprave 
»Enotnost občin«, ki povezuje občine Ko-
čevje, Kostel, Osilnica, Dobrova - Polhov 
Gradec in Dobrepolje. S tem se uresniču-
je namera o priključitvi skupni občinski 
upravi s središčem v Občini Kočevje, ki 
jo je na junijski seji sprejel občinski svet, 
ki je obenem sprejel odločitev o izstopu 
iz skupne občinske uprave »5G« s sede-
žem v Grosuplju. V prid odločanju je 
prevladalo dejstvo, da se bo upravljanje 
izvajalo bolje in za manj denarja z veli-
ko optimizacijo dela. Z vključevanjem 
se tesneje povezujemo z rastočimi ob-
činami v razvoju. Na skupno občinsko 
upravo se bosta predvidoma prezaposlili 
dve sodelavki, ki ostajata v Dobrepolju, 
prednostno pa bosta delali za našo obči-
no, na ta način se bo prihranilo kar nekaj 
finančnih sredstev.

Občinski svet je sprejel Sklep o pri-
znanjih Občine Dobrepolje v letu 2023, 
ki dvema prejemnikoma, Kulturnemu 
društvu Godba Dobrepolje ter Martini 
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Perhaj, podeli zlato plaketo Občine 
Dobrepolje – obema za dolgoletno ak-
tivno delo na kulturnem področju. Pri-
znanja z obrazložitvijo se bodo kot obi-
čajno podelila na občinski slovesnosti 2. 
decembra 2023.

Občinski svet je soglasno podprl po-
budo o vzpostavitvi rednega mesečnega 
poročanja o delu in finančnem poslo-
vanju JVIZ-ja, saj bo tako občina lažje 
izpolnjevala svoje ustanoviteljske obve-
znosti ter pripomogla k optimalnemu 

poslovanju zavoda, kar je še posebej 
pomembno v času hitre rasti stroškov na 
vseh področjih.

Občinski svet je imenoval svetnico 
dr. Nado Pavšer za članico Razvojnega 
sveta Ljubljanske urbane regije (LUR) za 
mandat do konca programskega obdob-
ja 2021–2027.

Pri točki vprašanja in pobude se je k 
besedi prijavilo več svetnikov, tokrat iz-
postavljam le nekatere. Janko Nose, Svet 
za preventivo in vzgojo v cestnem pro-

metu, je pripravil kritične točke o varstvu 
v prometu in ga je zanimalo, kam lahko 
posreduje zapis. Mateja Lohkar je opozo-
rila na nevarno zgradbo v središču Vid-
ma. Prosi občino, če lahko stopijo v stik 
z lastnikom, saj zgradba pomeni grožnjo 
vsem, ki se gibajo v okolici. Direktor ob-
činske uprave, g. Pikl, je povedal, da sta 
z lastnikom že opravila razgovor in je 
obojestranska želja, da se stvari uredijo. 
Prav tako je opazila slabo stanje vežice 
na Vidmu, sredstva za njeno obnovo so 
načrtovana v proračunu. Zdenko Novak 
Nose je zanimala časovnica za ureditev 
komunalne infrastrukture industrijsko-
-obrtne cone Predstruge, na kar ji je g. 
Pikl odgovoril, da je cenitev del opravlje-
na, treba bo plačati davek, JKPG bo prev-
zelo infrastrukturo v upravljanje, uredil 
naj bi se tudi namenski prostor zbirnega 
centra za odpadke, ki se bodo nato vozili 
na lokacijo Špaja dolina. Dr. Nada Pavšer 
je poudarila potrebo po večjem sodelo-
vanju z lokalnimi kmetijami. Želja je, da 
lokalno pridelana hrana konča na kro-
žnikih šol in vrtcev. Podala je pobudo, 
da bi občina pomagala javnim zavodom 
pri subvencioniranju tovrstne prehrane. 
Župan je odgovoril, da podpira lokalno 
pridelavo. ■

Občinski svet Občine Dobrepolje je na 5. redni seji sprejel 
naslednje sklepe:

• potrdili so zapisnik 4. redne seje Občinskega sveta Občine Dobrepolje,
• seznanili so se s poročilom o izvrševanju proračuna Občine Dobrepolje v 

obdobju od 1. januarja 2023 do 30. junija 2023,
• sprejeli so odlok o spremembah in dopolnitvah Odloka o proračunu Občine 

Dobrepolje za leto 2023 s prilogami – Rebalans 1,
• sprejeli so Odlok o proračunu Občine Dobrepolje za leto 2024 s prilogami v 

prvi obravnavi,
• sprejeli so Odlok o ustanovitvi Skupne občinske uprave "Enotnost občin",
• potrdili so prejemnike občinskih priznanj za leto 2023,
• sprejeli so sklep o mesečnem poročanju JVIZ OŠ Dobrepolje,
• imenovali so predstavnico Občine Dobrepolje v Razvojni svet LUR v pro-

gramskem obdobju 2021–2027.

Občina Dobrepolje 
 

Vabimo vas na osrednjo prireditev ob  
prazniku Občine Dobrepolje,

ki bo v soboto, 2. decembra 2023, ob 19. uri
v Jakličevem domu na Vidmu.

V programu prireditve se bomo dotaknili delovanja občinskega glasila Naš kraj,  
ki v letu 2024 vstopa v svoje 30. leto rednega izdajanja.  

Poleg tega se bodo slovesno podelila tudi priznanja Občine Dobrepolje za leto 2023.

Nastopajoči: Kulturno društvo Godba Dobrepolje, Otroška folklorna skupina OŠ Dobrepolje,
Zagoriški fantje in Maja Založnik v spremljavi  J. J. A. jazz tria.

Vljudno vabljeni!

Župan Občine Dobrepolje
Janez Pavlin 
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OBVESTILO
o načinu prijave poškodb na infrastrukturi

Spoštovani krajani,
ker pogosto opozarjate predstavnike občine na poškodovano ali slabo vzdrže-
vano infrastrukturo (ceste, javna razsvetljava), vas obveščamo, da je tovrstne 
zadeve mogoče prijaviti na spletni strani občine, v rubriki e-občina – Predlogi 
in pobude (https://dobrepolje.si/objave/391), možnost »Dodaj predlog, pobu-
do«. Predlagamo, da za prijavo težav z infrastrukturo uporabite spletni vmesnik 
občine.

Vmesnik omogoča prijave različnih zadev:
• poškodbe cestišča in pločnikov;
• poškodbe vodovoda;
• poškodbe javne razsvetljave oz. nedelujoča razsvetljava;
• poškodbe druge javne infrastrukture; 
• nasmetena območja, divja odlagališča.

Poleg tega lahko krajani po istem vmesniku podate poljubno pobudo ali po-
stavite vprašanje.

Občinska uprava bo prejete prijave in pobude posredovala pristojnim vzdrže-
valnim službam, ki imajo na skrbi infrastrukturo.

S prijavo po spletu pripomorete k učinkovitemu reševanju težav. Za sodelo-
vanje se vam iskreno zahvaljujemo.

Občina Dobrepolje  

OBVESTILO
o podatkih za stik z zimsko 
službo za vzdrževanje cest

Spoštovani krajani,
v primeru težav z izvajanjem zim-
ske službe na območju Občine 
Dobrepolje pri pluženju lokalnih 
cest in javnih poti (samo občinske 
ceste) se lahko obrnete na dežurno 
številko: 051 326 392.

Zimsko službo na regionalnih 
(državnih) cestah na območju 
Občine Dobrepolje izvaja podjetje 
CGP Novo mesto, baza Škofljica, 
dežurna številka: 041 634 586.

Za sodelovanje se vam iskreno 
zahvaljujemo in vam želimo varno 
in srečno pot v vseh razmerah.

Občina Dobrepolje

Nepovratna sredstva za spodbujanje proizvodnje in 
shranjevanja električne energije in toplote iz obnovljivih virov
Namen razpisa je spodbuditi naložbe v nove proizvodne naprave iz obnovljivih virov energije za proizvodnjo električne 
energije in toplote ter za hranilnike električne energije in toplote v kombinaciji s proizvodnjo energije.

Uroš Gačnik

Rok oddaje vlog: od 6. novembra 2023 od 
8. ure dalje do porabe sredstev.

Finančna sredstva, ki so na voljo v 
obliki nepovratnih sredstev, znašajo 80 
milijonov evrov:
• do 45 % skupnih stroškov za velika 

podjetja,
• do 55 % skupnih stroškov za srednja 

podjetja,
• do 65 % skupnih stroškov za mikro in 

mala podjetja.
Primerni prijavitelji: kot upravičeni 

subjekt lahko sodeluje prijavitelj, ki je 
vpisan v poslovni register, izkazuje regi-
strirano dejavnost glede električne ener-
gije ali toplote in je:
• pravna oseba;

• fizična oseba, ki opravlja pridobitno 
dejavnost, kar vključuje tudi status no-
silca dopolnilne dejavnosti na kmetiji;

• zadruga ali 
• samoupravna lokalna skupnost.

Izjemo v zvezi z izkazovanjem regi-
stracije dejavnosti glede proizvodnje 
električne energije zajemajo projekti, ki 

vključujejo proizvodne naprave, za kate-
re iz soglasja za priključitev izhaja, da so 
priklopljene za namene samooskrbe. ■

Človek je premagal naravo 

prej, kot se je naučil 

obvladati samega sebe. 

(Albert Schweitzer,  

nobelov nagrajenec)
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Zmanjševanje odpadne embalaže: Izzivi in priložnosti 
za bolj trajnostno prihodnost
Evropski teden zmanjševanja odpadkov, ki je potekal med 18. in 26. novembrom, je letos osvetljeval pomembnost 
embalaže. Na žalost je Slovenija letos ostala brez nacionalnega koordinatorja, saj Ministrstvo za okolje, podnebje in 
energijo RS ni zagotovilo pogojev za izvedbo dejavnosti, so sporočili iz društva Ekologi brez meja. Kljub temu pa se je 
odvilo veliko dogodkov, ki so želeli spodbuditi k zmanjšanju odpadne embalaže.

Javno komunalno podjetje Grosuplje,  
foto: Pixabay in Unsplash

Vprašanje odpadne embalaže postaja 
vse bolj pereče, saj v Evropi na prebivalca 
proizvedemo povprečno 157 kg odpadne 
embalaže. Kljub temu, da je embalaža 
ključna za zaščito in ohranjanje izdelkov 
med potjo od proizvajalca do potrošnika, 
se spopadamo z izzivom pretiranega in 
nepotrebnega pakiranja.

Danes živimo v potrošniško usmerje-
nem svetu, kjer se proizvede veliko od-
padne embalaže. Glavna težava se skriva 
v pretiranem pakiranju, kjer se uporabi 
več embalaže, kot bi bilo resnično pot-
rebno. Čeprav na to kot posamezniki ne 
moremo neposredno vplivati, pa lahko 
s spremembami v svojem vedenju in 
nakupovalnih navadah prispevamo k 
zmanjšanju odpadne embalaže.

Morda se ne zavedamo, koliko odpa-
dne embalaže ustvarimo v enem tednu 
ali mesecu. Zato je priporočljivo voditi 
dnevnik odpadne embalaže, kar nam 
lahko pomaga bolje spoznati svoje po-
trošniške navade in prispevati k odgo-
vornemu ravnanju z odpadki.

Eden od načinov, kako zmanjšati od-
padno embalažo, je prenehanje uporabe 
plastenk za vodo. Poleg zmanjšanja koli-
čine odpadkov, ki jih ustvarimo, bo voda 
iz pipe tudi boljša izbira. Vemo, da so 
plastenke med najbolj problematičnimi 
embalažnimi odpadki, saj letno na sve-
tu ustvarimo približno 1,5 milijona ton 
plastičnih odpadkov. Zato je pitje vode iz 
pipe okolju prijaznejša in tudi bolj eko-
nomska izbira.

Zero waste: Kako zmanjšati odpadke 
in jih ponovno uporabiti?

V sodobnem svetu se spoprijemamo 
z izzivom obvladovanja odpadkov, ki na-
stajajo zaradi naših potrošniških navad. 
Zero waste ali nič odpadkov postaja vse 
bolj priljubljen način življenja, ki spod-

buja trajnostno ravnanje z viri in zmanj-
ševanje okoljskega vpliva. V tem članku 
bomo raziskali koncept nič odpadkov in 
delili nekaj idej, kako ponovno uporabiti 
odpadke in prispevati k bolj trajnostne-
mu načinu življenja.

Kaj pomeni nič odpadkov?
Nič odpadkov je filozofija življenja, ki 

se osredotoča na zmanjševanje odpad-
kov in preprečevanje nastajanja nepo-
trebnih materialov. Cilj je ustvariti čim 
manj odpadkov in jih ustrezno reciklira-
ti, kompostirati ali kako drugače recikli-
rati, da ne škodujejo okolju. Pomembno 
je razumeti, da popolno doseganje nič 
odpadkov ni vedno mogoče, a vsak korak 
k temu cilju je pomemben.

Ideje za ponovno uporabo odpadkov

1. Embalaža in nakupovanje
• Večkratna uporaba vrečk: Namesto 

enkratnih plastičnih vrečk raje upo-
rabljajte večkrat uporabne vrečke za 
nakupovanje.

• Steklene posode: Kupujte izdelke v 
steklenih posodah, ki jih lahko kasne-
je uporabite za shranjevanje hrane ali 
ustvarjanje domačih izdelkov.

2. Biološki odpadki
• Kompostiranje: Biološke odpadke, kot 

so ostanki hrane, lupine zelenjave in 
kavna usedlina, lahko uporabite za 
ustvarjanje hranljivega komposta za 
vrtnine ali rože.

3. Oblačila in tekstil
• Preoblikovanje oblačil: Stara oblači-

la lahko preoblikujete v nove modne 
kose ali pa jih podarite organizacijam 
za pomoč potrebnim.

• Krpanje in popravilo: Popravite luknje 
in strgane dele oblačil, namesto da jih 
zavržete.

4. Embalaža izdelkov
• Naredite sami izdelki za nego: Names-

to nakupa izdelkov za nego v plastič-
ni embalaži poskusite ustvarjati svoje 
domače izdelke.

• Ponovna uporaba embalaže: Ohranite 
embalažo, ki jo lahko ponovno upora-
bite za shranjevanje drugih predme-
tov, ali pa jo reciklirajte.

5. Elektronika
• Popravilo naprav: Namesto da zavrže-

te pokvarjeno elektroniko, poskusite 
najprej popraviti napravo ali jo odne-
site k strokovnjaku za popravila.

• Recikliranje elektronike: Ko elektroni-
ka ne deluje več, jo odnesite na mesto 
za recikliranje, kjer bodo materiali pri-
merno obdelani.

Nič odpadkov ni le trend, ampak tudi 
odgovor na naraščajočo težavo odpad-
kov v svetu. S pravilnim ravnanjem z od-
padki in ustvarjanjem manjše količine 
smeti lahko vsak posameznik prispeva 
k ohranjanju okolja. Z zgornjimi idejami 
za ponovno uporabo odpadkov lahko 
začnete zmanjševati svoj okoljski odtis 
in graditi bolj trajnostno prihodnost. 
Spomnite se, vsak majhen korak šteje! ■
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Okusi Slovenije v EU-shemah kakovosti
Čebelarji po vsej Sloveniji, ki so združeni v društva in Čebelarsko zvezo Slovenije, marljivo kot čebele skrbijo za 
izvedbo najrazličnejših projektov. Odmevnejši projekti so: Dan shem kakovosti, promocije medu iz evropskih shem 
kakovosti, Tradicionalni slovenski zajtrk, Teden slovenske hrane.

Uroš Gačnik (povzeto po izjavi za javnost ČZS)

Na Čebelarski zvezi Slovenije sta 15. no-
vembra 2023 potekala strokovni posvet 
usmerjenih čebelarjev in posvet ob dne-
vu shem kakovosti. Znani predavatelji so 
predstavili različne poglede glede trže-
nja domačega medu, ob tem ne smejo 
pozabiti na pomembno povezovanje 
proizvajalcev. Zveza slovenske pode-
želske mladine pa je prikazala primer 
učinkovitega trženja lokalno pridelane-
ga sadja.

Predstavili sta se tudi uporaba medu 
pri masaži ter priprava medenih jedi na 
evropskem kuharskem prvenstvu. 

Organizacije s področja kmetijstva so 
predsedniku Vlade RS in predsednici 
RS po zgledu Avstrije podale pobudo, 
da se v javnih ustanovah ustrezno in 
na pregleden način uredita sledljivost 

in označevanje porekla sestavin, ki se 
uporabljajo za pripravo obrokov. Namen 
pobude je, da se učenci, dijaki in oskr-
bovanci v javnih ustanovah na jedilnikih 
seznanijo s poreklom jedi, ki jih z obroki 
zaužijejo. Prav tako je pomembno, da se 
v vseh protokolarnih prireditvah v orga-
nizaciji države uporablja domača in lo-
kalno pridelana hrana.

Poudarili so tudi, da je z vstopom v 
EU Slovenija dobila priložnost, da svoje 
kmetijske pridelke in živila zaščiti tudi 
na evropski ravni. V Sloveniji imamo tri 
višje kakovosti medu: Slovenski med z 
zaščiteno geografsko označbo, Kočevski 
gozdni med z zaščiteno označbo pore-
kla in Kraški med z zaščiteno označbo 
porekla. 

Čebelarska zveza Slovenije bo do kon-
ca marca 2026 izvajala evropski projekt 
promocije medu z zaščiteno geografsko 

označbo »Enjoy, it's from Europe« za 
dvig prepoznavnosti medu iz evropskih 
shem kakovosti, v okviru katerega bo iz-
vedla številne promocijske dejavnosti. 
Potrošnik lahko kupi med iz EU-shem 
višje kakovosti pri trgovcih na tržnicah, 
na spletu ali neposredno pri čebelarju.

Boštjan Noč, predsednik ČZS, je po-
vedal, da je ključno zaupanje v proi-
zvode slovenskega kmeta in čebelarja. 
»Srce slovenskega kmeta mora pokazati, 
da je slovenska hrana najboljša in okus 
hrane tisti, ki prepriča potrošnika, da se 
odloči za nakup slovenske hrane. Dokler 
bo izraz kmet slabšalen, nismo na pravi 
poti. V izobraževalne ustanove moramo 
ponesti sporočilo, da je kmet pomemben, 
da ne smrdi, ampak da s kmetij diši slo-
venska hrana, ki jo pridela. Ko bo kmet 
spoštovan, bo slovenska hrana večkrat 
na mizi.« ■

Iz dneva v teden slovenske hrane z »Recepti z okusi 
Slovenije«
Stanovske organizacije čebelarjev, kmetov in zadrug vas z »Recepti z okusi Slovenije« vabijo, da podprete njihovo 
pobudo za obeleževanje tedna slovenske hrane.

Uroš Gačnik, prispevek povzet po sporočilu za 
javnost

Z željo spodbuditi odgovorno prehran-
sko verigo od njive do krožnika so sta-
novske organizacije čebelarjev, kmetov 
in njihovih zadrug pred letom dni, 16. 
novembra 2022, na Vlado Republike 
Slovenije naslovile pobudo, da Dan slo-
venske hrane preraste v Teden slovenske 
hrane. Posameznike, ustanove in medije 

z brošuro Teden slovenske hrane tako 
vabijo, da njihovo pobudo podprete. V 
tednu, ko obeležujemo Dan slovenske 
hrane (13.−19. november 2023), vas z 
»Recepti z okusi Slovenije« spodbujajo, 
da tradicionalne slovenske jedi iz lokal-
nih sestavin s ponosom umestite v osrčje 
jedilnikov – tako v javnih ustanovah, 
gostinskih obratih kot v toplini vašega 
doma. Naj vsak grižljaj odseva bogastvo 
in raznovrstnost slovenskih polj in vrtov, 

travnikov, pašnikov, trajnih nasadov ter 
gozdov. Tudi druge dnevne obroke, kot 
so zajtrk, večerja in malica, pripravite iz 
pridelkov in živil slovenskega porekla. V 
toplini doma specite kruh in ga za zajtrk 
užijte v krogu najdražjih – namazanega 
z maslom in medom, ob skodelici mleka 
ter sočnem jabolku. Zvrhana skleda sve-
že zelenjave naj spremlja vaš vsakdan.

Pridelke in živila slovenskega porekla 
poiščite pri čebelarjih, kmetih in njiho-
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vih zadrugah. Na trgovinski polici bodite 
pozorni na oznako »poreklo Slovenija« in 
oznako »izbrana kakovost – Slovenija«, 
ki zagotavljata slovensko pridelavo in 
predelavo, kakovost izdelkov ter redno 
kontrolo.

Ker lahko samo s skupnim sodelova-
njem krepimo slovensko podeželje in 
gospodarstvo, ohranjamo slikovito kra-
jino in biotsko raznovrstnost ter zidamo 
zdravo prihodnost vseh nas.

V Sloveniji je v okviru tudi zelenega 
javnega naročanja živil najnižja cena še 
zmeraj poglaviten dejavnik izbora do-
baviteljev. Pri naročilih ni upoštevano, 
da: sestavine pogosto prihajajo tako iz 
držav Evropske unije kot tretjih držav, 
kjer je dovoljena uporaba bistveno več-
jega nabora aktivnih snovi za varstvo 
rastlin in skladiščenje pridelkov kot v 
Sloveniji; je ob transportu potrebna upo-
raba sredstev za podaljšanje obstojnosti 
kmetijskih pridelkov; so pri shemah ka-
kovosti (npr. ekološka pridelava) zahteve 
za pridelavo s stališča dovoljene upora-
be aktivnih snovi za varstvo rastlin oh-
lapnejše kot v Sloveniji; se pri industrijski 
reji živali uporabljajo antibiotiki v večjih 
količinah kot v Sloveniji … Ti pridelki in 
živila, ki do obroka naših otrok in drugih 
ranljivih skupin prepotujejo stotine, celo 
tisoče kilometrov, so pogosto podvrženi 
tudi zamrzovanju in odmrzovanju ter so 
pogosto pridelani in predelani v pogojih, 
ki niso enakovredni standardom varstva 

delavcev v Republiki Sloveniji, in v po-
gojih industrijskega kmetijstva z velikim 
prispevkom k biotski ter habitatni ero-
ziji tako na lokalni kot globalni ravni … 
Preden ti kmetijski pridelki in živila pre-
potujejo pot do krožnikov varovancev v 
slovenskih javnih ustanovah, globalno 
prispevajo k večji porabi energije, ki v 
pretežni meri še zmeraj temelji na fosil-
nih gorivih. 

V okolju, kjer je cenovna konkurenč-
nost edino merilo, slovenski kmetje ne 
morejo konkurirati cenam kmetijskih 
pridelkov, ki prihajajo iz pogojev pridela-
ve, kjer so okoljski, socialni, zdravstveni 
in nenazadnje človeški standardi bistve-
no nižji kot v Sloveniji. V pogojih takšne 
cenovne konkurenčnosti tudi niso upo-
števani prihodnji stroški, povezani s 
podnebnimi spremembami tako na lo-
kalni kot globalni ravni.

Žal do danes ti pričakovani pozitiv-
ni učinki prehrane, ki temelji na lokal-
no pridelanih kmetijskih pridelkih, na 
družbo in lokalno gospodarstvo še niso 
bili ovrednoteni in priznani. Prav tako še 
niso bili ovrednoteni morebitni pozitivni 
prihodnji učinki na zdravje.

Kljub nedavni izkušnji globalne zdra-
vstvene krize, trenutnim nestabilnim 
geopolitičnim razmeram in podnebnim 
spremembam, ki imajo vpliv na globalno 
pridelavo, nikoli ni bil ovrednoten in tudi 
z učinkovitimi ukrepi prepoznan pomen 
ohranjanja čim večje stopnje prehranske 

suverenosti, ki temelji na lokalni pride-
lavi, predelavi in distribuciji. Z ohranje-
no lastno kmetijsko pridelavo namreč 
zmanjšujemo odvisnost od zunanje tr-
govine, kar je pomembno predvsem v 
času motene oskrbe zaradi: nihanja cen, 
ki je posledica gibanja cen energentov in 
vhodnih surovin pri kmetijski pridelavi, 
skrajnih vremenskih pojavov in s tem po-
vezanih letin ter zalog, špekulacij s su-
rovinami, ki so potencialne naložbe na 
mednarodnih finančnih trgih, zapiranja 
nacionalnih meja za trgovanje s kmetij-
skimi pridelki zaradi zagotavljanja lastne 
prehranske varnosti … 

Stanovske organizacije, pobudnice 
projekta:

Čebelarska zveza Slovenije; Kmetijsko 
gozdarska zbornica Slovenije; Zadružna 
zveza Slovenije; Sindikat kmetov Slove-
nije; Zveza slovenske podeželske mla-
dine; Zveza kmetic Slovenije; Konzorcij 
evropsko zaščitenih živilskih pridelkov 
in izdelkov; Zveza sadjarskih društev 
Slovenije; Ekoci – eko civilna iniciativa 
Slovenije, Združenje za trajnostno pri-
hodnost; Gibanje Oskrbimo Slovenijo – 
Štafeta semen; gibanje Rajski vrt.

Podrobnejša pojasnila k pobudi
V Republiki Sloveniji imamo ohranje-

no v pretežni meri diverzificirano kmeto-
vanje, ki temelji na družinskih kmetijah, 
ki so zagotovilo trajnosti, tako s stališča 
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kroženja hranil, ohranjanja pestrosti 
ekosistemov, vitalnosti, slikovitosti in 
socialne varnosti podeželja. Struktu-
ra slovenskega kmetijstva je predvsem 
posledica naravnih dejavnikov ter tudi 
zgodovinskega družbenopolitičnega 
okolja, v katerem se je razvijalo. Tovrstno 
kmetovanje ni generator samo zelenih 
delovnih mest na kmetijah, temveč tudi 
v drugih trajnostnih gospodarskih pano-
gah, kot so trajnostni turizem, storitvene 
dejavnosti na podeželju, živilskoprede-
lovalna dejavnost … Dolgoročno torej 
vpliva tudi na zmanjševanje revščine in 
družbene neenakosti. Prispeva pa tudi 
k ohranjanju bogate slovenske kulturne 
dediščine. 

Morebitni pozitivni prihodnji učinki 
na zdravje:
• vpliv na dolgoročno zmanjševanje 

obremenjenosti družbe z nenalezljivi-
mi kroničnimi boleznimi in na zmanj-
šanje prihodnjih javnih izdatkov za 
zdravstveno in socialno blagajno (do-
zorelost lokalnega sadja in zelenjave 
je ob pobiranju optimalnejša, zaradi 
kratke verige dobave tako s stališča 
dolžine poti kot števila posrednikov 
ni potrebe po predčasnem pobiranju 
in tretiranju s sredstvi za podaljšanje 
svežine; večja verjetnost je, da bosta 
lokalno pridelana zelenjava in sadje 
vsebovala večje količine antioksidan-
tov v primerjavi z živili, ki so bila tran-

sportirana in skladiščena daljši čas; 
večja verjetnost je, da pri zelenjavi in 
sadju pri daljši verigi od pridelovalca 
do potrošnika pade vsebnost vitamina 
C, prav tako, da se zmanjšajo vrednos-
ti vitaminov A, B in E);

• ugoden vpliv povečanja lokalno pri-
delanih živil v prehrani na zagotavlja-
nje virov živil in zmanjšanje možnosti 
pomanjkanja mikrohranil. ■

Psihoaktivne snovi in mladostniki!
Nacionalni inštitut za javno zdravje (NIJZ) je pripravil 17. nacionalno konferenco ob mesecu preprečevanja 
zasvojenosti, ki je imela slogan »Skupaj zmoremo več – krepitev odpornosti za odraščanje brez zasvojenosti«. 
Z omenjeno temo so k sodelovanju povabili družine, družbo, posameznike, ki lahko pripomorejo h krepitvi 
ozaveščenosti mladostnikov glede oblik drog, ki vodijo v zasvojenost.

Uroš Gačnik

Alarmanten je podatek HBSC-ja, da se 
prvi stik s psihoaktivnimi snovmi zgodi v 
povprečju že pred 13. letom starosti. Zelo 
pomembno je, da se z različnimi dejav-
nostmi preprečuje vsak vnos psihoak-
tivnih snovi v telo, predvsem v obdobju 

otroštva in mladostništva. Zgodnejši kot 
so začetki uporabe, več možnosti je, da 
se v kasnejšem obdobju uporaba nada-
ljuje ter se nato razvije zasvojenost. 

Pomembno je, da lahko vse tovrstne 
dejavnosti, ki jih izvaja družba (v šoli, 
družini), s pomočjo vzgoje in obveščanja 
lokalnega okolja, pripomorejo h krepitvi 

mladostnikove odpornosti proti vede-
njem, ki vodijo v zasvojenost.

Podatki raziskave Z zdravjem pove-
zana vedenja v šolskem obdobju (HBSC 
2022), ki jo je že šestič zapored izvedel 
Nacionalni inštitut za javno zdravje, ka-
žejo, da pri otrocih in mladostnikih do 
prvih stikov s psihoaktivnimi snovmi pri-

Prazen klas štrli privzdignjen v nebo in se tako hvali očetu,  

poln klas pa se ponižno povesi in izroči svoje seme materi zemlji.
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Policija svetuje: Pripravite se na zimo
Vozniki, dočakajte dež, meglo, sneg in poledico pripravljeni. Dodatna previdnost in večja pozornost sta v jesenskih 
in zimskih razmerah nujni, a za varno vožnjo še vedno premalo, kajti tudi vozilo mora biti tehnično brezhibno in 
predpisano opremljeno.

Damjan Lenček, pomočnik načelnika PP 
Grosuplje

Priporočila za vožnjo v zimskih 
razmerah in pozimi

1. Hitrost vozila zmanjšajte in jo prila-
godite razmeram ter stanju vozišča.

2. Povečajte varnostno razdaljo med 
svojim vozilom in vozilom, ki vozi 
pred vami.

3. Zavirajte narahlo in po potrebi po-
stopno, z večkratnim pritiskom na 
stopalko.

4. Ne spreminjajte smeri vožnje sun-
kovito, saj vsako tako ravnanje lahko 
povzroči zanašanje vozila. Podobno 
velja tudi za sunkovito speljevanje.

5. Zelo pomembna je izbira pravilnega 
prestavnega razmerja, ker lahko pre-
majhna moč na pogonskih kolesih 
zmanjša učinkovitost vodenja vozi-
la in onemogoči potrebne popravke 
smeri vožnje, prevelika pa povzroči 
zdrsavanje pogonskih koles in zana-
šanje vozila.

6. Vozite čim bolj enakomerno, brez 
premočnega pospeševanja ali 
zmanjševanja hitrosti.

7. Posebej bodite pozorni na iz-
postavljene dele ceste, kjer se pogo-
steje pojavlja poledica.

8. Računajte z daljšim časom potova-
nja, zato se od doma odpravite prej 
kot običajno.

9. Med vožnjo bodite zbrani, predvsem 
pa strpni do drugih udeležencev v 
prometu. V takih razmerah so še po-
sebej pomembni vozniška kultura, 
etika in solidarnost.

10. Pred vožnjo dobro očistite vsa stekla 
in poskrbite, da se z vozila ne bodo 
raztresali sneg, led, voda ali druge 
snovi.

Pravočasno preverite:

1. pnevmatike,
2. zavore,
3. svetlobne naprave in
4. zimsko opremo.

Druga zimska oprema
Priprava motornega vozila na zimo 

naj zajema tudi pregled drugih naprav in 
opreme vozila. Poleg pnevmatik, zavor, 
krmilnega mehanizma in luči je tu še vr-
sta drugih naprav, ki jih mora uporabnik 
vozila občasno, pred zimo pa pravočas-

no in skrbno preveriti:
1. Akumulator:  Pregledati, očistiti in 

namazati je treba kabelske priključ-
ke ter preveriti stanje elektrolita v 
celicah.

2. Hladilni sistem: Preveriti je treba 
gostoto in raven hladilne tekočine.

3. Sistem za dovod zraka v vozilo: Pri-
poročljivo je preveriti, ali so v siste-
mu tujki (smeti ali posušeno listje).

4. Olje v motorju: Gladina olja mora 
vedno segati med obe oznaki (max 
in min) na merilni palici.

5. Sistem za močenje vetrobranske-
ga stekla: Preveriti je treba količino 
vode v posodi ter ji dodati zadostno 
količino sredstva proti zmrzovanju.

6. Metlice brisalcev: Preveriti je treba 
njihovo izrabljenost in jih po potrebi 
zamenjati.

7. Klinasti jermen: Preveriti je treba 
stanje in napetost jermena, ki zago-
tavlja vrtenje alternatorja, črpalke 
hladilne tekočine in drugih naprav.

haja že pred 13. letom starosti, medtem 
ko se večina mladostnikov z alkoholom 
sreča do 15. leta, s tobakom in konopljo 
pa do 17. leta starosti.

Tako je alkoholne pijače že kdaj v živ-
ljenju pila petina (21,3 %) 11-letnikov in 
večina 15- (70 %) ter 17-letnikov (83, 9 
%). Cigarete je že kdaj v življenju kadilo 
2,6 % 11-letnikov, skoraj četrtina (23,5 %) 
15-letnikov in 42 % 17-letnikov. Elektron-
ske cigarete je že kdaj v življenju upora-
bilo 3,6 % 11-letnikov, 29 % 15-letnikov 
in nekaj več kot tretjina (34,4 %) 17-letni-
kov. Približno 3 % otrok in mladostnikov 

so konopljo prvič uporabili pred 13-le-
tom starosti, sicer pa je konopljo že kdaj 
v življenju uporabil vsak sedmi 15-letnik 
(13,7 %) in približno vsak tretji 17-letnik 
(33,8 %).

Veseli nas izsledek raziskave, ki v 
splošnem kaže, da se uporaba alkohola, 
tobaka in konoplje med otroki in mlado-
stniki v Sloveniji znižuje.

Ada Hočevar Grom, predstojnica Cen-
tra za preučevanje in razvoj zdravja na 
NIJZ-ju, je na konferenci poudarila po-
membnost obdobja mladostništva, ki je 
prehod iz otroštva v odraslost. V tem času 

se pri mladih dogajajo intenzivne teles-
ne, kognitivne in psihološke spremem-
be, ki vplivajo na počutje, razmišljanje 
in sprejemanje odločitev. V tem obdob-
ju se oblikujejo navade, vzorci vedenja 
in odnosi, ki lahko pomembno vplivajo 
na kasnejši potek zdravja, ki posledično 
vplivajo na odraslost. Pomembno je, da 
s preventivnimi akcijami že v lokalnem 
območju poskrbimo, da se prepreči ra-
zvoj vzorcev in navad, ki lahko vodijo v 
uporabo psihoaktivnih snovi ter posle-
dične zasvojenosti. ■
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8. Sistem za dovod goriva: Pri vozilih z 
dizel motorjem je priporočljivo pre-
gledati in po potrebi očistiti filter za 
gorivo.

9. Tesnila vrat: Če jih bomo občas-
no namazali z glicerinom, v mrzlih 
dneh kljub mokroti vrata ne bodo 
primrznila.

10. Ključavnice na vratih in pokrovu 
prtljažnika: Občasen vbrizg WD 40 
ali podobnega penetrirajočega an-
tikorozivnega sredstva bo preprečil 
pomrznjenje ključavnice.

V avtomobil, pripravljen na zimsko 
vožnjo, spadata metlica in strgalo za 
čiščenje stekel. Preverite tudi brisalce, 
morda je guma natrgana ali drugače 
poškodovana.

V posodi s tekočino za čiščenje ve-
trobranskega stekla naj bo dovolj teko-
čine, ki v mrazu ne bo zmrznila.

Naprave za odtajevanje in sušenje 
vetrobranskega stekla ter naprave za 
ogrevanje in zračenje morajo zagotoviti 
normalno vidljivost skozi steklo.

Pred daljšo vožnjo preverite, ali imate 
v rezervoarju dovolj goriva. Sneg lahko 
preseneti tudi zimsko službo in zgodi se, 
da vozilo z nemočnimi potniki obstane 
na cesti, zato tudi odeja v vozilu ne bo 
odveč.

Pnevmatike
Vozilo bo pravilno in dobro opremlje-

no, če bomo upoštevali naslednja pravi-
la:
1. Vsa štiri kolesa opremimo z zimski-

mi pnevmatikami (»M+S« ali »M.S« 
ali »M&S«).

2. Zimske pnevmatike imejmo na vozi-
lu štiri mesece (najmanj od 15. no-
vembra do 15. marca naslednje leto).

3. Najmanjša globina profila zimskih 
pnevmatik mora biti 3 milimetre.

4. Samo zimske pnevmatike na vseh 
kolesih omogočajo uspešno spelje-
vanje in pospeševanje, učinkovito 
zaviranje, nespremenjeno smer pri 
zaviranju in varno vožnjo skozi ovin-
ke. Zaradi posebne snovi pa bodo 
zimske pnevmatike tudi pri tempe-

raturi pod 7 stopinj Celzija dovolj 
mehke, da bodo zagotovile ustrezni 
oprijem tudi na suhi in nezasneženi 
cesti.

5. Le zadostna globina profilov bo 
omogočila dobro odstranjevanje 
vode in brozge izpod koles ter sta-
bilnost v snegu in ledu. Kadar je 
na cesti več snega, pa priporočamo 
uporabo snežnih verig.

6. Ker se guma kot organska snov stara, 
po štirih letih ne glede na obrablje-
nost izgubi sposobnost optimalnega 
oprijemanja na cestišču. Pnevmati-
ke so edini stik našega vozila z vo-
ziščem, zato skrbimo, da bo vedno 
dober.

7. Za zimsko opremo štejejo tudi pole-
tne pnevmatike na vseh štirih kole-
sih in ustrezne snežne verige, ki mo-
rajo biti v zimskih razmerah pravilno 
nameščene na pogonskih kolesih.

Promet v Podgorici je varnejši
S pomočjo Občine Dobrepolje nam je v Podgorici skozi celotno naselje uspelo zmanjšati omejitev hitrosti na 40 km/h 
in ob tem tudi postaviti prikazovalnik hitrosti, ki opozarja voznike na prehitro vožnjo skozi našo vas.

Primož Šporar, VO Podgorica

Dolga leta vaščani Podgorice s strahom 
spremljamo prehitre voznike, ki se ne 
glede na omejitev hitrosti 50 km/h ve-
liko prehitro pripeljejo skozi našo vas, 
bodisi iz smeri Vidma proti Zagorici bo-
disi iz Zagorice proti Vidmu. Cesta skozi 
Podgorico je pomembna šolska pot na-
ših otrok iz vasi Podgorica, Zagorica in 
Bruhanja vas. Zadnja leta je v naši vasi 
tudi veliko mladih družin z razposaje-
nimi otroki, ki jih seveda že od malega 
učimo previdnosti v prometu, pa vendar 
ljudje, še posebej pa otroci, nismo nikdar 
dovolj previdni. Sama vas Podgorica ima 
tudi kar nekaj nevarnih točk, od katerih 
je najbolj nevarno križišče pri kapelici, 
kjer na cesto Videm–Podgorica pripelje 
tudi veliko avtomobilov iz smeri šole 
oziroma vrtca na Vidmu. To križišče je 
navkljub ogledalu zelo nepregledno in 
nevarno. Poleg tega je zagotovo nevarno 
tudi križišče v sami vasi, kjer se priključi 
cesta, ki iz Bruhanje vasi mimo Ratik pri-

pelje v Podgorico.
Našim prizadevanjem za povečanje 

prometne varnosti je prisluhnila Obči-
na Dobrepolje. V oktobru 2023 so skozi 
celotno naselje Podgorica s prometnimi 
znaki uredili znižanje dovoljene hitrosti 
na največjo dovoljeno hitrost 40 km/h. 
Poleg tega so na začetku vasi pri kapeli-
ci za vozila, ki prihajajo iz smeri Vidma, 

postavili prikazovalnik hitrosti, ki vozni-
ke opozarja na prehitro vožnjo. Prvotna 
opažanja so pozitivna, zdi se, da vozniki 
upoštevajo novo omejitev hitrosti. Ne-
katere, ki pa vseeno prehitro pripeljejo 
v vas, pa na to potem dodatno opozori 
prikazovalnik hitrosti. Seveda ostajajo 
nekateri prehitri vozniki iz smeri Zago-
rice proti Vidmu, vendar je velik in zelo 

Nova omejitev hitrosti 40 km/h skozi 
celotno naselje Podgorica in v ozadju 
novi prikazovalnik hitrosti, ki voznike 
opozarja na prehitro vožnjo.
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Primož Šporar

Po večini vasi v Občini Dobrepolje je 
splošna omejitev hitrosti znotraj nase-
lja 50 km/h, le na nekaterih bolj rizičnih 
manjših cestah, na primer v bližini šol, so 
nekatera območja omejene hitrosti, bolj 
znana pod izrazom cona 30. Ker nam je 
v vasi Podgorica skupaj z Občino Dobre-
polje sedaj uspelo zmanjšati dovoljeno 
hitrost v naselju na 40 km/h, bi rad na re-
alnem primeru pokazal, kakšna je razlika 
med ustrezno vožnjo voznika s hitrostjo 
40 km/h in vožnjo prehitrega voznika, 
ki se skozi vas pelje s hitrostjo 60 km/h, 
kar se je do sedaj nemalokrat dogajalo. 
Hitrosti so bile velikokrat na žalost še 
veliko višje. Pri tem nekateri vozniki ne 
zmanjšajo hitrosti niti, če ob cesti hodijo 
pešci, na primer družine z otroki, ali pa 
nasproti pripelje drugo vozilo in se mo-
rajo zaradi preozke ceste umakniti na 
bankino.

PRIMER 1: Voznik se s hitrostjo 40 
km/h pelje iz Podgorice proti Vidmu. Ko 

je z vozilom oddaljen 20 metrov od ka-
pelice, pri kapelici hipotetično steče čez 
cesto otrok. Voznik ob upoštevanju nor-
malnega reakcijskega časa ene sekunde 
(reakcijski čas zelo zbranega voznika je 
lahko tudi pol sekunde, nasprotno pa je 
reakcijski čas nezbranega voznika lahko 
tudi dve sekundi), preden začne zavirati, 
prevozi razdaljo 11,1 metra, dodatnih 8,6 
metra (Slika 1) pa potrebuje, da se ustavi. 
Tako se bo voznik, ki vozi s predpisano 
hitrostjo 40 km/h, varno ustavil ravno 
pred otrokom in preprečil trčenje z njim. 

PRIMER 2: Voznik, ki se pelje prehitro 
s hitrostjo 60 km/h, bo (pri enaki hipote-
tični situaciji, kjer je oddaljen 20 metrov 

od kapelice in opazi otroka, ki steče čez 
cesto) v reakcijskem času ene sekunde 
prevozil 16,7 metra in komaj dobro začel 
zavirati, ko bo že trčil v otroka s hitrostjo 
dobrih 50 km/h. Hitrost se je v drugem 
primeru povečala »samo« za 20 km/h, 
zavorna pot pa se je praktično podvojila 
z 19,7 metra ob 40 km/h na 37,3 metra ob 
hitrosti 60 km/h. Trčenje vozila v pešca 
s hitrostjo 50 km/h pa je enako padcu z 
višine skoraj deset metrov, kar lahko po-
nazorimo tudi s padcem iz tretjega nad-
stropja. Pri tem je treba tudi poudariti, da 
so poškodbe pri otrocih lahko še hujše, 
ker so zaradi svoje majhnosti njihova te-
lesa (predvsem glava in prsni koš) veliko 
bolj izpostavljena mehanizmu poškod-
be.

Zato predvsem v naseljih, v bliži-
ni šol, bolnišnic in drugih podobnih 
ustanov vozimo zbrano in previdno ter 
upoštevajmo cestnoprometne predpise 
in maksimalno dovoljene omejitve hi-
trosti, da zagotovimo varnost vseh, še 
posebej pa naših najmlajših udeležen-
cev v prometu. ■

pomemben korak v smeri povečanja 
prometne varnosti v naši vasi narejen.

Pri tem bi se rad v svojem imenu in v 
imenu vaščanov Podgorice zahvalil Ob-
čini Dobrepolje za izpeljavo tega projek-

ta. Zahvala gre županu g. Janezu Pavlinu, 
podžupanu g. dr. Jerneju Staretu in ge. 
Damijani Belak Mrhar. Ker se je osnu-
tek projekta začel že v prejšnjem man-
datu, bi se rad zahvalil tudi prejšnjemu 

vodstvu: nekdanjemu županu g. Igorju 
Ahačevčiču in nekdanjemu podžupanu 
g. Jožetu Prijatelju ter vsem drugim de-
ležnikom, ki so kakor koli pripomogli k 
izpeljavi tega projekta. ■

Kako pomembno je upoštevati omejitve hitrosti  
znotraj naselja
V luči nove omejitve hitrosti v naselju Podgorica, ki se je zmanjšala z dosedanjih 50 km/h na 40 km/h, bi rad predstavil, 
kako pomembno je upoštevati omejitve hitrosti in kakšne so lahko razlike in posledice pri samo 10 ali 20 km/h prehitri 
vožnji.

Zavorna pot pri različnih hitrostih.  
Vir: Zavarovalnica Triglav

Primerjava trka avtomobila v pešca s padcem z 
višine. Vir: AVP

Slika 1: Pogled iz avtomobila, na razdalji 20 
metrov do kapelice, ko v hipotetični situaciji 
izza kapelice na cesto steče otrok na poti iz 
šole. Pri predpisani hitrosti 40 km/h bi varno 
ustavili pred otrokom. Pri preveliki hitrosti 
60 km/h bi trčili v otroka s hitrostjo dobrih 
50 km/h.
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Glasilo Naš kraj stopa v 30. leto!
V naslednjem letu 2024 bo informativno glasilo Naš kraj stopilo v 30. leto rednega izhajanja. Izdajatelj glasila je Občina 
Dobrepolje, ki je bila ustanovljena leta 1994, za uradni datum oziroma »rojstvo« občine pa štejemo 1. januar 1995. 
Občina oziroma občinski svet mandatno potrjuje urednike. K pogovoru sem povabil vse dosedanje urednike ter jih 
poprosil za nekaj besed. V tokratni številki predstavljam pogovor s prvo urednico.

Uroš Gačnik

Prva izmed štirih dosedanjih urednikov 
je bila ga. Mihaela Steklasa.

Spoštovana ga. Mihaela, mnogim 
Dobrepoljcem poznana kot učiteljica an-
gleškega jezika, nekaterim tudi razredni-
čarka, med te se s ponosom štejem tudi 
sam. Nekaj lepih spominov nas vse veže 
na šolska leta, ki smo jih skupaj preživeli. 

Mnogim ste se v spomin usidrali kot 
prva urednica občinskega glasila Naš 
kraj. S 1. januarjem 2024 bomo vsto-
pili v 30. leto izhajanja Našega kraja. 
Lahko rečemo tudi, da bo to leto občin-
skega glasila. Mi lahko poveste, kakšne 
spomine imate vi na obdobje nastanka 
glasila? Kako je glasilo nastalo? 

Moje urednikovanje glasila Naš kraj 
se je začelo v začetku leta 1995 in je tra-
jalo neprekinjeno 12 let. Ko je bila leta 
1994 ustanovljena nova Občina Dobre-
polje, se je takratni novoizvoljeni župan 
Anton Jakopič zavzel tudi za ustanovi-
tev samostojnega občinskega glasila. Do 
takrat je namreč izhajalo skupno glasi-
lo občin Grosuplje, Ivančna Gorica in 
Dobrepolje. Pri iskanju urednika pa je 
imel kar nekaj težav. Novinarja v obči-
ni ni bilo, zato je iskal zainteresirane, za 
katere je menil, da bi bili primerni in do-
volj sposobni opravljati to delo. Kolikor 
se spomnim, se je obrnil na več posame-
znikov, vendar pa ni našel nikogar, ki bi 
bil pripravljen sprejeti ponudbo.

In kako sem se znašla jaz na tem mes-
tu? V ožjem krogu smo se ob neki prilož-
nosti pogovarjali o novi občini in tudi o 
tem, kdo bo urednik glasila. Spomnim 
se, da sem brez kakršnih koli ambicij iz-
javila, da se mi zdi delo zanimivo in bi 
utegnilo v nekih drugih okoliščinah za-
nimati tudi mene. To je prišlo na ušesa 
županu, ki me je kmalu po tem pogovo-
ru poklical in me vprašal, če sem prip-
ravljena prevzeti urednikovanje. Poznal 
me je le kot učiteljico angleščine, ki se 
nikjer v kraju ne izpostavlja. Že med 
pogovorom pa sem čutila, da dvomi, če 

se je obrnil na pravo osebo. Jaz pa sem 
kljub pomislekom ponudbo sprejela. 
Tako se je začelo.

Začetki so bili verjetno zanimivi. 
Izzivov ni manjkalo. Kakšno vlogo je 
imel pri urejanju izdajateljski svet?

Bila sem brez kakršnih koli izkušenj, 
vendar me je delo zanimalo. Že od nek-
daj sem veliko brala, tako dnevni kot 
revijalni tisk, takrat pa sem poiskala 
in prelistala tudi nekaj lokalnih glasil. 

Tako sem si približno predstavljala, 
kakšno naj bi tako glasilo bilo. Najprej 
je bilo treba najti ime glasila. Med pre-
dlaganimi možnostmi je občinski svet 
izbral dokaj nevtralno ime Naš kraj in 
po sprejetju Odloka o izdajanju glasila 
imenoval še izdajateljski svet v sestavi 
Metka Žnidaršič, Slavka Mustar, Ema 
Sevšek, Ivan Grandovec, Tina Šuštar in 
Katja Gregorič. Na prvem sestanku smo 
sprejeli programsko zasnovo in zadol-
žitve, ki so obsegale različna področja 
poročanja. Na kasnejših sestankih pa 
smo analizirali dotedanje delo in na-
črtovali za naprej. Zaradi službenih 
obveznosti vsakega od nas pa smo le 
težko uskladili naša delovna srečanja, 
prav tako smo imeli težave pri udelež-
bi na raznih občinskih dogodkih, kjer 
je bilo treba biti prisoten zaradi objave 
poročil, dogodki pa so se vrstili vsako-
dnevno. Kasneje smo se dogovarjali le 
še po telefonu, glavnino poročanja pa 
sem prevzela sama. Na srečo so se za-
čeli pojavljati prvi prostovoljni dopisni-
ki, občasno pa so prispevali članke tudi 
člani izdajateljskega sveta. Vendar so 
bili takrat pogoji za lokalnega urednika 
težji kot danes, saj sem večino prispev-
kov dobivala v rokopisni obliki in sem 
morala vse odtipkati v računalnik.
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Morda še hranite kje prve številke, 
arhiv?

Na žalost ne. Vse številke sem hranila, 
dokler sem bila urednica, potem ne več. 
Vse sem predala arhivu občine. Želela 
sem popolnoma zaključiti neko obdob-
je. Prve številke so bile zelo skromne po 
obsegu in vsebini, kasneje sta se obseg in 
izbor vsebin povečala.

Zakaj ste se poslovili od tega težke-
ga, a hkrati zanimivega dela?

O tem nerada govorim, bilo pa je več 
vzrokov. Morda boš del odgovora našel v 
nadaljevanju najinega pogovora.

Kako ste se strokovno izpopolnje-
vali?

Kot sem že omenila, me je novinarstvo 
zelo zanimalo že dolgo časa. Poleg knjig 
sem redno prebirala časopise in revije. 
Poleg dnevnega časopisa sem bila naro-
čena na celo vrst revij. Spomnim se, da 
mi je nekoč rekel poštar, naj si nabavimo 
večji nabiralnik, da bo lahko vse spravil 
noter. Poleg vsebine ob prebiranju sem 
bila pozorna tudi na uredniško politiko 
in vse drugo v zvezi z novinarskim poro-
čanjem. Preden sem začela prebirati vse-
bino, sem vedno pogledala, kdo je avtor 
prispevka. Kasneje sem se udeležila tudi 
nekaterih strokovnih seminarjev za ure-
dnike lokalnih časopisov. 

Kako ste si zamislili vsebinsko za-
snovo glasila?

Kot urednica sem se zavedala, da je cilj 
lokalnega časopisa predvsem obvešča-
nje občanov o vseh področjih življenja 
in dela v lokalni skupnosti, zlasti o delu 
občinskih organov, javnih zavodov, dru-
štev in drugih ustanov v občini. Zato je 
bil moj osnovni koncept čim bolj celovito 
prikazati delo župana, občinske uprave, 
občinskega sveta in vseh drugih organov 
v pristojnosti občine. Prve strani oziroma 
prvi del glasila je bil namenjen temu. Ker 
pa nisem želela, da glasilo postane le bil-
ten, sem v drugem delu poskušala zajeti 
celoten utrip občine z vsem dogajanjem, 
od kulture, športa, delovanja različnih 
društev, šolske dejavnosti itd. Vsebino 
sem popestrila tudi z intervjuji, kasneje 
pa še z rubriko pisma bralcev.

Ste pri svojem delu naleteli tudi na 
kakšne težave? Bi morda danes v čem 
ravnali drugače?

Pisala sem v skladu s svojim prepriča-

njem in nazori ter poskušala dati časopi-
su neko prepoznavnost. Ob tem sem ob-
javljala vse prispevke dopisnikov. Delala 
sem samostojno, nikoli po navodilu koga 
drugega. Pri tem sem ločevala med po-
ročanjem in komentiranjem. Večinoma 
je bil časopis dobro sprejet. Seveda pa 
brez kritik ni šlo. V občinskem svetu so 
različne stranke, poleg tega se pri reševa-
nju lokalne problematike večkrat krešejo 
različna mnenja, pa tudi interesi. Dokler 
poročaš samo o izglasovanih sklepih, je 
vse v redu. Če pa poročaš podrobneje o 
celotni razpravi, pa s poročanjem niso 
več vsi zadovoljni. Moram pa poudariti, 
da sem vedno poskušala pisati objektiv-
no in uravnoteženo.

Ker pa me je vedno zanimala tudi 
širša družbena problematika, se včasih 
nisem mogla izogniti tudi vsebinam, o 
katerih so bila deljena mnenja. Ampak 
to so bile kolumne, ki pa so hitro dobile 
negativen odmev v pismih bralcev. Do-
bila sem veliko očitkov in hkrati izkušenj. 
Morda bi v nekaterih primerih danes 
ravnala drugače. Premalo sem se zave-
dala dejstva, da je novinarjem pri večjih 
medijskih hišah brez posledic dovoljeno 
napisati vse mogoče, medtem pa je za 
lokalnega novinarja bolje, da ne izraža 
mnenj o političnih in drugih širših druž-
benih zadevah.

O čem pa ste najraje pisali?
Najraje sem delala intervjuje. Objavila 

sem jih več kot 200. Vsi so me obogatili, iz 
njih sem se veliko naučila. Imela sem in-
tervjuje z zelo različnimi ljudmi, od po-

litikov, gospodarstvenikov, kulturnikov in 
drugih, tudi iz širšega slovenskega pros-
tora, nosilcev pomembnejših funkcij v 
občini, pa vse do zanimivih in zaslužnih 
posameznikov iz celotne občine. Imela 
sem še veliko načrtov glede tega, pa žal 
ni prišlo do realizacije.

Skratka, uredniško delo me je veliko 
naučilo in prineslo mnogo izkušenj. Med 
drugim sem spoznala veliko čudovitih 
ljudi, se seznanila z delovanjem lokalne 
skupnosti in še mnogo drugega. Sem pa 
tudi vesela, da sem na svoj način, sku-
paj s celotno takratno ekipo, pomagala 
dobrepoljski občini na začetku njene sa-
mostojne poti. 

Še sedaj spremljate NK? Kaj menite 
o dogajanju v Dobrepolju? 

V času, ko sem bila urednica, sem in-
tenzivno spremljala dogajanja v občini 
na vseh področjih, sedaj pa spremljam 
vse skupaj bolj od daleč in precej po-
vršno, zato si ne bi upala dati kakšnega 
mnenja. Sem pa vedno navdušena nad 
dosežki in dobrimi projekti v občini. 

Naš kraj pa zdaj že dolgo spremljam 
kot bralka. Moram pohvaliti vse uredni-
ke, ki so me nasledili, da glasilo uspešno 
izhaja že 29 let. Vsak od nas je dal glasilu 
svoj pečat. Tebi, Uroš, pa čestitam kot 
novemu uredniku in ti želim uspešno 
delo.

Hvala za lepe želje. Tudi sam se ve-
selim, ko lahko poročamo o različnih 
dosežkih občanov ali občine. Raznovr-
stnost in iznajdljivost dobrepoljskega 
človeka me vedno znova presenečata. 
Vodi me pozitivna naravnanost pri po-
ročanju, kar je že vrsto let tudi rdeča 
nit našega glasila. Želite za konec z 
bralci deliti še kakšno misel ali jim dati 
sporočilo?

Ob tej priložnosti bi se rada iskreno 
zahvalila vsem, ki so mi pomagali pri 
ustvarjanju Našega kraja, bodisi s pri-
spevki bodisi kako drugače. Lepo je bilo 
sodelovati z vami.

Morda za konec še ena misel Roberta 
Braulta, ki sem jo malo prej prebrala in 
mi je ta hip najbolj pri srcu:

»Uživaj v drobnih stvareh. Morda pri-
de čas, ko boš ugotovil, da so bile velike.« 

Ga. Mihaela, najlepše se vam zah-
valjujem za pogovor in vam tudi v pri-
hodnje želim vsega dobrega. ■
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Podjetniški kotiček z Območno obrtno-podjetniško 
zbornico Grosuplje
Z novembrom smo na OOZ Grosuplje zaključili cikel predavanj za leto 2023. Vabimo vas, da nas spremljate (spletna 
stran, Facebook, Instagram), saj 18. decembra 2023 pripravljamo prav poseben dogodek za nežnejši spol poslovnega 
in obrtniškega sveta.

Patricija Brezovar, mag. inž. str.

V Dobrepolju je 13. novembra v prosto-
rih Krajevne knjižnice Dobrepolje zaži-
vela Informativna točka za pomoč pri 
uporabi digitalnih javnih storitev RS. Gre 
za točko, ki spodbuja uporabo elektron-
skih portalov tako pri starejši kot mlajši 
populaciji. Pridobite odgovore na vsa 
vprašanja, ki se vam porajajo pri uporabi 
elektronskih portalov, ter pri izpolnjeva-
nju dokumentacije v upravnih postop-
kih. Svetujemo na naslednjih področjih: 
• uporaba digitalnih potrdil (kako pri-

dobiti in kje uporabiti), 
• uporaba biometrične osebne izkazni-

ce (vse njene funkcije), 
• storitve eUprave (razni postopki),
• uporaba storitev eZdravja (vpogled v 

recepte, izvide, naročanje na speciali-
stične preglede),

• uporaba portala eDavki (odmera dav-
kov, pavšalna nadomestila itd.),

• uporaba zemljiške knjige (dostop in 
vpogled v parcele),

• e-storitev Zpiza (izračun delovne in 
pokojninske dobe),

• nakup elektronske vinjete,
• storitve MKGP-ja in UVHVVR in por-

tala VOLOS,
• uporaba poslovne točke SPOT (velika 

podpora podjetnikom),
• varnost na spletu.

Na voljo smo vam vsak dan, od po-
nedeljka do petka, v Krajevni knjižnici 
Dobrepolje, po naslednjem razporedu:

ponedeljek   8.00–12.00,
torek    8.00–12.00,
sreda   15.30–18.30, 
četrtek   12.00–15.00,
petek   8.00–12.00. 

Vabljeni, da skupaj razbijemo mite o 
dolgotrajnih in zapletenih postopkih ter 
rešimo dileme, ki vas pestijo pri uporabi 
portalov!

DELOVANJE OOZ GROSUPLJE: Vse 
svoje člane in stranke obveščamo, da 
se na nas lahko obrnete po elektronski 
pošti: ooz.grosuplje@ozs.si in po telefo-
nu: 01 786 51 30. V času uradnih ur pa se 
lahko zglasite v naši pisarni. ■

Obisk na kmetiji Jakopič in kmetiji Zrnec ter 
tradicionalni slovenski zajtrk
V tednu pred tradicionalnem slovenskim zajtrkom smo iz vrtčevske skupine Miške obiskali kmetijo Zrnec in kmetijo Jakopič. 

Mateja Lohkar za skupino Miške

V začetku tedna smo se odpravili k Sv. 
Antonu. Pot je bila razgibana, vseskozi 
pa smo pogledovali na Reber, če je cilj že 
kaj bližje. Nad mostom so se otroci v teku 
podali v klanec, z namenom, da čim prej 
pridejo do koz, ki se pasejo pod Lipovim 
gajem. Ob družini koz nas je pričakal 
Jan Zrnec, da nam razkaže njihovo dru-
žinsko kmetijo. Najprej nas je popeljal v 
hlev, kjer smo videli krave. Otroške roke 
so hitro pograbile seno in ga ponudile 
kravam, ki so bile očitno vesele našega 
obiska in so zamukale. Moramo priznati, 
da so zelo radovedne in vsakemu otroko-
vemu premiku so natančno sledile. Nato 
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smo si ogledali še teličke, ki so prav tako 
bili veseli našega obiska. Na kmetijo se je 
nato pripeljal »mlekar«, ki je iz zbiralnika 
mleka s pomočjo cevi počrpal mleko v 
cisterno. Največ otrokovega zanimanja 
si je zaslužil pujsek, ki je bil nenavadne 
barve, takega še nismo videli. To je pa-
sma duroc. 

Odšli smo še pogledat, kaj delajo ko-
koši v kokošnjaku. Videli smo, da so že 
navsezgodaj znesle veliko jajc. Otrokom 
je bilo zanimivo, kako se jajce prikotali 
iz gnezda. Šteli so in šteli in nikakor jim 
ni uspelo prešteti vseh, ker jih je bilo več 
kot pet. Potem nas je stric Jože odpeljal 
do pašnika, na katerem so se pasle krave. 
Letošnja jesen je res idealna, kajti vreme 
omogoča, da so še na paši. 

Po vsakem dobrem delu pravijo, da 
se prileže malica. Bili smo postreženi z 
odličnim pecivom, ki ga je spekla teta 
Ivanka. Skuhala je tudi odličen čaj, ki 
je otroke odžejal. Po okrepčilu so hitro 
stekli v Lipov gaj. Opazovali so stoletne 
lipe, se skrivali za njimi in opazovali hro-
šče (šuštarje) na deblu. Nekateri otroci 
so v celotnem spodnjem delu lipovega 
gaja iskali veje po tleh in kmalu so na-
nosili za več kot pol metra visok kup vej. 
Čas je prehitro minil in že smo se morali 
posloviti od Zrnčevih in oditi v vrtec na 
kosilo. 

Med tednom smo likovno in glasbe-
no ustvarjali. Naučili smo se pesmico 
Mojster pek in izdelali čebelice. Spozna-
li smo novo likovno tehniko, barvanje z 
valjčkom, ki je otroke zelo navdušila. Na 
vhodu v vrtec smo skupaj z otroki nare-
dili dekoracijo na temo tradicionalnega 
slovenskega zajtrka. V četrtek smo pred 
zajtrkom zamesili testo, iz katerega smo 
spekli pirin kruh. Nato smo odšli do Pod-
peči, kjer smo si ogledali kmetijo Jakopič. 

Pred hlevom so nas pričakali Katka, Izak 
in Maša. Razkazali so nam sodobni hlev, 
krave, teličke, porodnišnico za krave in 
robota za molžo krav, sesalec za čiščenje 
hleva in robota, ki krmo približa kravam. 
Največ pozornosti so bili deležni telički, 
ki so se skotili pred ravno nekaj dnevi in 
zato bili zaviti v odeje. Po ogledu hleva 
smo odšli na njihovo domačijo, kjer smo 
si ogledali mlin za mletje žita. Zmleli 
smo nekaj ajde, tako da smo videli, kako 
se dobi ajdova moka. Poskusili smo tudi 
piškote in njihov sadni jogurt, ki so ga 
otroci z veseljem popili. Katka nam je 
povedala, da bomo za tradicionalni zaj-
trk pili mleko z njihove kmetije, letos pa 
bodo za zajtrk priskrbeli tudi maslo, ki ga 
sami izdelujejo. 

Po ogledu in okrepčilu smo odšli proti 
vrtcu, kjer nas je že čakalo kosilo. 

V petek, 17. novembra 2023, smo 
imeli tradicionalni slovenski zajtrk. Obe-
ležujemo ga vsako leto tretji petek v no-
vembru. Letos je tradicionalni slovenski 

zajtrk potekal s sloganom »Kruh za zaj-
trk, super dan«. Zajtrk smo pojedli v zelo 
prijetnem vzdušju, za skupno mizo, ki je 
bila slavnostno pogrnjena, jedli smo s 
pravih porcelanastih krožnikov. Vzgo-
jiteljice smo razrezale kruh, ki smo ga 
dan poprej skupaj z otroki spekli v vrtcu. 
Na krožniku so bili poleg kruha še med, 
maslo in jabolko. Seveda, manjkalo ni 
tudi mleko. Maslo s kmetije Jakopič je 
bilo zelo dobro, otroci so si ga namazali 
na kruh in skupaj z medom vse pojedli. 
Da je bilo vzdušje za mizo prijetno, smo 
si prižgali svečke in ob poslušanju Sla-
kovega Čebelarja obeležili tradicionalni 
slovenski zajtrk. Po zajtrku smo odšli v 
skupni prostor, kjer je vsem otrokom in 
strokovnim delavcem svoje delo predsta-
vil čebelar Marjan Strnad. Pri predstavi-
tvi mu je bila v pomoč tudi vnukinja. 

Dan slovenske hrane je dan, ko naj 
bi se spomnili in premislili o svojem 
načinu prehranjevanja, o tem, kašno 
hrano izbiramo ali pripravljamo ter kaj 
jemo. Projekt TSZ naj bi nas spomnil, 
da je hrana, ki so jo pridelali in prip-
ravili na naših kmetijah, v slovenskih 
kmetijskih in živilskih podjetjih ter za-
drugah, bolj hranljiva, polnega okusa, 
brez dodatkov za daljše skladiščenje in 
poudarjanje okusa. Otroci si to hrano 
zaslužijo in skupaj moramo stremeti k 
temu, da jo imajo večkrat na krožniku. 
S kupovanjem hrane lokalnega pore-
kla podpiramo lokalno kmetijstvo, 
prispevamo k ohranjanju poseljenosti 
podeželja ter kulturne krajine. Pri tem 
pa skrbimo za naše okolje, ker imamo 
manj odpadkov in transporta.

Zahvala kmetiji Jakopič, kmetiji Zrnec 
in čebelarju Marjanu Strnadu. ■
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Anja Tekavčič, prof. raz. pouka

Prvi del kolesarskega izpita so učenci us-
pešno opravili že v 4. razredu, ko so se 
preizkusili v teoretičnem znanju o pravi-
lih v cestnem prometu. V letošnjem šol-
skem letu pa so konec meseca septembra 
v šolo pripeljali kolesa, da bi se urili v 
vožnji na poligonu in v prometu. Pred 
samim začetkom omenjene dejavnosti 
smo na obisk povabili policista Damja-
na Zvera, ki je pregledal ustreznost ob-
vezne opreme koles in kolesarjev. Poleg 
tega sta nas obiskala še g. Miha Kadunc 
in g. Dušan Hamun, ki sta pregledala ce-
lotno tehnično ustreznost koles in more-
bitne pomanjkljivosti izpopolnila. Ob tej 

Na obisku v Rokodelskem centru Ribnica
V mesecu oktobru smo se z otroki skupin Medvedki in Sovice odpravili na krajši izlet do Ribnice, kjer smo obiskali 
Rokodelski center.

Petra Usenik, dipl. vzg. pred. otrok, vrtec 
Ringaraja, skupina Sovice

S starejšimi otroki vrtca Ringaraja smo 
obiskali Rokodelski center v Ribnici. 
Predstavili so nam postopek pletenja 
košar, s pomočjo zgodbe o leski smo se 
podali v čase, ko so ljudje še ročno izde-

lovali stvari in predmete. Naučili smo se, 
kaj so vitre in kako se pripravijo, otroci 
so se preizkusili v njihovem ročnem iz-
delovanju. Ogledali smo si razstavo, ki 
jo imajo pripravljeno v prostorih centra, 
poslušali pa smo tudi bajko o nastanku 
Ribnice v izvedbi kamišibaja – namizne-

ga gledališča. Otroci so hitro ugotovili, da 
se Ribnica povezuje tudi z dobrepoljski-
mi kraji. Odpravili smo se na kratek spre-
hod do gradu in iskali okamnele ribe v 
skalah. Otrokom je bil izlet zanimiv, kot 
pričakovano pa najbolj vožnja z avtobu-
som. ■

Kolesarski izpit
Prijetno topli jesenski dnevi so učencem 5. razredov OŠ Dobrepolje omogočili opravljanje kolesarskega izpita. 
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priložnosti se vsem trem zahvaljujem za 
pripravljenost in sodelovanje. 

Učenci so se najprej urili v prema-
govanju ovir na spretnostnem in pro-
metnem poligonu. Sprva so nekaterim 
ovire predstavljale nekaj več težav, dru-
gim manj, na koncu pa so vsi uspešno 
opravili zahtevane naloge. Sledile so še 
vožnje po prometnih površinah. Učenci 
so v manjših skupinah kolesarili v bližnji 
okolici šole in tako pridobivali izkušnje, 
kako ravnati v posameznih prometnih 
situacijah. Vožnjo je nadzoroval tudi po-
licist, ki je še dodatno opozarjal na previ-
dnost in vedenje v prometu. Po uspešno 
opravljenem izpitu so vsi prejeli kolesar-
sko izkaznico, ki jim omogoča samostoj-
no vožnjo v cestnem prometu.

Opravljanje kolesarskega izpita je 
za učence izziv, hkrati pa jim omogoča 
samostojno vključevanje v promet, kar 

pomeni tudi dodatno odgovornost. Tu 
imamo pomembno vlogo tako učitelji 
kot starši, saj smo otrokom vzgled, hkrati 
pa je naša naloga, da jim tudi v prihod-
nje pomagamo pridobivati izkušnje v 

skupnih vožnjah s kolesom. Posledično 
bomo na ta način spodbujali še trajno-
stno mobilnost, ki je v današnjem času 
eden izmed pomembnih ukrepov za oh-
ranitev našega okolja. ■

Babice in dedki na obisku
Zadnji dan v tednu otroka so nam na PŠ Kompolje še dodatno polepšali babice in dedki.

Špela Petrušen

Lepi jesenski dnevi so nam omogočili 
izvedbo številnih dejavnosti na prostem. 
To smo izkoristili tudi za medgenera-
cijsko druženje v prvem tednu meseca 
oktobra. Povabili smo babice in dedke, 
da se skupaj z nami razgibajo ob različ-
nih gibalnih nalogah, se podružijo med 
igranjem družabnih iger in nam s svojimi 
dragocenimi izkušnjami pomagajo pri 
urejanju šolskega vrta. 

Otroci so obisk babic in dedkov tež-
ko pričakovali. Že dan prej so pripravili 
in spekli pecivo, s katerim so jih na dan 

delavnic pogostili. Ta dan pa je bilo tudi 
celo jutro v zraku čutiti neučakanost in 
veselo pričakovanje. 

Druženje je prineslo veliko dobre vo-
lje, klepeta in tudi novih spoznanj. Hva-
la vsem babicam in dedkom za prijazen 
odziv: vsem tistim, ki ste bili z nami, in 
tudi vsem tistim, ki ste nas zaradi različ-
nih razlogov spremljali le v mislih. ■
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Jesenske dejavnosti v prvem razredu
V preteklem mesecu smo dodobra izkoristili lepo vreme in veliko časa preživeli zunaj. In prav lepo je dišalo po jeseni …

Ines P. Šilc

V gozdu smo iskali jesenske plodove, 
drevesne liste istih oblik, naravni mate-
rial v določeni barvi, šteli gobe … Bilo 
je zanimivo, igrivo in hkrati tudi poučno 
spoznavanje okolja. 

Tudi pouk glasbe smo velikokrat iz-
vedli kar v naravi. Prepevali smo nau-
čene pesmi in jih spremljali z naravni-
mi instrumenti: vejicami in kamenjem. 
Ugotavljali smo, kakšne zvoke oddaja 
posamezni material, in primerjali, kdaj 
je zvok visok in kdaj nizek.

Tudi ure športa so bile v gozdičku za-
nimive. Tek, lovljenje, skrivanje … Igre, s 
pomočjo katerih smo si nabirali kondi-
cijo, hkrati pa smo se nadihali svežega 
zraka.

Eden od naših dopoldnevov je bil 
delovne narave. Od doma smo prines-
li škornje in grablje ter se odpravili na 

vrtčevsko igrišče, kjer smo grabili odpa-
dno listje. Vsi smo pridno poprijeli za 
delo in hitro napolnili kar nekaj velikih 

vreč listja.
Pogovarjali smo se o tem, kaj se jeseni 

dogaja na vrtu in njivi. Ugotovili smo, da 
znamo poimenovati kar veliko vrst sadja 
in zelenjave, ki jih lahko pripravimo tudi 
za ozimnico.

In ker imamo sadje vsi zelo radi, smo 
mu namenili posebno pozornost. V ra-
zred smo prinesli nekaj vrst sadja in ga 
zložili na pladenj. Najprej smo ga poime-
novali, nato opazovali, kakšne barve je, 
prešteli, koliko vrst in posameznih sade-
žev vidimo …

Po pogovoru smo se pri likovni 
umetnosti lotili slikanja nastalega tiho-
žitja. Učenci so slikali s tušem.

Medtem ko so se izdelki sušili, smo 
sadje narezali na koščke, nato pa nare-
dili sadna nabodala. In na koncu smo 
se prav z veseljem posladkali, hkrati pa 
zaužili kar nekaj vitaminov. ■
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Vaja evakuacije na OŠ Dobrepolje
V četrtek, 19. oktobra 2023, smo izpeljali vajo evakuacije na razredni in predmetni stopnji matične šole na Vidmu. 

Renata Pelc, prof. mat. in fiz.

Alarm je najavil požar in vaja se je za-
čela. Vsi učenci in delavci šole smo v 
najkrajšem času zapustili šolo in odšli 
na vnaprej dogovorjeni zbirni mesti. 
Predmetna stopnja je odšla na prostor 
za športno dvorano, razredna stopnja pa 
pred prizidek šole, kjer so prostori raz-
redne stopnje. Trenutno sta ti dve zbir-
ni mesti najprimernejši. Ven so učenci 
skupaj z učitelji prišli po različnih poteh 
v skladu z evakuacijskim načrtom in 
krajem požara. Na obeh zbirnih mestih 
so učitelji vnaprej dogovorjeni osebi po-
dali informacijo o številu učencev, ki so 
jih uspešno pripeljali, in o morebitnih 
učencih, ki so ostali v zgradbi. O številu 

uspešno evakuiranih učencev in morebi-
tnih učencih, ki so ostali v zgradbi, smo 
obvestili vodjo intervencije. Gasilci PGD 
Videm - Dobrepolje, PGD Zdenska vas in 

PGD Zagorica so bili na kraju v zelo krat-
kem času, pogasili požar, naredili vse, kot 
bi šlo zares. 

K sreči je šlo le za vajo, saj smo naleteli 
kar na nekaj manjših težavic, ki so poka-
zale, da je vaja še kako potrebna. Po vaji 
smo naredili natančno analizo in skleni-
li, da jo bomo ponovili. 

Skupaj z Dejanom Pugljem in Jane-
zom Erčuljem smo dan pred evakuacijo 
pripravili natančen načrt izpeljave eva-
kuacije, pregledali vse poti, vsa zbirna 
mesta ter alarme na šoli. Ob tem se je 
izkazalo, kaj vse bi bilo treba še izbolj-
šati in dopolniti, da ne bo težav, če pride 
do požara.

Ugotovili smo, da bo treba urediti še 
dodaten izhod iz predmetne stopnje, ker 
ob požaru na hodniku učenci predmetne 
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Evakuacija na PŠ Kompolje
Petra Andoljšek Žagar, učiteljica PŠ Kompolje

Mesec oktober je mesec požarne var-
nosti. Na šoli smo izvedli požarno vajo 
evakuacije in se preizkusili v pravilnem 
ravnanju v primeru požara. Signal je 
vse v stavbi opozoril na nevarnost, zato 
smo vsi prisotni šolo hitro zapustili in se 
zbrali na igrišču, ki je v primeru požara 
ali drugih nesreč določeno kot naše zbir-
no mesto. Pri evakuaciji smo bili uspešni. 
Po vaji so nam predstavili oživljanje na 
lutki z AED-jem, s katerim so se preiz-
kusili tako učenci kot učiteljice. Svoje 

delo so odlično opravili tudi gasilci PGD 
Kompolje, za kar se jim iskreno zahva-
ljujemo. ■

Evakuacija v PŠ Struge
Kdo so gasilci? Gasilci so resnični junaki, ki nesebično pomagajo ljudem ob raznih nesrečah. Spoštovanje in hvaležnost 
do njih sta zato več kot upravičena.

Karmen Kljun, učiteljica PŠ Struge v imenu 
učiteljic PŠ Struge

Mesec oktober je mesec požarne varnos-
ti, je mesec, ki ozavešča o preventivnih 
ukrepih za preprečevanje požarov, zato 
smo v petek, 20. oktobra, v sodelovanju s 
PGD Struge izvedli evakuacijo v PŠ Stru-
ge. Vsako leto se naši gasilci z veseljem 

odzovejo. Letos so nam pokazali, kako 
vstopati v zadimljen prostor in se v njem 
pravilno gibati. Ponovili smo, kje je zbir-
no mesto, in si ogledali gašenje z visokim 
tlakom. 

Spoštovani gasilci PGD Struge, iskre-
na in srčna hvala in zahvala za izvedbo 
evakuacije. Marsikdo se ne zaveda, da 
velikokrat za nas tvegate svoja življenja, 

da imate doma družine, da se vedno 
odzovete klicu v stiski, da ste upanje v 
težkih trenutkih, da ste predani svojemu 
delu in da s svojim delovanjem delate 
kraj varnejši in boljši.

Zaposleni in učenci PŠ Struge vas 
pozdravljamo z vašim gasilskim pozdra-
vom "Na pomoč!" ■

stopnje ne bi imeli izhoda iz zgradbe.
Menim, da je bila vaja pomembna 

tako za učence, učitelje kot tudi gasilce. 
Zdi se nam pomembno, da avtomatizira-
mo in tekoče izpeljemo vajo evakuacije. 
To bo v času resničnega požara v pomoč 

vsem – tako učencem kot tudi učiteljem 
in nenazadnje vsem gasilskim društvom. 
Zavedamo se, da z dobro vajo pridobimo 
veliko znanja, če bi šlo zares, pa ne bi bilo 
ovir in panike.

Na koncu bi se zahvalila še vsem gasil-

cem, ki so si vzeli čas in pomagali izpe-
ljati vajo evakuacije. Na vajo je prišlo več 
kot 20 gasilcev iz treh gasilskih društev. 
Hvala Dejanu Puglju in Janezu Erčulju za 
veliko konstruktivnih predlogov in orga-
nizacijo v okviru gasilskih društev. ■
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»Naj človek pol sveta obteče, najboljši kruh doma se peče« – 
tradicionalni slovenski zajtrk na OŠ Dobrepolje

Prispevek pripravili novinarji in novinarke OŠ 
Dobrepolje, fotografije: učiteljica Tina Kurent

Vsako leto tretji petek v novembru obe-
ležujemo dan slovenske hrane. Njego-
va glavna namena sta podpora sloven-
skim pridelovalcem in predelovalcem 
hrane ter spodbujanje samooskrbe s 
kakovostno hrano iz lokalnega okolja. 

Osrednji dogodek dneva slovenske 
hrane je tradicionalni slovenski zajtrk 
(TSZ), ki je letos potekal pod sloganom 
»Kruh za zajtrk, super dan«. Dan sloven-
ske hrane je dan, ko naj bi se spomnili 
in premislili o svojem načinu prehranje-
vanja, o tem, kakšno hrano izbiramo ali 
pripravljamo ter kaj jemo. Projekt TSZ pa 
naj bi nas spomnil, da je hrana, ki so jo 
pridelali in pripravili na naših kmetijah, 
v slovenskih kmetijskih in živilskih pod-
jetjih ter zadrugah, bolj sveža in okus-
nejša. Skratka, kakovostnejša od hrane, 
ki je pripeljana od daleč in ima za seboj 
na stotine in celo na tisoče kilometrov. 

Tudi na OŠ Dobrepolje smo obeleži-
li tradicionalni slovenski zajtrk – poleg 
zajtrka smo pripravili še bogato kultur-
no prireditev, ki so jo obiskali tudi gostje: 
predstavniki Občine Dobrepolje Andreja 
Babič, Damijana Belak Mrhar, Nevenka 

Grm Gregorič, Cecilija Kastelic, Živa 
Novak, Uroš Pikl ter župan Janez Pavlin; 
upokojeni knjižničar Matej Kalan, Kata-
rina Jakopič s kmetije Jakopič iz Podpeči 
in čebelar Robert Cimerman.

Prireditev, za katero je vezno besedilo 
napisala učiteljica Polona Otoničar Pajk, 
osnovala pa jo je učiteljica Tina Kurent, 
se je začela s čebelarsko himno, ki sta 
jo pod vodstvom učiteljice glasbe Maje 
Hrovat zapela mladinski in otroški pev-
ski zbor OŠ Dobrepolje. Več kot odlično 
sta v zabavnem dvogovoru in v folklornih 

oblačilih program povezovali devetošol-
ki Maja Ašič in Maruša Erčulj. Takoj za 
pevskim zborom je nastopila učiteljica 
Ema Sevšek z deklamacijo pesmi Tone-
ta Pavčka Lopar. Ema Sevšek je bila tudi 
mentorica naslednjim nastopajočim: 
Juši Peček, Iris Hartman in Mohorju Sta-
retu. Dramska skupina OŠ Dobrepolje 
nam je pod vodstvom učiteljice Helene 
Erčulj odigrala predstavo Od kod si, kru-
hek. Raziskovanje nastanka kruha se je 
nadaljevalo z govorom Katarine Jakopič. 
Na njihovi kmetiji v Podpeči ne pridelu-
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jejo le mleka, krompirja, vrtnin, ampak 
tudi žita in koruzo. Poleg osnovne kme-
tijske dejavnosti opravljajo tudi dopol-
nilno kmetijsko dejavnost mlinarstvo, 
ki je pri nastanku moke nepogrešljivo. 
Tradicionalnega slovenskega zajtrka si 
ne predstavljamo brez medu, ki ga je 
človek tisočletja uporabljal kot edino 
sladilo, šele v začetku 19. stoletja ga je 
počasi začel nadomeščati sladkor. Poleg 
prehranske vloge je med že od nekdaj 

del tradicionalnih in alternativnih vej 
medicine, npr. apiterapije. Prav zaradi 
izjemnega pomena medu je beseda na 
prireditvi pripadla tudi čebelarju Rober-
tu Cimermanu.

V šolski telovadnici so se smukale tudi 
učenke v kostumih čebelic. Obsijane s 
soncem so pričarale čudovito vzdušje. K 
temu sta pripomogla tudi harmonikarja 
Patrik Erčulj in Žiga Škulj. TSZ pa je po-
tekal tudi na podružničnih šolah v Stru-

gah in Kompoljah ter v vrtcu Ringaraja 
na Vidmu. Vrtec in Kompolje je obiskal 
čebelar Marjan Strnad, šolo v Strugah pa 
čebelarka Urška Pugelj.

Zanimivo je bilo tudi po tem, ko so 
bili trebuščki že polni. K temu sta pripo-
mogli Nada Lunder in Katarina Jakopič, 
ki sta sedmošolcem v okviru polovičnega 
tehniškega dne pomagali speči omamno 
dišeč in okusen kruh.

Zbiralna akcija starega papirja
Tudi letos smo se na PŠ Kompolje pridružili akciji zbiranja starega papirja.

Petra Andoljšek Žagar, učiteljica PŠ Kompolje 

Z zbiranjem starega papirja ozaveščamo 
učence, da so odpadki dragoceni, saj z re-
cikliranjem zmanjšamo porabo naravnih 
surovin ter tako prispevamo k zmanjša-
nju onesnaževanja in ohranjanju okolja. 

Kot vsako leto so se zbiralni akciji sta-
rega papirja pridružili šolarji PŠ Kompo-
lje ter krajani. Z zbranim papirjem smo v 
četrtek, 5. oktobra 2023, napolnili skoraj 
cel zabojnik.

Hvala vsem, ki prispevate svoj del k 
ohranjanju okolja, saj vse, kar počnemo, 
šteje. ■

Učenca naše šole osvojila zlato in srebrno priznanje na 
državnem tekmovanju iz logike
V soboto, 21. oktobra 2023, sta na OŠ Brinje potekali državno tekmovanje iz logike za sedmošolce ter regijsko 
tekmovanje za učence osmega in devetega razreda, na katerem so učenci naše šole dosegli odlične rezultate.

Mateja Javoršek, mentorica tekmovanja iz 
logike 

V začetku septembra, ko se vsi še pri-
vajamo na pouk po dolgih počitnicah, 
se z učenci, ki jim je blizu reševanje 
logičnih nalog, že začnemo pripravljati 
na tekmovanje iz znanja logike. Letos je 
šolsko tekmovanje iz logike potekalo 28. 
septembra 2023. Šolskega tekmovanja se 
je udeležilo 15 učencev od sedmega do 
devetega razreda. Najuspešnejši učenci 
so se nato uvrstili na državno oz. regijsko 
tekmovanje, ki je letos potekalo na OŠ 

Brinje v Grosuplju. Sedmošolec Mohor 
Stare je na državnem tekmovanju os-
vojil zlato priznanje, sedmošolka Iris 
Hartman pa srebrno priznanje. Učenec 
osmega razreda, Erik Ahačevčič, je na 
regijskem tekmovanju osvojil bronasto 
priznanje, prav tako sta bronasto prizna-
nje že na šolskem tekmovanju dosegla 
učenca sedmega razreda Bor Novak in 
Juša Peček.

Vsem tekmovalcem iskrene čestitke. 
Osvojena priznanja pa naj bodo tako na-
grada za dosežen uspeh kot tudi spodbu-
da za nadaljnje učenje. ■



26 Naš kraj ■ november 2023••• Kultura •••

Videm 34, 1312 Videm Dobrepolje ● tel.: 01/786 71 40
Obratovalni čas: 
Ponedeljek, sreda, petek: od 12.30 do 19.00.
Torek: od 9.00 do 15.00.
Četrtek: od 10.00 do 15.00.

S knjigo in naravo do znanja: sklop delavnic 
z Danico Borštnik

Jasmina Mersel Šušteršič

V knjižnici je v mesecu oktobru potekal drugi sklop delavnic 
izdelave naravne kozmetike pod vodstvom Danice Borštnik. 
Gospa Danica ima neizmerno bogato zakladnico znanja in po-
znavanja zdravilnih zelišč in rastlin, uporabe eteričnih olj ter 
izdelave naravne kozmetike od krem, pilingov, mil … Znanje 
je pridobila na številnih delavnicah s priznanimi mentorji ter 
osebno zavzetostjo in izkušnjami. Pri tem so ji v pomoč knjige, 
med katerimi izpostavlja knjižno delo Mihaele Pichler Radanov 
z naslovom Babičina kozmetika. Udeleženci delavnice so tokrat 
naredili mila iz naravnih sestavin s pridihom na praznike in 
božičnimi vonji kot so klinčki, pomaranča, janež.

Kot poudarja Danica Borštnik: "Veliko dejstev govori v prid 
naravne kozmetike, saj je slednja za našo kožo hrana in zdravilo 
saj telo z njo sodeluje. Običajna kozmetika, kupljena v trgo-
vini, je polna sintetičnih in kemičnih sestavin, ki jih koža ne 
prenaša dobro ter kožo poleni, saj dela namesto nje. Naravna 
in domača kozmetika ne dela namesto kože, temveč jo hrani 
in spodbuja njeno naravno delovanje ter ji pomaga povrniti 
naravno ravnovesje."

Prihajajoča decembrska delavnica z Danico Borštnik bo 
vključevala izdelavo naravne labele in lip glosa. Potekala bo 
v ponedeljek,  4. decembra, ob 17. uri, v prostorih knjižnice. 
Zaradi omejenega števila udeležencev so potrebne predho-
dne prijave osebno v knjižnici ali preko telefona 01 786 71 
40. 

Razstava kvačkanih umetnin Judite Rajnar 
Prosen

V prostore knjižnice 
vas v sodelovanju z 
JSKD, območna iz-
postava Ivančna Go-
rica, vabimo na ogled 
razstave kvačkanih 
umetnin Judite Raj-
nar Prosen. Umetnica 
Judita Rajnar Prosen, 
upokojena likovna 
pedagoginja in vzgo-
jiteljica, je vsestranska 
ustvarjalka. Pripravila 
je že več samostojnih 
likovnih razstav, kjer se 
posveča predvsem risbam. Med drugimi ustvarja na področju 
gledališča ter lutkovnih predstav. Izšla je tudi njena  avtorska 
slikanica Vikin čarobni kaktus, ki je kratka sodobna pravljica. 
Ilustrirala je tudi v francoščino prevedeno knjigo Josipa Jurči-
ča, Kozlovska sodba v Višnji Gori. V knjižnici pa se nam tokrat 
predstavlja s čudovitimi kvačkanimi skulpturami.

Med 20. in 24. novembrom 2023 po vsej Sloveniji praznujemo 
teden splošnih knjižnic. V teh dneh se zvrstijo različni  dogod-
ki, s katerimi strokovni delavci sporočajo uporabnikom, da jim 
knjižnice z opravljanjem svojega poslanstva ponujajo ključ do 
širokih obzorij. Knjižnična dejavnost je v Sloveniji v različnih 
oblikah in pojavnostih namenjena vsem prebivalcem in knji-
žnice so z zelo razvejano knjižnično mrežo najbolj dostopne 
kulturne ustanove v slovenskem prostoru. Njihovo osnovno 
poslanstvo je zbiranje ter posredovanje gradiva, spodbujanje 
bralne kulture in bralne pismenosti, izobraževanje ter razisko-
vanje in varovanje kulturne dediščine za lokalna okolja.

Dičeča naravna mila izdelana na 
delavnici pod vodstvom Danice Borštnik.
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 Ob dnevu splošnih knjižnic je v krajevni knjižnici potekal 
medgeneracijski pravljično ustvarjalni dogodek z naslovom 
Babica pripoveduje. Dogodek je bil namenjen otrokom, star-
šem, babicam in dedkom. Pravljice je zbranim pripovedovala 
naša pripovedovalka in ohranjevalka ljudskega izročila Ma-
rička Žnidaršič. Marički tako otroci kot odrasli vedno z za-
nimanjem in občudovanjem prisluhnejo, saj je njeno pripo-
vedovanje polno topline, pristnega navdušenja, iskrivosti ter 

zanimivih pripetij.  Sledila je ustvarjalna delavnica z likovno 
pedagoginjo gospo Judito Rajnar Prosen, ki je otroke z besedo 
in razlago popeljala tudi po razstavi svojih kvačkanih umetnin. 
Na delavnici so otroci ustvarjali iz gibljive žice čudovite ročne 
umetnine. Iskrena hvala tako gospe Juditi kot gospe Marič-
ki za zavzetost in požrtvovalnost, s katero sta razveselili tako 
najmlajše kot odrasle bralce in poslušalce. ■

Projekt »Rastem s knjigo«
Članek opisuje vsakoletni obisk sedmošolcev centralne šole OŠ Dobrepolje v Krajevni knjižnici Dobrepolje v sklopu 
projekta »Rastem s knjigo«.

Klavdija Kos Fijolič, knjižničarka JVIZ OŠ 
Dobrepolje

Nacionalni projekt »Rastem s knjigo« 
spodbuja dostopnost kakovostnega in 
izvirnega slovenskega mladinskega le-
poslovja, promovira vrhunske doma-
če ustvarjalce mladinskega leposlovja, 
spodbuja bralno motivacijo šolarjev in 
njihov obisk splošnih knjižnic, motivira 
založnike za večje vključevanje sodob-
nih slovenskih piscev v založniške pro-
grame za mladino ter povečuje delež 
izdanega izvirnega slovenskega mladin-
skega leposlovja.

V ospredju projekta je sodelovanje 
splošnih knjižnic, slovenskih osnovnih 
in srednjih šol, osnovnih šol s prilago-
jenim programom, zavodov za vzgojo 
in izobraževanje otrok in mladostnikov 
s posebnimi potrebami ter osnovnih 
in srednjih šol v zamejstvu (Avstrija, 
Madžarska, Italija). Sodelujejo tudi z 
učitelji, ki poučujejo slovenščino v t. i. 
sobotnih šolah (Amerika, Avstralija), 
pri dopolnilnem pouku v tujini (Belgija, 
BiH, Srbija, Hrvaška, Francija idr.) in v 

evropskih šolah (Bruselj, Luksemburg, 
Frankfurt idr.).

Projekt je vezan na šolsko leto in prve 
priprave se začnejo v spomladanskih 
mesecih z javnim razpisom, v okviru 
katerega pristojna strokovna komisija 
JAK med prijavljenimi slovenskimi mla-
dinskimi deli izbere dve – eno za sed-
mošolce in eno za dijake prvih letnikov. 
Vsi sedmošolci in dijaki prvih letnikov 

srednjih šol prejmejo vsak svoj izvod iz-
brane knjige ob posebej za to priložnost 
organiziranem obisku najbližje splošne 
knjižnice, ki je vključen v letni delovni 
načrt slovenskih osnovnih in srednjih 
šol. Obisk knjižnice poleg prejema knji-
ge vključuje še spoznavanje knjižnične-
ga informacijskega znanja, seznanjanje 
z najnovejšim mladinskim leposlovjem 
ter predstavitev avtorjev in knjige. 
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V šolskem letu 2023/2024 so osnovno-
šolci 7. a in 7. b razreda Krajevno knji-
žnico Dobrepolje obiskali v spremstvu 
učiteljic slovenščine Eme Sevšek in Ka-
rin Kovaček ter knjižničarke Klavdije Kos 
Fijolič.

Gospa Jasmina Mersel Šušteršič, knji-
žničarka Krajevne knjižnice Dobrepolje, 
je učencem v sklopu projekta pripravila 
pester program, ki je zajemal splošno 
predstavitev vrste knjižnic in upora-
bo storitev splošne Mestne knjižnice 
Grosuplje ter predvsem spletnih por-
talov Cobiss, Audiobook, Biblos, Dob-
re knjige, Kamra in Digitalna knjižnica 
Slovenije. Nato je učence seznanila s 
postavitvijo knjižnice in jih s pomočjo 
nalog spodbudila k aktivnemu iskanju 
posameznih knjig. Po opravljeni nalogi 
so si učenci ogledali predstavitveni film 
projekta »Rastem s knjigo OŠ 2023«, kjer 
so spoznali avtorja izbrane knjige Modri 
otok, ki so jo prejeli v dar. Pred zaključ-
kom druženja so učenci zapisali krajše 
zapise o tem, zakaj je branje pomembno.

Pomembno je, da rastemo s knjigo, da 
se s knjigo razvijamo, da poznamo več 
slovničnih besed in da smo manj časa na 
električnih napravah. 

Vid Lončar 

Da rastemo s knjigo, je pomembno, ker 
izboljšamo govorni zaklad in lahko nas še 
kaj dobrega naučijo. 

Liza Laharnar, 7. b

S knjigo rastem, ker mi pomaga zbeža-
ti realnosti, daje mi oporo, ko mi ni naj-
boljši dan. Marsikdo misli, da so knjiga 
samo listi in prazne nepomembne besede. 
A to ni res! Vsak lahko najde knjigo, pravo 

za njega, iz njih se lahko marsikaj nauči-
mo. To je zelo pomembno. 

Zoja Savšek, 7. b

V četrtek, 26. oktobra, sem s svojimi 
sošolci obiskala krajevno knjižnico. Toplo 
nas je sprejela knjižničarka Jasmina, nato 

pa smo se posedli. Začela je s predstavi-
tvijo naslednjih tem: kako delimo knji-
žnice, kje poiščemo določeno knjigo, kako 
rezerviramo ali vrnemo knjigo. Predsta-
vila je tudi nekaj spletnih strani, ki nam 
lahko pomagajo. Po predstavitvi smo se 
razdelili v skupine. V skupini smo mo-
rali poiskati določeno knjigo s pomočjo 
aplikacije COBISS. Po opravljeni nalogi 
smo se o vsem še malo pogovorili, nato 
pa je sledil zabaven posnetek iz serije Mr. 
Bean, da nas je malo razvedril. Nato smo 
na list morali napisati, zakaj se nam zdi 
pomembno, da RASTEMO S KNJIGO. 
Zadnja stvar, ki se je zgodila, pa je bila 
ta, da nam je knjižničarka podarila knji-
go Modri otok, o kateri smo si ogledali še 
kratek posnetek. Komaj čakam, da bom 
prebrala knjigo, še predvsem pa mi je ta 
obisk knjižnice pomagal v samostojnosti 
na knjižnem področju. Res sem ponosna 
in vedno bom, DA RASTEM S KNJIGO. 

Maruša Česen
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»Bila je zelo lepa in poznal jo 
je cel Pariz. Imela je rada cvet 
kamelijo.«

Glasbeno-gledališka predstava oziro-
ma operni projekt Glasbenega gleda-
lišča FIGARO je povzet po Dumasovi 
drami Dama s kamelijami. Delo (v ori-
ginalu La Dame aux camelias), zgod-
ba o mladi pariški kurtizani in njeni 
tragični usodi, se vrti okoli razklanosti 
med družbeno sprejemljivim in nare-
kom srca ter aktualizira nemoč prese-
ganja socialnih razlik.

Operna predstava s klavirsko sprem-
ljavo, Traviata, je različica Dumasove 
drame, ki glede na vsebino romana 
izpolnjuje razpoloženja treh glavnih 
akterjev predstave, in branje vsebine 
resničnih dogodkov Violettinih pisem 
prijateljice pianistke Flore. Glavni lik 
predstave je Violetta, mlada kurtiza-
na. Še ne dvajsetletna je že kot šivilja 
pritegnila marsikateri moški pogled, 
nato pa je postala kurtizana, se nauči-
la pisati in brati ter se celo ukvarjala s 
književnostjo, z njo pa naj bi prijatelje-

val pisatelj Alfred Germont, ki je postal 
njen ljubimec.

Violetta je kljub razpadu zveze, kar je 
povzročil Alfredov oče George Ger-
mont, vseeno uživala svojo vsakda-
njo lahkotno srečo. Vendar pa so leta 
razuzdanega življenja preveč načela 
dekletovo zdravje. Klub pomoči grofa 
Dupola in negi enega najboljših zdrav-
nikov tistih časov je umrla leta 1847. Je-
tika je končala njeno komaj triindvaj-
setletno življenje.

To najslavnejše Dumasovo delo je bilo 
pri tedanji oblasti leta 1851 prepoveda-
no zaradi nemoralnosti. Šele Dumasov 
sporazum z vlado je igri odprl pot do 
občinstva, še danes pa jo aktualno po-
doživljajo v mnogih gledališčih. Govori 
o nemoči ter problematičnih socialnih 
razlikah, s katerimi se srečujemo tudi 
danes in na katere še nimamo jasnega 
odgovora.

Traviata (ital. La Traviata: skreniti s 
prave poti) je opera v treh dejanjih 
(štirih slikah) Giuseppeja Verdija. Ver-

di je z Dumasovo »Damo s kamelijami« 
spoznal leta 1852, ko je obiskal Pariz. 
Skladatelj je hitro spoznal odlike bese-
dila, predvsem njegovo človeško vse-
bino. Zgodba ga je tako prevzela, da se 
je kljub resnim pomislekom, ki so jih 
imeli njegovi prijatelji, takoj lotil dela 
in v šestih tednih opero končal.

ZASEDBA:

Violetta Valéry, kurtizana:  
URŠKA KASTELIC – sopran.

Alfredo Germont:  
CHAN YOUNG KIM – tenor.

George Germont, Alfredov oče:  
ZDRAVKO PERGER – bariton.

Pripovedovalka zgodbe:  
LEA ITA MENARD.

Klavirska spremljava:  
KAYOKO IKEDA.

Scena in kostumi:  
GLASBENO GLEDALIŠČE FIGARO – SLO.

OPERNA PREDSTAVA G. VERDIJA 

LA TRAVIATA A3 
V Jakličevem domu  
na Vidmu Dobrepolje 

PREDPRODAJA IN PRODAJA VSTOPNIC:
KRAJEVNA KNJIŽNICA DOBREPOLJE, VIDEM 34, TEL. ŠT.: 01 786 71 40.

CENA VSTOPNIC: V PREDPRODAJI 15,00 EUR, NA DAN PREDSTAVE 20,00 EUR.

v soboto, 9. decembra 2023, 
ob 19.00 

VSEBINSKA UTEMELJITEV OPERE TRAVIATA Z ZGODBO »DAMA S KAMELIJAMI«
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INFORMACIJE: 
T: 041 328 141, zkd.ivancnagorica@gmail.com

Gledališče ne 

more izginiti, ker 

je edina umetnost, 

kjer se človeštvo 

sooči s samim 

seboj. 

(Arthur Miller, 

ameriški dramatik)

Prižgi luč - 

namesto da se 

pritožuješ nad 

temo. Plamen 

osvetli in naredi 

svet prijetnejši!
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Božično-novoletni koncert
GODBE DOBREPOLJE

26. 12. 2023 ob 19.00 
 Športna dvorana Dobrepolje 

Vstopnine ni,

 z veseljem pa sprejmemo vaše prostovoljne prispevke.

Število mest je omejeno, zato je zaradi velikega zanimanja potrebna
rezervacija sedeža. Rezervacijo lahko od 10. decembra dalje prevzamete

vsako nedeljo od 10.30 do 12.30 v prostorih KD Godbe Dobrepolje in 
na telefonski številki 031 218 505 (Romana Japelj).



32 Naš kraj ■ november 2023••• Iz društev •••

Izlet članic Gasilske zveze Dobrepolje
Na Martinovo soboto, 11. novembra 2023, je bil za članice GZ Dobrepolje poseben dan. Po dolgem času smo 
organizirale skupen izlet. Izleta se je udeležilo kar 42 članic ter en član iz vseh sedmih društev v naši gasilski zvezi. Zbor 
članic je bil v jutranjih urah ob kar precej deževnem vremenu, a bolj kot smo se bližali primorskemu koncu, bolj je 
sijalo sonce. Na poti pa smo imeli tudi prekrasen pogled na zasneženi Nanos.

Ana Pugelj

Sprva smo si v Kopru ogledali Gasilsko 
brigado Koper. Tam nas je prijazno spre-
jel vodja izmene, gospod D. Hrvatin, z 
drugimi sodelavci. Sprva nas je opozo-
ril, da lahko katerikoli trenutek pride 
do kakšne intervencije in nam podal 
navodila, kako se odzovemo kot obisko-
valci, če se pojavi alarm. K sreči se to ni 
zgodilo. Predstavil nam je, kako poteka 
njihov dan oziroma izmena v službi po-
klicnega gasilca. Ogledali smo si zanimi-
vo kratko filmsko predstavitev Gasilske 
brigade Koper, ki je nastala leta 2019 ob 
70. letnici začetka poklicnega gasilstva 
na Obali. Gasilska brigada Koper kot po-
klicna gasilska enota VII. kategorije za-
gotavlja javno gasilsko službo na obmo-
čju Mestne občine Koper, pogodbeno pa 
tudi v občinah Izola, Piran in Ankaran. 
Pri svojem delu dnevno sodelujejo s 15 
prostovoljnimi gasilskimi društvi. V Bri-
gadi Koper je zaposlenih skupno 69 ljudi. 
Hkrati je zavod z uredbo vlade določen 
za opravljanje naloge zaščite in reševanja 
ob nesrečah z nevarnimi snovmi, nalog 
tehničnega reševanja ob nesrečah v ce-
stnem prometu in ob nesrečah na teko-
čih ter stoječih vodah na širšem območju 
slovenske Istre, določenih nalog zaščite 
in reševanja ob ekoloških in drugih ne-
srečah na morju ter drugih nalog zaščite 

in reševanja širšega pomena. Po ogledu 
filma sta se razvila razprava in pogovor, 
sledila so razna vprašanja naših gasilk. 
Ogledali smo si tudi dispečersko sobo, 
kjer nam je dispečer podrobno razložil, 
kakšno je delo dispečerja, za kaj vse po-
skrbi ter kako ukrepa ob intervencijah. 
Delo dispečerja namreč ni preprosto. 
Sledil je še ogled njihovega zanimivega 
ter raznovrstnega voznega parka. Poseb-
no pozornost smo namenile njihovemu 
vozilu – starodobniku Mercedes Benz iz 
leta 1951, ki je bil obnovljen v letu 2011. 
Po ogledu vozil nam je gasilec pokazal, 
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kako se spuščajo po drogu, kadar so v 
zgornjih prostorih ter klicani na inter-
vencijo. Za konec ogleda Gasilske briga-
de Koper je seveda sledila še skupinska 
slika na 30-metrski gasilski avtolestvi 
Mercedes Benz s košaro. 

Le za vogalom Gasilske brigade Ko-
per sta nas prijazno sprejela v prostorih 
Obalne gasilske zveze Koper gospod in 
gospa Gregorič. Gospod Miran Gregorič 
je 17 let opravljal predsedniško funkcijo 
GZ Koper ter postal tudi častni predse-
dnik. Njegova žena, gospa Tanja Gre-
gorič, tudi gasilka operativka, pa je bila 
deset let vodja članic obalno-kraške re-
gije. Oba sta nam namenila veliko lepih 
ter spodbudnih besed. Tovarišica Tanja 
je poudarila, kako pomembno je, da se 
izobražujemo ter smo dejavne tudi gasil-
ke. Biti gasilec ni poklic, to je poslanstvo. 
Poslanstvo, ki združuje, ki je tovarištvo. 

Pravično, zanesljivo, srčno, odgovorno in 
humanitarno. Pred nekaj tedni so ravno 
praznovali 70-letnico ustanovitve Gasil-
ske zveze Koper. Obalna gasilska zveza 
Koper združuje deset prostovoljnih ga-
silskih društev koprske občine in Prosto-
voljno industrijsko gasilsko društvo Luka 
Koper. V branje so nam razdelili biltene, 
ki so jih izdali ob 70-letnici, potem pa se 
nam je že mudilo naprej.

Ogledali smo si še Luko Koper, ki je 
edino slovensko mednarodno tovorno 
pristanišče. Pri vhodu smo z avtobu-
som pobrali vodiča, ki nas je popeljal 
po ogromnem pristanišču. Ogled smo 
opravili kar z vožnjo v avtobusu, saj je 
Luka Koper mesto v mestu. Luka Koper 
ima 1850 zaposlenih in deluje že od leta 
1957. V samem pristanišču deluje tudi 
luška poklicna gasilska enota, ki je speci-
alizirana tudi za gašenje na industrijskih 

območjih.
Sledil je še zadnji postanek v Kopru. 

Obiskali smo čudovit razgled, vinsko 
fontano Marezige, kjer smo srečali tudi 
istrsko vinsko kraljico 2023/2024, ki se je 
udeležila krsta mladega vina. Po poku-
šini vin ter uživanju v prečudovitem 
razgledu sta sledila še slastno kosilo v 
Gostilni Karjola ter druženje. V večernih 
urah smo se varno vrnili domov.

Zahvalila bi se vsem članicam ter čla-
nu za prijetno družbo ter dobro vzduš-
je. Hvala tudi Meliti Lenarčič za slastne 
domače krofe in vsem drugim, ki ste z 
dobrotami popestrile naše druženje. Še 
posebej pa se zahvaljujem v imenu vseh 
udeležencev izleta Gasilski zvezi Dobre-
polje, ki nam je omogočila ta izlet, ter 
šoferju Franju, ki nas je srečno in varno 
pripeljal domov. ■

Vaja GZD Dobrepolje »Požar Zagorica 2023«
V mesecu oktobru smo gasilci še posebej dejavni, saj je to mesec požarne varnosti. V tem mesecu imamo pregled 
delovanja vseh sedmih društev, skupno vajo, dneve odprtih vrat in še bi lahko naštevali. Že v septembru smo se gasilci 
udeležili občinskega gasilskega tekmovanja, ki je tokrat potekalo na lokaciji novega regijskega poligona v Grosuplju. 

Boštjan Hren, poveljnik GZ Dobrepolje 

Društva so imela dan odprtih vrat, kjer 
so bile prikazane različne točke, kot so 
gašenje s peno, uporaba AED-ja, gašenje 
požara v kuhinji in evakuacija vrtca, šole 
in Doma za ostarele sv. Terezije. V nede-
ljo, 22. oktobra 2023, je bila organizirana 
skupna vaja Gasilske zveze Dobrepolje 
na lokaciji PGD Zagorica. Letošnja tema 
je bila požari in nesreče v naravi. Za ce-
loten potek vaje sta poskrbela poveljnik 
domačega društva Janez Ljubič in vodja 
intervencije Luka Perhaj iz PGD Hočevje. 
Vaja je potekala na koncu vasi Zagorica. 
Vaja je bila razdeljena na sektor 1 pro-

metna nesreča, za katero sta poskrbeli 
osrednji enoti PGD Videm - Dobrepo-
lje in PGD Zdenska vas. Za sektor 2, v 
katerem je potekalo gašenje požara na 
objektu in reševanje ponesrečenih, pa 
sta poskrbeli domača enota PGD Zagori-
ca in PGD Hočevje. Za dostop do vode je 
bil zadolžen sektor 3, ki je dobavljal vodo 
po sistemu verige z motornimi brizgal-
nami. PGD Kompolje, PGD Struge in 
PGD Ponikve so poskrbela za zadostno 
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dobavo vode. Poleg štaba je bila določe-
na lokacija tudi za ponesrečence, ki so 
jih bolničarji ustrezno oskrbeli. Na vaji je 
sodelovalo več kot 110 gasilcev in gasilk. 
Po končani vaji je bil še zbor na igrišču v 
Zagorici, kjer je sledilo nekaj zaključnih 
besed in pogostitev vseh sodelujočih. 

Hvala vsem za odlično opravljeno 
delo in dobro voljo, hvala PGD Zagorici 
za organizacijo vaje. ■

In je po Dobrepolju završalo ...
Na Vidmu se zbirajo dekleta, žene, ki se gibljejo sumljivo blizu območja gasilskega centra. Ne, ni šlo za kakšno 
diverzantsko akcijo iz akcijskega filma ali feministično gibanje, ki bi vzklikalo parole. Na povabilo vodje članic Zale 
Zevnik so se zbrale po večini mlade mamice in dekleta, ki želijo na ta način združiti prijetno s koristnim, se priučiti 
gasilskih spretnosti ter prijetno preživeti prosti čas in obenem družbi dati del sebe.

Uroš Gačnik, mentor

V tem mandatnem obdobju smo si zada-
li nalogo, da tudi na Vidmu nekaj več po-
storimo na področju članstva. Ker je bila 
dejavnost članic v preteklosti okrnjena 
kljub temu, da smo imeli nekaj zelo ak-
tivnih posameznic, še nikoli do sedaj v 
123-letni zgodovini društva nismo imeli 
tekmovalne enote. Začetki so bili pov-
sem posrečeni in takoj je bilo v skupini 
začutiti povezanost in sinergijo, ki se iz 
meseca v mesec še veča. Že v septembru 
so tako članice pridno vadile ter se prip-
ravljale na tekmovanje. Res je, da smo 
se ob tem spoprijemali s pomanjkanjem 
opreme, ki jo za svoje delo članice nujno 
potrebujejo. Velika želja je, da se uredi 
prostor nad garažo, kjer bodo lahko čla-
nice izvajale tedenska srečanja, pri tem 
trenirale in ponavljale gasilske vsebine 
ter se tovariško družile. Eno izmed dru-
ženj, ki se ga je udeležilo nekaj članic, je 
bilo izvedeno na Martinovo soboto, kjer 
so se v družbi še preostalih deklet iz GZ 
Dobrepolje odpravile na Primorsko in 
tam preživele lep in prijeten dan.

Da smo vsi preostali člani navdušeni 
nad prisotnostjo deklet, mi ni treba po-
sebej poudarjati, še posebno, ker so se 
punce vključile v delo operative, pripra-
ve najrazličnejših dogodkov, kjer aktivno 
sodelujejo, npr. s peko slaščic, strežbo, 

urejanjem prostorov kot tudi z udeležbo 
na operativnih vajah, tekmovanjih, pra-
vih intervencijah.

Veliko idej, pobud ter sodelovanja se 
je že izvedlo v tem času, veliko načrtov 
za prihodnost imajo naše punce. Eden 
izmed projektov je tudi izdaja samostoj-
nega koledarja, ki ga boste imeli krajani 
možnost iz rok naših prelestnih članic 
prejeti že po občinski slovesnosti 2. de-
cembra. Snemanje fotografij za koledar 
je potekalo na lepo sončno soboto, kjer 
so dekleta pozirala in skupaj z ženskimi 

čari predstavila gasilsko opremo, ki jo 
uporabljamo na intervencijah. Ob tem 
projektu se želim v imenu članic zahva-
liti vsem donatorjem, ki ste projekt tudi 
finančno podprli. Velikodušno so se od-
zvali:

LUART, d. o. o.; Nastasia Photography, 
INOPOL, d. o. o.; Betonsport, d. o. o., – 
Gostilna Brdavs; Dolinšek transport, d. 
o. o.; Akrapovič d. d.; MIDES Interna-
tional, d. o. o.; Muc trade, d. o. o.; T & 
R Vidic, d. o. o.; Društvo podeželskih 
žena Dobrepolje - Struge; Jakič, d. o. o.; 
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Kmetija Jakopič ; Žaga Pogorelc, d. o. o.; 
Matej Strah, s. p.; Damjana Palčar, s. p.; 
Centarium, d. o. o.; Gašper Ciril Cimer-
man, s. p.; KGŽ, d. o. o.; Darko Janežič, 

s. p.; Dimer, d. o. o.; Pogrebne storitve 
Robert Novak, s. p.; Komunalne gradnje, 
d. o. o.; Avto Kadunc, Miha Kadunc, s. p.; 
Iz krušne peči, d. o. o.; Uroš Gačnik; Avto 

Rudnik, d. o. o.; KZ Dobrepolje, z. o. o.; 
Aljoša – Gostilna Karjola; Jumbotrans, 
d. o. o.; PS INOKS; Peter Strajnar, s. p.; 
Galvanizacija Repar, Mitja Repar, s. p.; 
Controlmatik commerce, d. o. o.; Darko 
Janežič, s. p.; Romana Janežič, s. p.; Av-
toprevozništvo Grandovec Anton, s. p.; 
ER BAU d. o. o. 

Vsa darovana sredstva bodo name-
njena za nakup opreme in pripravo 
prostora, ki se bo uporabljal za nadalje-
vanje gasilskih dejavnosti. Z nakupom 
koledarja pa boste lahko tudi preostali 
pomembno prispevali k razvoju videm-
skih gasilk.

Ker bo to številčno omejena izdaja, ne 
dvomimo, da koledar ne bo hitro pošel, 
zato se potrudite in si pravočasno zago-
tovite svoj izvod. Koledar lahko naročite 
pri Zali na: 031 857 466 ali pa za rokav 
pocukate naša dekleta in se dogovorite 
za prevzem. ■

Dogajanja polna jesen v PGD Kompolje
Mesec oktober je mesec požarne varnosti, kar prinaša povečano število dejavnosti gasilcev, predvsem v zvezi z 
obveščanjem širše javnosti o nevarnosti požarov in preventivnim ukrepanjem. Z dogajanjem pa se ni umiril november, 
v katerem smo poleg rednih dejavnosti še posredovali pri prometni nesreči.

Tjaša Grandovec, PGD Kompolje

Otroci so naše največje bogastvo, zato je 
prav, da jih naučimo, kako poskrbeti za 
lastno varnost in kako ukrepati ob raz-
ličnih nesrečah. Ravno s tem namenom 
smo gasilci 19. oktobra izvedli evakuacijo 
na PŠ Kompolje. Po uspešnem odhodu 
iz šole smo učencem in zaposlenim pri-
kazali pravilno gašenje notranjega poža-
ra, pripravili smo krajše predavanje in 
prikazali praktične vaje iz prve pomoči. 
Zahvaljujemo se PŠ Kompolje za sode-
lovanje. 

Vsako leto se v oktobru izvede občin-
ska gasilska vaja. Letošnja je potekala v 
Zagorici. Na njej je vseh sedem gasilskih 
enot iz GZ Dobrepolje predstavilo vse 
zmožnosti operativnega delovanja ter 
delovanje opreme in tehnologije. Vaja, 
kjer je sodelovalo 110 gasilcev, je bila 
sestavljena iz štirih sektorjev. Prvi sektor 
je bil požar koče in mehanizacije, reševa-
nje ponesrečencev ter iskanje pogreša-
ne osebe. Drugi sektor je bila prometna 
nesreča, tretji verižna dobava vode, četrti 
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Urška Pavlin, PGD Struge

V četrtek, 12. oktobra, smo v popoldan-
skih urah izvedli intervencijsko vajo po-
žar v naravi, ki se je zgodil zaradi razlite 
nevarne snovi iz cisterne vozila. 

Voznik cisterne z nevarno snovjo je 
imel nesrečo. Prišlo je do izlitja nevar-
ne snovi in do njenega vžiga. Požar se je 
razširil tudi na bližnje grmovje in drevje. 
Voznik cisterne pa je bil zaradi silovitega 
trčenja pogrešan.

Poskrbeli smo, da smo zavarovali kraj 
nesreče. Razdelili smo se v dve enoti. Na 
kraju smo pogasili požar, ki se je razširil 
na bližnje grmovje in drevje. Zaradi razli-
te nevarne snovi smo uporabili penilo in 
o razlitju obvestili enoto GEŠP. Pri gaše-
nju smo se morali zaradi nevarne snovi 

pa oskrba ponesrečencev. Gasilska enota 
Kompolje je sodelovala v sektorjih tri in 
štiri. 

Prvo soboto v novembru pa je po-
tekalo ocenjevanje društev. To je potr-
ditev, da smo pripravljeni zagotavljati 
varnost svoji skupnosti v primeru ne-
sreč. Še naprej bomo ostali zvesti naše-
mu poslanstvu, pomagali vsakemu, ki to 
potrebuje, in skrbeli za skupno varnost. 
Zahvaljujemo se gospodu Taminu Pete-
linšku, ki je pred ocenjevanjem opravil 
fotografiranje naših gasilcev. 

Na cesti med Kompoljami in Struga-
mi se je 7. novembra zgodila prometna 
nesreča. Osebno vozilo je zapeljalo s ces-
tišča in trčilo v drevo. Skupaj z Gasilsko 
enoto Ribnica, PGD Videm - Dobrepo-
lje in Zdenska vas smo zavarovali kraj 
dogodka, s tehničnim posegom rešili 
osebo iz vozila, ji pomagali do prihoda 
reševalcev NMP, odklopili akumulatorje, 
nevtralizirali motorne tekočine ter očis-
tili posledice nesreče.

Na novembrskih rednih operativnih 
vajah smo ponovili eno najpomemb-
nejših stvari intervencije, na katero naj-
večkrat pozabljamo. To je zavarovanje in 
osvetljevanje kraja nesreče ter s tem za-

gotavljanje varnosti udeležencev, gasil-
cev in drugih intervencijskih služb. Ob-
novili smo pravila ter jih preizkusili tudi 
na cesti. Ker se je začela kurilna sezona, 
smo ponovili pravilno posredovanje v 
primeru dimniškega požara. 

Na martinovo smo se članice iz vseh 
društev GZ Dobrepolje odpravile na izlet. 
Ogledale smo si Gasilsko brigado Koper, 
Luko Koper in obiskale vinsko fontano v 
Marezigah. Lepo sončno soboto smo iz-
koristile za prijetno druženje in krepitev 
svojih sodelovanj v prihodnje.

Naša gasilska mladina tudi sedaj, ko 
ni tekmovanj, redno obiskuje gasilske 
vaje. Ne družimo pa se samo na vajah, 
ampak se otroci tudi po njih radi zadržijo 
v gasilskem domu. Pred krompirjevimi 
počitnicami so na ognju pekli hrenovke 
in penice. Pionirje pa smo 14. novembra 
peljali v kino. Tako so klasične gasilske 
vaje zamenjali za ogled filma »Mavka – 
zaščitnica gozda«. Po filmu sta sledila 
še postanek v McDonald'su in spust po 
toboganu. ■

Mesec oktober – mesec požarne varnosti
Mesec oktober je mesec požarne varnosti. Letošnja tema so bili požari v naravi. V okviru tega smo se PGD Struge 
skupaj s PGD Kompolje odločili, da izvedemo meddruštveno vajo in tako poskrbimo tudi za povezovanje med društvi, 
ki je prav tako pomembno. 
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zavarovati z izolirnimi dihalnimi aparati. 
Prav tako smo začeli preiskovati okolico 
zaradi pogrešanega voznika. Voznika je 
odneslo do bližnjih bal s senom in je bil 
tako zelo neopazen za preiskovalno eno-
to. Ugotovili smo, da je voznik odziven in 
da ima sum na poškodbo hrbtenice, zato 
smo nujno potrebovali rešilni avtomobil. 
Bolničarji so poskrbeli za poškodovane-
ga voznika do prihoda NMP. Preostali 
dve enoti pa sta uspešno pogasili požar 
ter preiskali okolico. Prav tako je tudi 
enota GEŠP opravila svoje delo. Poskr-
beli smo za odvoz poškodovane cisterne 

in vajo zaključili z vrnitvijo v gasilni dom. 
 Sledila je analiza intervencije. Ugo-

tovili smo, da je komunikacija med vod-
jami in centrom potekala odlično. Videli 
smo, kaj nam dela težave in kaj bo treba 
še vaditi na naslednjih vajah.

Za konec pa bi se zahvalili PGD Kom-
polje za vabilo na vaje. Take vaje so do-
brodošle, saj pri tem delamo tudi na 
meddruštvenem povezovanju, kar nas 
bogati. ■ 

Dejavnosti PGD Ponikve
Udeležba društva na državnem in občinskem gasilskem tekmovanju ter dan odprtih vrat PGD Ponikve. 

Maša Ahec

Letošnja jesen v PGD Ponikve ni bila 
obarvana le v nešteto oranžno rdečih 
odtenkov, temveč je prinesla mnoge 
druge obveznosti in dejavnosti, ki smo 

si jih zadali v društvu. No, nekatere ob-
veznosti smo si celo »pritekmovali« že 
pred dobrim letom dni, ko sta se kar dve 
ekipi uvrstili na državno tekmovanje za 
memorial Matevža Haceta. Ekipi članic 
in članov A sta se v nedeljo, 24. sep-

tembra 2023, v zgodnjih jutranjih urah z 
avtobusom navijačev odpravili v Gornjo 
Radgono. Ekipi sta z uvrstitvijo na 28. in 
29. mesto vsekakor postali bogatejši za 
novo izkušnjo. In čeprav se ekipam GZ 
Dobrepolje, predvsem med mlajšo kon-
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kurenco, večkrat uspe uvrstiti na državna 
gasilska tekmovanja, ne smemo pozabi-
ti, da je bila uvrstitev PGD Ponikve med 
konkurenco članic in članov A prva v 
zgodovini delovanja naše zveze.

Le teden pozneje, 30. septembra, smo 
se, tekmovalno že dodobra ogreti, ude-
ležili občinskega tekmovanja v Grosu-
pljem. Naše društvo je na tekmovanju 
zastopalo kar sedem ekip. Ekipa mladin-
cev je zasedla peto mesto, druga ekipa 
članov A četrto mesto, vse druge ekipe – 
starejši gasilci, članice in člani B, članice 
in člani A – pa so društvo obogatile za pet 
novih zlatih odličij.

Po tekmovalnem septembru smo 
vstopili v oktober, ki je med gasilci poz-
nan kot mesec požarne varnosti. Ker je 
projekt namenjen ozaveščanju prebival-
cev o pomenu požarne varnosti, smo v 
PGD Ponikve že drugič pripravili dan od-
prtih vrat. Obiskovalci so se lahko udele-
žili delavnice prve pomoči in se seznanili 
z uporabo AED-ja. Ogledali so si lahko 
gasilska vozila in orodje, najmlajši pa so 
se lahko zabavali tudi z različnimi gasil-
skimi igrami in se preizkusili v gašenju 
hiše v plamenih. Osrednja točka letoš-
njega dneva odprtih vrat je bila požarna 

ogroženost v božičnem času. Obiskovalci 
so na stvarnem modelu spremljali in pri-
merjali razvoj požara v prostoru s suho 
in v prostoru z zalivano novoletno jelko 
ter se seznanili z drugimi preventivnimi 
ukrepi, ki lahko preprečijo požare v sta-
novanju. Med drugim tudi z nazornim 
prikazom ravnanja v primeru ognja v 
bližini plinske jeklenke in postopkom 
gašenja z gasilnikom na prah. Ob tem se 
najlepše zahvaljujemo podjetju Glamp-

tech, v katerem so naredili maketo sobe v 
merilu 1 : 1 tako lepo, da smo le s težkim 
srcem v njej uprizorili požar.

Pri organizaciji nam je bilo naklonje-
no tudi že skoraj poletno vreme, dru-
ženje ob kostanju, drugih prigrizkih in 
pijači pa je dogodku dalo le še piko na i.

Hvala vsem za obisk, vse pa že sedaj 
vabimo na dan odprtih vrat prihodnje 
leto. ■

Oktober – mesec požarne varnosti
Požarna vaja v PSVZ Prizma Ponikve v novembru.

Špela Selan, direktorica PSVZ Prizma Ponikve

Oktober je mesec, ko imajo gasilci števil-
ne obveznosti zaradi vaj ter ozaveščanja 
ljudi o pomenu požarne varnosti. 

V prvi polovici novembra je bila v so-
botnem jutru v našem zavodu organizi-
rana požarna vaja gašenja in reševanja 
ponesrečencev iz prvega nadstropja po 
zunanjih požarnih stopnicah. 

Vaja, ki je bila vnaprej načrtovana, 
je potekala praktično tekoče in številni 
zaposleni smo lahko le nemo opazo-
vali, kako hitro in usklajeno so potekali 
načrtovanje, priprava in samo reševanje 
ponesrečencev gasilcev iz PGD Ponikve 
in PGD Videm - Dobrepolje. Ob tem smo 
se zaposleni še bolj zavedali, kakšno od-
govornost imamo do svojih stanovalcev, 
ki so popolnoma odvisni od tuje pomoči, 
ter stanovalcev, ki zaradi svojih posebno-
sti pogosto ne zmorejo razumeti osnov-

nih navodil, s katerimi bi jih lahko usme-
rili na varen način, da bi se umaknili ob 
tovrstni nesreči.

Zaposleni se bomo v prihodnje še bolj 

pripravljali na tovrstne situacije, kajti v 
primeru take nesreče ni časa za razmi-
šljanje, temveč samo za intuitivno hitro 
ukrepanje.
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Iskrena hvala prav vsem gasilcem, ki 
ste prišli k nam na reševanje, ter hvala za 
vse napotke in številne pohvale, ki smo 
jih zaposleni po vaji prejeli. 

V imenu vseh stanovalcev, naših svoj-
cev, vseh zaposlenih, vsem vam velika 
hvala za vse, kar ste delili z nami, in da 
ste bili z nami. Prav zaradi vas se tudi mi 
počutimo varnejše, saj vemo, da boste 
prišli ne glede na dan, uro, vremenske 
razmere ... 

Hvala tudi vsem zaposlenim in sta-
novalcem PSVZ Prizma Ponikve, ki so s 
tako resnostjo in odgovornostjo pristopili 
k sodelovanju na naši sobotni vaji 11. no-
vembra 2023. ■

Spoštovani krajani in krajanke,

v soboto, 9. decembra 2023, ob 9.30 v PSVZ Prizma Ponikve 
pripravljamo srečanje svojcev, stanovalcev in zaposlenih. Vabimo 
vas, da se nam ob tem dogodku pridružite kot gostje, spoznate in 
si ogledate našo hišo in spoznate nas, ki vsakodnevno sobivamo 
z vami.

V Prizmi Ponikve
V november smo vstopili v športnem duhu.

Barbara Bavdek, dipl. del. ter. Prizma Ponikve 

Svetovnemu dnevu hoje je že od leta 
1992 namenjen 15. oktober. Vsi občas-
no hojo zanemarimo oz. ji ne pripišemo 
vrednosti, ki jo dejansko ima, saj je naša 
najosnovnejša in najnaravnejša oblika 
gibanja. Tudi v Prizmi Ponikve smo se 

odločili, da podamo vrednost temu do-
godku. Tako smo 18. oktobra organizirali 
pohod do Velikih Lašč. Skoraj 20 se nas 
je odpravilo na pot v spremstvu delovne 
inštruktorice in fizioterapevtke. Eni hitri, 
drugi počasnejši, prav vsi smo prispeli 
do cilja. Gozdna pot je bila tako očarljiva 
in občutek na cilju tako dober, da smo 

sklenili, da nismo šli zadnjič.
V zdravem duhu smo nadaljeva-

li s predavanjem o diabetesu, saj 14. 
novembra obeležujemo svetovni dan 
sladkorne bolezni. Državni program za 
obvladovanje sladkorne bolezni oce-
njuje, da ima sladkorno bolezen več kot 
145.000 ljudi. Tudi v naši hiši nismo iz-
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jema. Poleg vseh splošnih zdravstvenih 
podatkov smo temo predvsem usmerili 
na preventivo in zdrav življenjski slog.

Bližajo se prazniki in božično vzdušje. 
Počasi že pripravljamo dekoracijo in vo-

ščilnice smo že izdelali. Naš december 
bo zelo razgiban in preden začnemo še 
z lučkami in smrekicami, smo se v sklo-
pu produktivne dejavnosti lotili čiščenja 
svoje jedilnice. Z veseljem poročam, da 

je bila udeležba velika, in da čeprav vča-
sih ni volje, radi prispevamo k urejeni 
hiši in svojemu domu. ■

Upanje za vse
Letošnji teden Karitas bo potekal od 27. novembra do 3. decembra 2023 pod geslom »Upanje za vse«. V sredo, 29. 
novembra, bo romanje sodelavcev Karitas na Ponikvo in 33. koncert Klic dobrote v Celju. Nekateri se boste koncerta 
udeležili, drugi pa ga boste gotovo z veseljem spremljali na TV ali po radiu.

Marta Šuštar

Upanje pa ne osramoti, 
ker je Božja ljubezen izlita v naša srca 
po Svetem Duhu, ki nam je bil dan. 

(Rim 5,5)

V tednu Karitas bodo potekale številne 
dejavnosti v vseh enotah Karitas. V naši 
župnijski Karitas se bomo intenzivno 
pripravljali na Miklavževo obdaritev sta-
rejših od 80 let, stanovalcev v domovih, 
težjih bolnikov in invalidov. Udeležili se 
bomo tudi romanja in koncerta v Celju.

Letos so veliko krajev prizadele vre-
menske ujme, ki so povzročile veliko 
škode. Vse nesreče, ki nas zadenejo, po-
kažejo na našo ranljivost. Zavedamo se, 
da ni vse odvisno od našega dela, pod 
vprašaj so postavljeni naši načrti, nava-
de, imetje. Nesreče razkrinkajo naš lastni 
jaz, ki stalno išče lastno ugodje. Izhod 
iz tega je solidarnost, ki prižiga upanje. 
Upanje je protistrup za cinizem, arogan-
co, nestrpnost, negativizem. Ob popla-
vah v Sloveniji se je pokazala velika soli-
darnost, ki govori o tem, da je med nami 
še veliko ljudi, ki imajo srce za stisko bliž-
njega. Karitas je bila med prvimi, ki je ob 
nesrečah prihitela ljudem na pomoč.

Tudi drugod po svetu je v tem času ve-
liko trpljenja zaradi vojn in naravnih ne-
sreč. Karitas skuša pomagati, kjer more, 
in nas vse vabi, da sodelujemo in prispe-
vamo po svojih močeh. Ena največjih 
težav današnjega časa je brezbrižnost, 
ko ostanemo neprizadeti ob bolečini 
drugega. Poslušamo poročila in beremo 
novice. Rečemo: »Joj, res grozno, kaj se 
dogaja!«, a ne storimo ničesar. 

Papež Frančišek pravi, da je le malo 
potrebno za povrnitev upanja: treba se 
je ustaviti, se nasmehniti, prisluhniti. 
Ljudje v stiski niso številke, na katere 
bi se sklicevali, da bi se bahali z deli in 
projekti. So osebe v konkretni situaciji, 

s konkretno težavo. Vse, kar vrača in oh-
ranja upanje, so pogum, nasmeh in vera, 
da nas Bog neizmerno ljubi.

Kristjani smo poklicani in poslani, da 
smo znamenje upanja za vse. Če želimo 
prinašati upanje vsem, se moramo ved-
no znova vračati k izviru, k Božji ljubezni 
do nas. Po njegovi ljubezni živimo, zato 
je vsako življenje sveto in vredno vsega 
dostojanstva. Upanje naredi, da človek 
v stiski spozna, da ni prepuščen same-
mu sebi, da ga Bog ne zapušča, saj mu 
po dobroti in solidarnosti ljudi prihaja 
naproti. Vse, kar je narejeno iz ljubezni, 
nosi v sebi znake večnosti, saj je Bog lju-
bezen, ki po nas postane vidna in otiplji-
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va. V Svetem pismu nas Jezus uči: »Lačen 
sem bil in ste mi dali jesti, žejen sem bil 
in ste mi dali piti, tujec sem bil in ste me 
sprejeli, nag sem bil in ste me oblekli, 
bolan sem bil in ste me obiskali, v ječi 
sem bil in ste prišli k meni … Resnično 
povem vam: Kar koli ste storili kateremu 
teh mojih najmanjših bratov, ste meni 
storili« (Mt, 25,35-40).

 Letošnje geslo »Upanje za vse« nas 
vabi, da drug drugemu vlivamo zaupa-
nje, da obstajajo rešitve za izzive in teža-
ve. Upanje ni poceni tolažba, češ bo že 
bolje. Nimamo pravice bližnjim dajati 
lažnega upanja. Velikokrat nas že človeš-
ka bližina, prijazna beseda in stisk roke 
navdajo z upanjem. Potrebna pa je tudi 
konkretna pomoč. Vabim vas, da večkrat 

obiščete spletno stran karitas.si. 
Hvala vsem, ki ste uporabili svečke 

Karitas in prispevali svoj dar. Tako lahko 
z vašo pomočjo prinašamo veselje lju-
dem in upanje tistim, ki so v stiski.

Naj tam, kjer so stiska, bolečina in 
razočaranje, po naši ljubezni ozeleni 
upanje. ■

Namenitev dela dohodnine za pomoč ljudem v stiski
Pred zaključkom leta vas vabimo k posredovanju zahteve za namenitev dela dohodnine. Namenitev dela dohodnine 
za vas ne pomeni nikakršne finančne obremenitve in je popolnoma brezplačna. 

Marta Šuštar

Če se do sedaj še niste odločili za na-
menitev dela dohodnine, lahko to sto-
rite kadar koli. To je preprosto dejanje, 
ki vas nič ne stane, lahko pa z njim do-
datno pomagate ljudem, ki potrebujejo 
pomoč. Z izpolnjenim in poslanim ob-
razcem boste določili, da bo 1 odstotek 
vam odmerjene dohodnine (davka na 
prihodke) namesto v državni proračun 
namenjen Karitas za programe pomoči 
ljudem v stiski. 

Dobro je vedeti:
• Obrazce dobite v župnijski cerkvi 

na Vidmu na polički pod korom pri 
vhodnih vratih.

• Izpolnjen obrazec, zložen v pismo, 
oddajte čim prej oziroma najkasneje 
pred božičem, do 24. decembra 2023, 
da bo vaša odločitev veljala že za leto 
2023. Če boste pismo poslali kasneje, 
bo vaša odločitev veljala za leto 2024.

• Zaprto pismo z izpolnjenim in podpi-
sanim obrazcem zalepite in oddajte v 
poštni nabiralnik.

• Znamka ni potrebna. Lahko ga odda-
te tudi v nabiralnik pod korom in ga 
bomo po pošti poslali mi.

• Za namenitev dela dohodnine se 
vam ni treba odločiti vsako leto. 
Vaša odločitev, ki bo zapisana na do-
hodninski odločbi, bo veljala za ne-
določen čas oziroma do preklica ali 
spremembe.
Hvaležni vam bomo za vašo odločitev. 

Naj vam Bog obilno povrne vse dobro. 
Želim vam blagoslovljen adventni čas in 
lepo pripravo na božične praznike. ■

Pozdravljeni!
Tale mesec je hitro minil in že je treba napisati članek za novo številko Našega kraja. No, saj imamo kaj za povedati. V 
soboto smo, tako kot smo že napovedali, imeli martinovo kosilo v gostilni Pri Zori. 

Marija Tegel

Zbrala se je številčna druščina, prišlo 
nas je kar 60. Po dobrem kosilu se je pa 
začelo. Pogovori, smeh in v sobi je bilo 
kot v čebelnjaku. Veliko smo si imeli za 
povedati. Naše debate je prekinil glas 
harmonike, ki jo je raztegnil Lado Žibert 
iz Hočevja. Z njim je zapela vsa dvorana, 
kaj ne bi, saj je igral slovenske narodne, 
te pa vsi poznamo. Dobro razpoloženje 
se je nadaljevalo tja do večernih ur.

 Na upravnem odboru smo se odločili, 
da bomo pripravili prednovoletno sreča-
nje prav tako v gostilni Pri Zori. Srečanje 
bo 16. decembra ob 13. uri. Prijavite se 
svojemu poverjeniku.

Približuje se sveti Miklavž. Tudi letos 
bomo pripravili skromna darila in z nji-

mi vas bodo obiskali naši poverjeniki, da 
si, čeprav malo hitro, pa vendar, zaželite 
vesele praznike in srečno, predvsem pa 
zdravo 2024.

Do prihodnjič bodite kar se da lepo in 
zdravo! ■

Ne bodi sam, pridruži se nam
IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Srečanje v gostilni Pri Zori
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Prišel bo svet’ Martin, z mošta bo delal vin’,  
on ga bo krstil, jaz ga bom pil
V Zavodu svete Terezije smo 10. novembra praznovali martinovo. Stanovalci so se zbrali na naši notranji terasi in 
pričakali goste: vinsko kraljico Roj, veselega kletarja in videmskega župnika, g. Franca Škulja.

Eva Kovačič, dipl. del. ter.

Veseli kletar in vinska kraljica sta za-
plesala polko in nas nagovorila v hu-
domušnem dolenjskem narečju. Uvod 
v martinovanje je naredil g. Bojan Kern 
z značilnimi pregovori o sv. Martinu 
in goski, o vremenu na martinovo in o 
desetih resnicah o vinu. Stanovalci so 
nazdravili z novim vinom – z modro fran-
kinjo, katere mošt je g. Škulj blagoslovil 
in nastalo je pravo vino. Posladkali so se 
s slastnimi cimetovimi rolicami, ki so jih 
sami pripravili prejšnji dan. 

Tretji petek v mesecu novembru smo 

tudi v našem socialnovarstvenem zavo-
du izvedli tradicionalni slovenski zajtrk. 
Predhodno smo z lesenim mlinčkom 
zmleli in presejali domačo pirino moko 
ter zamesili testo za pirin kruh. Ob tradi-
cionalnem zajtrku nam je lokalni čebelar 
g. Marjan Strnad prišel predstavit svojo 
čebelarsko dejavnost. Stanovalce je vi-
dno navdušila v čebelarsko opravo oble-
čena čebelarjeva vnukinja Zala. Žena na-
šega čebelarskega gosta, ga. Fani Strnad, 
nam je postregla z domačimi medenjaki 
ter izredno aromatično domačo medico, 
pripravljeno iz hruškovega žganja, medu 
ter izbranega jagodičevja. ■

Društvo Al-Anon s statusom v javnem interesu je 
anonimna skupnost svojcev alkoholikov
Dominika Černe

Al-Anon je bil ustanovljen leta 1951 v 
Združenih državah Amerike. Društvo 
za pomoč družinam alkoholikov je nas-
talo, ker sta ženi ustanoviteljev Anoni-
mnih alkoholikov (v nadaljevanju AA) 
spoznali, da tudi sami potrebujeta po-
moč. Tako se je – kot v AA-ju – začelo 
širiti članstvo tudi v Al-Anonu; najprej 

v Ameriki in potem po vsem svetu. Kas-
neje so ustanovili še Alateen, ki je na-
menjen otrokom in najstnikom, ki jih je 
prizadela bolezen alkoholizma. Danes 
deluje več kot 30.000 skupin v 130 drža-
vah. V Sloveniji imamo društvo od leta 
1989. Trenutno deluje 24 skupin v 15 
slovenskih krajih, ki se srečujejo v živo, 
in 11 skupin, ki se srečujejo na interne-
tnem portalu Zoom.

Alkoholizem je družinska bolezen 

Ni lahko biti v odnosu z aktivnim piv-
cem, še posebno, če je tisti, ki pije, lastni 
brat. Ko ga obiščem, mi je kar slabo, ko 
vidim, kakšne so že posledice njegove 
pivske težave. Vedno znova se poskušam 
pogovoriti z njim, a ko je trezen, se me 
večinoma izogiba. Z mano se pogovar-
ja le v pijanem stanju, takrat je celo zelo 
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zgovoren. Težava je v tem, da se nasled-
nji dan komaj spomni, o čem sva govo-
rila, potem se pa spet izogiba pogovoru 
z mano. Včasih ima obdobja, ko nepre-
kinjeno pije – cele dneve, včasih tedne. 
V Al-Anonu sem začela spet upati. Izve-
dela sem, da ima moj brat bolezen, ki se 
imenuje alkoholizem. Bilo mi je v veliko 
pomoč brati o lastnostih te bolezni in se 
zavesti, da razlog za to, kako se odziva na 
stvari, tiči v njegovi bolezni in ne v tem, 
da me nima rad. Izvedela sem tudi, da 
nisem povzročila njegove bolezni, da 
je ne morem preprečiti, niti pozdraviti. 
Naučila sem se, da danes lahko izbiram, 
kako se bom odzvala na njegovo vedenje 
– naj bo pijan ali trezen. Lahko ga gledam 
s spoštovanjem, razumevanjem in sočut-
jem ali pa z nadzorom in grajo. Za prvo 
možnost potrebujem pogum in veliko 
spokojnosti. Če se bom odzvala nega-
tivno, pa vem, da bom prej ali slej čutila 
zamero, osramočenost in krivdo. V Al-A-
nonu sem se naučila besed in fraz, ki jih 
lahko uporabim, da v odnosu z bratom 
postavljam ostre meje, a na ljubeč način. 
Čeprav se jih težko spomnim, ko sva v te-
žavnem položaju, a mi pomagajo, da se 

ne odzovem na njegovo vedenje. Naučila 
sem se tudi, da zanj ne počnem stvari, 
ki jih mora narediti sam, na primer, da 
sam skrbi za svoje finančne obveznosti. 
A ko govorim z njim, mu dam vedeti, da 
me lahko pokliče, če me bo potreboval. 
Ta meja je tanka. Zelo moram biti pre-
vidna, da je ne prekoračim, in včasih se 
je je težko držati. A možnost, da lahko 
govorim o svojih čustvih z drugimi čla-
ni in poslušam njihove izkušnje, mi daje 
pogum in pomaga, da se spomnim, da 

s to težavo nisem sama. Ko se osredoto-
čam nase namesto na brata, lahko vidim, 
da je alkoholizem družinska bolezen, saj 
imam zaradi nje posledice tudi sama. 
Dobra novica pa je, da mi gre z uporabo 
orodij, ki jih ponuja Al-Anon, vedno bo-
lje in da okrevam. Zdaj vem, da bo brat 
nehal piti, ko bo pripravljen zaprositi za 
pomoč. Jaz pa medtem lahko trpim ali pa 
ostajam pozitivna v skrbi za svoje lastno 
okrevanje in svoje življenje. 

Iz revije The Forum, mesečnika Dru-
žinskih skupin, ki delijo svoje okrevanje, 
enotnost in služenje; (september, 2018); 
Al-Anon Hdqts. Inc., Virginia Beach, VA, 
ZDA. 

Prevod in priredba: Slovensko društvo 
Al-Anon, Odbor za prevajanje in literatu-
ro, 14. 12. 2020. 

Društvo Al-Anon, Trg Osvobodilne 
fronte 10, 1000 Ljubljana 

E-pošta: info@al-anon.si. 
Telefonske številke: 031 744 722, 
041 590 789, 040 589 877. 
Poiščete nas lahko tudi na Facebooku 

in Instagramu. ■

Na območju Grosuplja in Ivančne 
Gorice delujeta dve skupini:  
ob ponedeljkih ob 16.30 se svojci 
in prijatelji alkoholikov srečujejo v 
župnišču v Grosupljem, ob nedeljah 
ob 18.30 pa delijo svoje izkušnje, 
moč in upanje v župnišču v Stični. 
Srečanja trajajo eno uro in pol. 
Anonimnost je zagotovljena. Toplo 
vabljeni! Če bo interes, obstaja 
možnost, da skupino ustanovimo 
tudi v Dobrepolju.

Zahvala krvodajalcem
Za uspešno krvodajalsko akcijo so potrebne daljše priprave in sodelovanje mnogih, ki bi se jim ob zaključku 
štiridnevne jesenske krvodajalske akcije radi zahvalili. 

Anica Smrekar, sekretarka RKS – OZ Grosuplje

To so: občinski časopisi Grosupeljski 
odmevi, Naš kraj in Klasje ter Radio Ze-
leni val, ki pomagajo pri obveščanju, Štu-
dentski klub Groš in Srednja šola Josipa 
Jurčiča, ki vabijo in spodbujajo mlade 
krvodajalce, vsi, ki nam brezplačno 
odstopajo prostore za izvedbo krvoda-
jalskih akcij: Občina Grosuplje, Srednja 
šola JJ Ivančna Gorica, Osnovna šola 
Dobrepolje in Župnija Šentvid pri Stič-
ni, prostovoljci, ki pomagajo pri pripravi 
prostorov in strežbi malice.

Največja zahvala pa gre seveda 396 
krvodajalcem, ki so se odzvali vabilu. 
V Grosuplju smo bili zaskrbljeni za-
radi skromne udeležbe v primerjavi s 
prejšnjimi leti, potem pa se je število 
večalo v Ivančni Gorici, Dobrepolju in 
Šentvidu pri Stični. Tudi tokrat se niso 
izneverili gasilci iz Zdenske vasi.

Hvaležni smo tudi vsem, ki darujete 

kri na Zavodu za transfuzijo v Ljublja-
ni ali drugje. Veselimo se vseh zvestih 
krvodajalcev in vseh mladih, ki so prvič 
stopili na to pot, še posebej lepi skupi-
ni dijakov Srednje šole Josipa Jurčiča iz 

Ivančne Gorice.
Hvala v imenu vseh, ki jim bo zbrana 

kri pomagala ozdraveti ali jim bo celo 
rešila življenje. Na svidenje spet v apri-
lu 2024! ■
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Dejavnosti v Društvu gobarjev Štorovke Šentrumar 
Hočevje v jesenskih mesecih  
Dogodki v gobarskih društvih v poznopoletnih in jesenskih mesecih so nas vodili na Štajersko na Roglo, na Goričko 
v Dobrovce, na Koroško na Muto, v sosednjo občino Ivančna Gorica, na Dolenjsko v Novo mesto, na Bizeljsko in 
Kozjansko. Na stojnici z razstavo gob smo bili prisotni tudi na Dobrepoljskem vandranju.

Gerta Gregorka 

Gobarsko društvo Kostanjevka Zreče je 
v drugi polovici meseca avgusta 2023 
organiziralo že 24. mednarodno sreča-
nje gobarjev, letos na drugi lokaciji, v 
Restavraciji pod Roglo. Ko smo prispe-
li pod Roglo, so se pri Restavraciji pod 
Roglo že zbirali gobarji, člani gobarskih 
društev iz Slovenije in Hrvaške, bilo nas 
je 155. Člani Gobarskega društva Kosta-
njevka Zreče so poskrbeli za vodeno go-
barjenje z njihovimi vodiči po okoliških 
gozdovih. Primerke, ki smo jih prinesli 
gobarji iz okoliških gozdov, smo skupaj 
determinirali. Zelo smo se potrudili in na 
dvoriščni strani Restavracije pod Roglo 
postavili razstavo gob. Determinirali smo 
približno 150 različnih primerkov gob. 
Razstava gob na novi lokaciji pod Roglo 
je organizatorju, Gobarskemu društvu 
Kostanjevka Zreče, nedvomno odlično 
uspela. 

Le teden dni pozneje smo se odpravili 
na Goričko v Dobrovce, kjer je Gobarsko 
društvo Snežka iz Dobrovc organizira-
lo 7. mednarodno srečanje gobarskih 
društev, ki je potekalo, kot vsa leta do 

sedaj, v športnem parku Dobrovce, kjer 
ima sedež tudi Gobarsko društvo Snež-
ka. Organizatorji srečanja so članom 
gobarskih društev iz Slovenije, Hrvaške 
in Srbije dodelili vodiče, da se po večur-
nem gobarjenju na Mariborskem Po-
horju, Arehu in vse do Roške koče ne bi 
izgubili. Na Mariborskem Pohorju smo 
nabrali nekoliko več primerkov gob kot 
pred tednom dni pod Roglo, nekaj zani-

mivih vrst gob, tudi takšnih, ki ne rastejo 
v naših gozdovih. Snežkin učni park, v 
katerem so postavili razstavo gob, je res 
nekaj posebnega, vreden ogleda. Raz-
prostira se na približno 3000 kvadratnih 
metrih površine v naravnem okolju in je 
razdeljen na tri področja: gobarska učna 
pot, zeliščna učna pot in avtohtone ptice. 

Na povabilo sosednje Občine Ivančna 
Gorica in Sveta za starosti prijazno obči-
no smo se v mesecu septembru udeleži-
li njihove že 10. jubilejne prireditve – vsi 
smo ena generacija. Prireditev je pote-
kala na Sokolski ulici v Ivančni Gorici 
(ploščad pred občinsko stavbo). Med-
generacijsko druženje so sooblikovali 
številni nastopajoči. Med prireditvijo in 
po prireditvi so svoje dejavnosti na stoj-
nici predstavila številna lokalna društva, 
druge organizacije in posamezniki iz 
Občine Ivančna Gorica. Člani Društva 
gobarjev Štorovke Šentrumar Hočevje 
iz Občine Dobrepolje smo na stojnici 
predstavili dejavnosti našega gobarske-
ga društva in postavili manjšo razstavo 
gob. Obiskovalci prireditve so si razstavo 
gob ogledali z velikim zanimanjem, imeli 
številna vprašanja, na katera smo z vese-
ljem odgovarjali. To je naše poslanstvo 
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in prispevek k ozaveščanju varovanja in 
ohranjanja narave.

Podali smo se tudi na Muto na Koro-
ško, kjer je Društvo gobarjev Ježek Muta 
- Vuzenica konec septembra organizira-
lo tradicionalno prireditev na Muti, 18. 
Ježkarijado. Nabrali smo kar precej gob. 
Smo pa gobarji iz Hočevja s sabo pripe-
ljali 45 primerkov gob, ki smo jih nabrali 
v okolici Hočevja in Muljave. Ogledali 
smo si tudi muzej kovaštva in gasilstva 
na Muti. Po muzeju nas je vodila županja 
Občine Muta in nam povedala veliko za-
nimivega o zgodovini Mute.

Z Gobarskim društvom Novo mesto 
že vrsto let zelo dobro sodelujemo. Po-
magamo si pri nabiranju primerkov gob 
za razstavo in sodelujemo pri postavitvi 
razstave. Tudi letos je bilo tako. Člani 
društva smo nabirali primerke gob v 
okolici Hočevja in Muljave za razstavo 
gob v Novem mestu in jim primerke tudi 
dostavili. Razstava gob v Novem mestu, 
v organizaciji Gobarskega društva Novo 
mesto, je bila za obiskovalce odprta dva 
dni, v petek in soboto, v atriju Gostišča 
na trgu na Glavnem trgu v Novem mestu. 

Na povabilo Gobarsko mikološkega 
društva Ig smo se drugo soboto v sep-
tembru udeležili prireditve v Zapotoku, 
7. gobarskega zbora Zapotok 2023 v RTC 
Zapotok, Kurešček, Ig pri Ljubljani, v or-
ganizaciji Gobarsko mikološkega društva 
Ig. Z nabiranjem primerkov gob v okolici 
Kureščka in Zapotoka nismo bili zado-
voljni, saj je bila takrat rast gob slaba. Je 
pa Gobarskemu društvu Ribnica razsta-
va gob, ki so jo postavili v času ribniškega 
sejma, nedvomno uspela, saj jim je tudi z 
našimi primerki gob, nabranimi v okolici 
Hočevja in Muljave, uspelo determinirati 
okrog 180 primerkov gob.  

Turistično društvo Dobrepolje je or-
ganiziralo množičen športno-rekreativni 
dogodek: 14. Dobrepoljsko vandranje in 
13. Dobrepoljski tek. Letos je bila daljša 
16 kilometrov dolga dobrepoljska pot 

prvič speljana do gobarskega doma na 
Šentrumarju in nazaj v Dobrepoljsko 
dolino. Člani društva smo v okolici Ho-
čevja, Muljave in Ivančne Gorice nabrali 
primerke gob in na stojnici na prireditve-
nem prostoru na Vidmu postavili manjšo 
razstavo gob, gobe determinirali in od-
govarjali na številna vprašanja obiskoval-
cev športno-rekreativnega dogodka. 

Za zaključek leta smo se konec mese-
ca oktobra 2023 člani Društva gobarjev 
Štorovke Šentrumar Hočevje odpravili 
na strokovno ekskurzijo na Bizeljsko, 
v Podsredo in Kozje. Obiskali smo 
grad Podsreda, kjer smo si poleg dru-
gih znamenitosti gradu ogledali stalno 
razstavo GLIVE KOZJANSKEGA PARKA 
Gobarskega društva Kozjansko Kozje, 
skoraj 50 različnih vrst gob, ki so sušene 

s posebnim postopkom liofilizacije (su-
šenje z zamrzovanjem). Pot smo nada-
ljevali v Buče v Kozje, kjer smo se srečali 
s člani Gobarskega društva Kozjansko 
Kozje. Ogledali smo si njihovo gobarsko 
učno pot, ki je v osrčju Kozjanskega re-
gijskega parka v kraju Brezovec pri Po-
lju, v neposredni bližini gobarske koče. 
Krožna gobarska učna pot poteka veči-
noma po gozdu in ni zahtevna, je dolga 
600 metrov in ima 17 informacijskih ta-
bel, na katerih so različne vrste gob. Ker 
je bilo za organizirano gobarjenje že 
malo prepozno, smo si na Brezovici na 
Bizeljskem ogledali še farno cerkev, pri 
župniku kupili nekaj mašnega vina in se 
zadovoljni in polni lepih vtisov odpravili 
proti domu. ■ 
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Memorial Alojza Gabrščka
Kot že vrsto let so tudi to jesen člani Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo Grosuplje organizirali 
tekmovanje v streljanju z malokalibrsko puško. 

Franci Zorko

Tekmovanje, ki poteka vsako jesen na 
strelišču Strelskega društva Sonja Vesel 
v Ivančni Gorici, so pred dvema letoma 
poimenovali Memorial Alojza Gabrščka. 
Pokojni Alojz Gabršček je bil namreč 
veteran vojne za Slovenijo in dolgoletni 
član OZVVS Grosuplje, hkrati pa je bil 
tudi aktiven strelec in strelski funkcionar 
ter mednarodni strelski sodnik. Strelska 
sekcija Območnega združenja vojne za 
Slovenijo Grosuplje je ena izmed aktiv-
nejših v tem združenju. Strelci sodeluje-
jo na različnih veteranskih strelskih tek-
movanjih, s katerih se pogosto vračajo z 
medaljami tako v ekipni kot posamični 
konkurenci. 

Na letošnjem Memorialu Alojza Gab-
rščka so tekmovalci dosegli zelo dob-
re rezultate. Prvo mesto je osvojil član 

strelske sekcije OZVVS Grosuplje Oto 
Rome, drugo mesto je zasedel Andrej 
Zupančič, član SD Sonja Vesel iz Ivanč-
ne Gorice, na tretje mesto pa se je uvrstil 

drugi predstavnik OZVVS Grosuplje Edo 
Goršič. Strelcem želimo, da kljub svojim 
»zrelim« letom še naprej ohranjajo mir-
no roko in ostro oko. ■

Novo obdobje delovanja, nova zagnanost
Z oktobrom se je zaključilo še eno uspešno leto v delovanju Groša, ki so ga zaznamovali ekipno delo in sodelovanje, 
razvoj idej, veščin in sposobnosti študentov in dijakov z našega območja.

Erika Dizdarević, ŠK GROŠ

V petek, 27. oktobra 2023, so potekali ob-
čni zbor in volitve v organe kluba za ob-
dobje od oktobra 2023 do oktobra 2024. 
Zbrali smo se v lepem številu, prisluhnili 
vsebinskemu in finančnemu poročilu za 
obdobje 2022/2023, načrtu za letošnje 
leto ter izvolili nove predstavnike uprav-
nega, vsebinskega in nadzornega odbo-
ra, disciplinske komisije ter predstavni-
ka Zveze ŠKIS in Sveta ŠOLS. Svoj drugi 
mandat je začela naša predsednica Aleša 
Palčič.

Oktober smo zaključili v socialnih 
notah, saj smo bili že deseto leto del tra-
dicionalne humanitarno ekološke akcije 
Manj svečk za manj grobov. Naši prosto-
voljci so od nedelje, 29. oktobra 2023, do 
srede, 1. novembra 2023, obiskovalce po-
kopališč pričakali v občinah Grosuplje, 
Ivančna Gorica in Dobrepolje. Skup-

no smo zbrali 5560,57 EUR, od tega v 
Grosuplju 3799,29 EUR, v Šmarju - Sapu 
795,29 EUR, na Vidmu 575,91 EUR in v 
Šentvidu pri Stični 390,09 EUR. Zbrana 
sredstva smo namenili PGD Grosuplje, 
PGD Šmarje - Sap ter otroški bolnici v 
Šentvidu pri Stični. Hvala vsem sodelu-
jočim za pomoč.

Poleg organizacije dogodkov in razšir-
janja priložnosti, ki so jih mladi v našem 

lokalnem okolju deležni, tudi letos ob-
javljamo razpis za pridobitev enkratne 
štipendije za študente in dijake, ki živijo 
na območju upravne enote Grosuplje. 
Enkratne štipendije podeljuje Študent-
ski klub Groš v sodelovanju z Zvezo pri-
jateljev mladine Ljubljana Moste - Polje. 
Skupna vrednost razpisa je 3050,00 EUR, 
študentom bo podeljenih osem štipendij 
v vrednosti 250 EUR, dijakom pa sedem 
štipendij v vrednosti 150 EUR. Prijave so 
se zbirale do 27. novembra 2023. Več in-
formacij v zvezi s prijavo in njenimi po-
goji lahko najdete na naši spletni strani, 
kjer prijavo tudi oddate. Pozivamo vas 
tudi, da k razpisu spodbudite posame-
znike, ki si ta denar zaslužijo, vendar se 
sami mogoče ne bi prijavili. Vse prijave 
bodo ostale anonimne.

V naših prostorih na Industrijski cesti 
1g, 1290 Grosuplje, pa je v nedeljo, 26. 
novembra 2023, ponovno potekala izme-
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njevalnica oblačil in modnih dodatkov. 
Tja ste vabljeni predstavniki vseh gene-
racij, da od 14.00 do 17.00 prinesete kose 
iz svoje omare, na katerih se zadnje čase 
le nabira prah, s tem ponudite možnost 
nekomu drugemu, da jih izkoristi, ter 
tudi sami popestrite prihajajoče mesece 
z nečim novim, a pri tem s second hand 
uporabo skrbite za naše okolje.

Pomembno se nam zdi, da med dru-
gim ponujamo možnost tudi za odkri-
vanje drugih držav, kultur in njihovih 
znamenitosti. Zato v decembru ponov-
no organiziramo predbožični izlet, ki 
bo med 16. in 17. decembrom obsegal 
obisk nemških mest. Od historičnega 
božičnega sejma v Nürnbergu do spre-
hoda po mestecu Rothenburg ob der 

Tauber, ki nas bo popeljal v čas pravljic 
bratov Grimm, vse do zaključka v glav-
nem mestu München. Več informacij za 
prijavo kmalu objavimo na svojih dru-
žabnih omrežjih.

Študentski klub Groš sestavljamo 
mladi, ki vidimo pomen mladosti v več 
kot le zabavah in sedenju za knjigami. 
Skupaj stremimo k ustvarjanju skupnos-
ti, ki mladim iz naših treh občin redno 
ponuja letne ugodnosti, kot so brezplač-
na članarina v knjižnici, boni za prehra-
no, možnost brezplačnega tiska študij-
skih vsebin ter športne, izobraževalne in 
kulturne dejavnosti. Pri nas lahko vsak 
izrazi svoj glas, če le ima željo in zag-
nanost za delo in skupno uresničevanje 
zastavljenih ciljev. Zato se nam novi za-

interesirani člani kadar koli pridružite, 
tako da svojo idejo za dogodek z nami 
delite na naših družabnih omrežjih, ura-
dnih urah ali pa se z nami podružite na 
enem izmed dogodkov. Verjamemo, da 
lahko skupaj za mlade še veliko storimo 
in gradimo naprej na že vidnih uspehih 
svojih predhodnikov.

Uradne ure: ponedeljek, sreda in pe-
tek od 18.00 do 20.00 v Grosuplju, Indu-
strijska cesta 1g, torek od 18.00 do 20.00 
v Ivančni Gorici, Cesta 2. grupe odredov 
17, četrtek v Jakličevem domu, Videm 34, 
po dogovoru.

Facebook: GROŠ študentski klub 
Instagram: @sk.gros
spletna stran: www.klub-gros.si

VABILO IN OBVESTILO!

V turistično-informativni pisarni 
so na voljo voščilnice, narejene 
po motivu Božična skrivnost, 
avtorja Toneta Kralja. Vljudno 

vabljeni, da svojcem pošiljate to 
enkratno voščilnico po ceni 1 EUR.

Na voljo so še voščilnice istega 
avtorja z naslovom:  

Rojstvo (v črno-beli tehniki).

Dobite jo v TIC-u vsako soboto 
med 10.00 in 11.00 ali po 

predhodnem dogovoru po 
telefonu: 041 962 823 ali po 

dogovoru na e-naslovu:  
td.dobrepolje@gmail.com.

TD Dobrepolje v sodelovanju z Občino Dobrepolje 

tudi letos pripravlja praznično vzdušje v mesecu decembru na trgu 
pred Jakličevim domom, zato vabimo k sodelovanju: posameznike, 
družine, vrtec, šolo, zavode, vaške skupnosti, društva, da s svojo 
ustvarjalnostjo naredite jaslice, ki jih bomo v začetku decembra 
postavili na trgu na Vidmu.

Jaslice oblikujte po svoji zamisli. Postavljene bodo na prostem, zato naj 
bodo primerne velikosti in iz materialov, ki bodo kos različnim vremenskim 
vplivom. 

Dobrodošle bodo pozabljene stare jaslice, ki so skrite kje na 
podstrešju.

Vse izdelovalce čaka božično-novoletno darilo!

Sodelovanje sporočite do 1. decembra 2023 na e-naslov:  
td.dobrepolje@gmail.com ali osebno v TIC-u v času uradnih ur.  
Dodatne informacije dobite na tel. št.: 041 962 823.

Vabljeni k sodelovanju. 

Skupaj ustvarimo lepo praznično vzdušje!
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Oblast političnih amaterjev
Ponovno se je pokazalo, da so slovenski volivci oblast prepustili popolnim političnim luzerjem, ki nimajo nobenega 
koncepta, ampak tavajo iz ene skrajnosti v drugo. 

Jože Tanko

Da samo spomnim. Ko smo zaradi, po 
našem mnenju, preobsežne vlade, kar 
zaradi prekrivanja številnih področij 
nujno vodi v konflikte med resorji in v 
številna dodatna usklajevanja, upoča-
snitve postopkov in večinoma tudi niža-
nje kvalitete odločanja, predlagali refe-
rendum, je Golobova ekipa s pomočjo 
vsega medijskega arzenala prepričevala 
javnost ravno o nasprotnem. Da je za 
učinkovito delo Golobove vlade po-
membna »specializacija«. Vlada je na 
tem referendumu tudi zmagala.

Ni še minilo eno leto po referendu-
mu, že je prišel predsednik vlade Golob 
do pomembnega spoznanja. Nedavno 
je, ob odslovitvi nekaterih ministrov iz 
svoje Svobode, izrekel naslednjo mod-
rost – da je njegova ministrska ekipa 
preobsežna, da to marsikje ovira delo 
in učinkovitost vlade, kar se je pokazalo 
ob zadnjih poplavah, in da jo bo treba 
oklestiti, ne samo na dimenzije predho-
dne Janševe vlade, ampak bistveno bolj, 
na 12 ali po vzoru Švice celo na samo 
sedem resorjev. Koalicijo je o svojih vi-
denjih, ki so se mu začela (sicer malo 
pozno) prikazovati, samozavestno ob-
vestil na tiskovni konferenci. Na njej je 
napovedal, da bodo o tem govorili na 
naslednjem koalicijskem vrhu v začetku 
tega meseca (novembra). 

Koalicijski vrh se je 8. novembra res 
zgodil. Ko so predsednik vlade in pred-
sednik Svobode Golob in predsedniki 
strank njegove koalicije, Tanja Fajon 
(SD) in Asta Vrečko (Levica), po sestan-
ku stopili pred kamere, so v en glas zatr-
dili, da racionalizacija resorjev (zmanj-
šanje resorjev) sploh ni bila na dnevnem 
redu, temveč da so se posvetili izključno 
tekočim in razvojnim izzivom ter utrdi-
tvi koalicije. Spet se je pokazalo, da go-
vorijo in zatrjujejo eno, naredijo pa čisto 
nekaj drugega. Pa naj tem ljudem še kdo 
verjame.

Pa še en primer. Ob nedavnem dnevu 
reformacije smo se naposlušali besed o 
pomenu slovenskega jezika za ohranitev 

slovenstva. To so poudarjali v govorih in 
poslanicah predsednica republike Na-
taša Pirc Musar in voditelji vseh strank 
koalicije. Samo »dan ali dva« kasneje so 
predstavniki teh istih strank ponovno 
potrdili novelo zakona o tujcih, s kate-
ro tujcem iz tretjih držav, ki prihajajo 
na delo v našo državo ali tu združujejo 
družino, to omogočajo še z nižjo stopnjo 
znanja slovenščine kot do sedaj. Slabo 
znanje jezika pa ne omogoča nikakršne 
integracije tujcev v naše okolje, ampak 
jih sili v izolacijo in v vse posledice, ki 
jih spremljamo po svetu. In namesto da 
bi prišlo do integracije tujcev v Sloveni-
ji, se bo dogajalo ravno obratno, s tujci 
se bomo morali integrirati Slovenci. Ta 
oblast torej ne krepi slovenstva, ampak 
uzakonja internacionalizem. 

Da (ne) vedo, kaj delajo, se je pokazalo 
tudi ob predložitvi zakonodaje, ki naj bi 
urejala posledice poplav. Ne prav dolgo 
nazaj je bila solidarnostna sobota pred-
stavljena kot eden pomembnih ukrepov 
za odpravo posledic avgustovske in dru-
gih ujm. Kot nepogrešljiv ukrep in velik 
del gospodarstva ga je že izvedel, saj se 
zavedajo, da je vsaka pomoč prizadetim 
več kot dobrodošla. A v noveliranem in-
terventnem zakonu tega ukrepa ni več, 
ni potreben in bodo problem finanč-
nih virov reševali drugače. Žal so med 
viri tudi tokrat prezrli sredstva, ki so že 
natečena in še ne porabljena v vodnem 
skladu, in tudi precejšen del sredstev iz 
nepovratnih evropskih virov, pri katerih 
pa je »švindlanje« sicer precej oteže-
no. Kljub temu da so zakon predhodno 

obravnavali na posvetu vseh strank pri 
predsedniku vlade, pa še vedno niso 
predložili ocene stroškov sanacij. Da 
vlada ponuja rešitve in ukrepe, ki jih z 
vsem aparatom ni sposobna ovrednotiti, 
je, milo rečeno, povsem neresno. 

Ena od zelo problematičnih zadev, ki 
jih je vlada predlagala, je tudi uvedba 
tajnosti v sodnih postopkih. Ko javnosti 
ne bi bile dostopne niti pravnomočne 
sodbe. Že ob tem, ko je sodni sistem 
sedaj dokaj odprt, se pojavljajo številne 
sodbe, s katerimi se dobi občutek, da se 
določene posameznike ali skupine privi-
legira. V veliko primerih, ko gredo sodbe 
skozi pritožbene ravni na instancah, so 
sodbe razveljavljene, v določenih prime-
rih zastarane ali se končna sodba sploh 
ne izda na slovenskih sodiščih, pri če-
mer je večinoma povzročena škoda ne-
popravljiva, sploh v politično odmevnih 
primerih. Če bo ta predlagana rešitev 
sprejeta in uveljavljena, na vidiku pa so 
še druge, se bo ob ustavnih spremem-
bah na tem področju, ki jim asistira NSi, 
zgodilo, da bo sodstvo delalo v popolni 
tajnosti in ob tem še izdajalo sodbe v 
imenu ljudstva. 

Ponovno se je pokazalo, da smo ob-
last prepustili popolnim političnim 
amaterjem – novim obrazom, ki jim je 
malo mar za dobrobit Slovenije in nje-
nega življa, veliko pozornosti in dob-
robiti namenjajo tujcem, še posebej 
tistim, ki ilegalno vdirajo v našo državo, 
in levičarskim civilno družbenim ad hoc 
skupinam, ki jih izdatno financirajo in s 
katerimi s pomočjo medijev oblikujejo 
družbeno klimo. Žal je volilno telo temu 
do sedaj vse prevečkrat naivno nasedlo 
in na koncu tudi drago plačalo.

Da se ne bo na koncu spet zgodilo, kot 
govori tisti rek: »Na koncu bo narod vse 
pozlatil.« ■
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Mladi v akciji: Vrnimo zdravo pamet v politiko
Podmladek Slovenske ljudske stranke – Nova generacija je od 10. do 12. novembra za svoje mlade člane organiziral 
delovni vikend v Termah Olimia. Mladi smo se osredotočili na teme, ki pomagajo graditi pogum za spremembe v 
politiki. 

Klara Sadar

Dva odlična govorca, dr. Matej Tušak na 
temo »Stereotipi, miti in zmote o pri-
dnosti in delovnih navadah Slovencev« 
in kreativni direktor desetletja Aljoša Ba-
gola s poudarki o vzpostavljanju ravno-
težja v življenju, pomenu vzgoje in toka 
misli, sta mladim pomagala, da pri sebi 
odkrijejo, kaj je potrebno za doseganje in 
uresničevanje ciljev. 

Prisluhnili smo tudi izkušnjam, ki so 
jih tako na osebni kot poslovni poti pri-
dobili trije odločevalci iz SLS, ki zazna-
mujejo lokalno, nacionalno in evropsko 
politiko. Predsednik SLS Marko Balažic, 
evropski poslanec Franc Bogovič in drugi 
najmlajši župan v Sloveniji Sašo Kodrič, 
župan Občine Majšperk, so dokaz, da so 
v SLS v prvih vrstah v politiki priložnost 
vedno dobili mladi. Z njihovo pomočjo 
smo izvedeli, kje v politiki začeti in za-
kaj je aktivno državljanstvo pomembno. 
Nagovorila nas je tudi predsednica Nove 
generacije Kaja Galič.

Na martinov vikend seveda ni smelo 

manjkati dobre kapljice. Pod vodstvom 
vinske kraljice leta 2016 Sare Stadler smo 
na delavnici »In vino veritas« spoznali 
nova dejstva o vinu ter osnove degusti-
ranja vina. Kot smo izvedeli, se vino ne 
pije, temveč uživa.

Zaključili smo s predavanjem uspe-
šnega podjetnika o pomenu podje-
tništva, gradnji temeljnih vrednot in na 

njih rastoči skupnosti ter utrdili prepri-
čanje, da je osnova za uspeh le trdno 
delo. 

Mladi smo glede na slišano znova 
začeli verjeti, da se tudi v politiki da z 
zdravo pametjo doseči velike premike 
na boljše za vse državljane. Veselimo se 
ponovnih srečanj in se stranki zahvalju-
jemo, da uspehe gradi z nami! ■

Brezhiben strel v kolena Dobrepoljcev
Tako bi se morala imenovati zadnja študija (2022) o protipoplavni ureditvi Dobrepoljske doline, avtorja INŠTITUT ZA 
VODARSTVO, d. o. o. Z njo se krši osnovno vodarsko pravilo: Pusti vodni koridor, kot je ustvarjen, ti se iz njega umikaj, 
ga ne zasipaj in ne pozidaj (učitelj, izkušeni praktik že pred prevzemom katedre na FAGG, prof. dr. Marko Breznik 
(1920–2020)). 

Alojz Nučič

V aprilu 2021 sem v glasilu NAŠ KRAJ 
navedel nekaj dejstev o zgrešenih, ne-
resničnih navedbah toka vode v l. 1933. 
A sedaj nam ti strelci in njihovi navijači 
preko Videmskega polja pripeljejo v Pod-
gorico vso poplavno vodo, npr. 40.000 l/s! 
Prebivalci Bruhanje vasi, Zagorice, Male 
vasi, ne imejte strahu, da je ne dobite, 
naši, nekaj 10 l/s zmogljivi požiralniki, 
količine vode ne bodo bistveno oslabili. 
Zagorica lahko mirno nadaljuje izgra-
dnjo stolpa za skoke v vodo v sredini vasi, 

globina vode bo zagotovljena. Kako so 
bili slepi kulturniki France in Tone Kralj 
ter v l. 1933 že šestletna Ančka Lazar, 
da, rojeni vsi dobesedno ob luži, takrat 
te gladine ali te vode niso opazili! Kako 
lepe bi bile slike Zagorice, ko jim doma-
če, takrat še lesene hiše dvigne in opere, 
tudi Ančka bi s pripovedovanjem o do-
lini na treh stebrih na jezeru dodala še 
dolino v jezeru. Zagorica se pojavlja celo 
kot distributer vode l. 1933 proti Logom. 
V resnici so vaščani našli dokaj slabo pre-
pustno, večjo površino, da so si izgradili 
izvedbeno velik, zelo lep, globok vodnjak 

na obrobju Loga.  
    Sam bi dodal le še predlog, da nova 

tovrstna študija podrobneje predstavi 
množico mostov, ki jih bomo gradili v 
dolini, sicer ob poplavah vse blokiramo. 
Namesto vzpostavitve približka stanja 
pred l. 1990 od bivšega lesnega obrata v 
Predstrugah do domačije Kanculc. Prav 
impozanten bo v študiji napovedani 
rondo na stebrih v edinem prostem kori-
dorju z Vidma proti Podgorici. Občinska 
uprava z županom in občinskimi svetni-
ki si s tem na vsak način želi postaviti 
unikatni in menda razvojni spomenik. 
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Beri, zapravljanje denarja in časa. Tu 
opozarjam občane vseh vasi, da deleža 
poplavne vode ne bo dobil vsak, a ude-
ležen bo s prispevkom za izgradnjo in 
vzdrževanje mostov. Vse zaradi nekaj od-
ličnih strelcev, ko so po l. 1990 stihijsko 
gradili in zasipali stoletne vodne kori-
dorje od Predstrug do vključno Kompolj. 
Odličen predhodno objavljeni prispevek 
g. Mitje Pečka. Karakterističen je sistem 
upravljanja in nadzora rabe prostora po 
l. 1990, ko se kontrolira premik zemljine 
le za zemljo, pripeljano na asfalt na gumi 
tovornjaka, ne kam strese vsakič po deset 
kubičnih metrov. 

Na obširne protipoplavne študije naj 
se odzovejo študentke in študenti doline. 
Preden bo kaj zgrajeno po idejni zasnovi 
prostih strelcev, bodo nekateri že dok-
torirali. Razumneje uporabljajte prido-
bljeno znanje, ne ga podrejati trenutnim 
koristim. Slično je z izdajo vodnogospo-
darskega dovoljenja za kanal CO v Lju-
bljani.

Dobrepolju se krepko poznata odhod 
prebivalstva po vojni in slovo posestni-

kov. Intelektualni nivo naših prednikov 
je bil za eno ligo višji. V tistem času take 
študije ne bi bile mogoče. Samooskrbno 
se je preživljalo več kot 3000 prebivalcev, 
plačevalo prave davke in še šolalo nekaj 
študentov. Samo iz Podgorice je iz 19 hiš 
odšlo 62 prebivalcev ter izumrlo že nekaj 
rodbin. Sličen, ne tako ekstremen, je bil 
odhod propulzivnih ljudi tudi iz drugih 
vasi. Procentualno je najbolj zaustavila 
praznitev Dobrepolja ISKRA Predstruge 
pod vodstvom g. Antona Drobniča, z do 
440 zaposlenimi. Za ves napor in prispe-
vek k razvoju tako tovarne kot občine je 
bil od istih odločevalcev odklonjen za 
naziv častnega občana. Vpliv mentalite-
te samoupravljalske vzgoje, izobraževa-
nja in dela, ko se vsak na vse spozna, se-
veda s tujim denarjem 43-milijardnega 
dolga RS, bo še dolgo obdobje, da pride 
do spremembe.

Leta 1990 smo takoj prekinili razvojno 
pot po npr. avstrijskem vzoru z večsto-
letno tradicijo. Nam je pa s pomočjo 
mogočnega Verbunda še uspelo racio-
nalizirati spodnjo Savo iz sedem na šest 

HE. Za usklajevalne sestanke na Dunaju 
sem v Celovcu vedno pobral inž. Huber-
ta Steinerja, sicer tudi našega vodiča na 
izletih PDD po Avstriji. Bistvena razlika, 
Verbund je ukinil oz. odpustil več kot 300 
zaposlenih na avstrijskih dravskih HE v 
Celovcu. Zelo šokirani! Pri nas obratno, 
EGS v stoodstotni lasti države je nekdo 
za potrebe volitev in privatizacije razbil 
v fevde z množico direktorjev.      

Uredništvu NAŠEGA KRAJA bi pred-
lagal, da podrobneje obvešča bralce o 
projektih v občini. Gradenj spet ni to-
liko, da se jih ne da pravočasno spre-
mljati. Za navedeno temo bi prosil, da 
iz množice slik in prilog protipoplavne 
študije predstavite novo strugo Rašice 
od Predstrug proti Zagorici na prvi stra-
ni. V času reševanja poplav v R. Sloveniji 
pokažimo svojo inventivnost. 

Vsi dosedanji uredniki pohvalno ure-
jate časopis, posebno pohvalo pa izra-
žam ge. Mihaeli Steklasa za izjemen 
napor in nivo pri vzpostavitvi kvalitete 
NAŠEGA KRAJA. ■

Naša selekcija U-17 še neporažena na vrhu lestvice 
državnega prvenstva
Nadarjena ekipa je na vseh petih letošnjih tekmah zmagala in napovedala kandidaturo za visoko končno uvrstitev. 
Tudi druge naše ekipe, ki prav tako nastopajo v uradnih tekmovanjih Nogometne zveze Slovenije, na igrišču kažejo 
solidne predstave.

Bojan Novak, foto: Lina Primc, Peter Brodnik

Zadnjo zmago je ekipa U-17, ki jo letos 
vodi trener Siniša Brkić, dosegla v so-
boto, 11. novembra. S 5 : 1 so bili fantje 
boljši od ekipe The Nutrition Extrem iz 
Sodražice. V ligi sicer nastopa 11 ekip. 
Kot zanimivost omenimo še, da prvo in 
drugo mesto na lestvici strelcev zasedata 
naša igralca. Trenutno je najboljši stre-
lec Erik Novak, drugi pa Grega Tomašič. 
Ekipa ima razmerje danih in prejetih za-
detkov kar 36 : 6.

Moška članska ekipa je ob prejšnje 
številke Našega kraja odigrala tri tekme 
državnega prvenstva in eno tekmo po-
kala Terme Olimia. V petek, 3. novem-
bra, je do 35. minute vse naredila prav 
in visoko vodila, nato pa so gostje iz Pri-
morske tvegali vse in jim je z igro z vra-
tarjem v polju do konca uspelo izenačiti. 
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Teden kasneje je ekipa Danija Kalje-
viča gostovala na Vrhniki, pri drugouvr-
ščeni ekipi lige. Fantje so bili do nekaj 
minut pred koncem blizu (5 : 3), nato pa 
tvegali in prejeli še dva zadetka ter izgu-
bili s 7 : 3. Sledila je še ena težka domača 
tekma, saj je 17. novembra v naši dvora-
ni gostoval serijski državni prvak, ekipa 
Futsal klub Dobovec. Naši fantje so odi-
grali odlično tekmo v obrambi in morali 
pred velikim številom gledalcev le priz-
nati premoč renomiranemu nasprotni-
ku. Na koncu je bilo 3 : 0. 

V domači dvorani boste ekipo lahko 
spremljali še 1. in 8. decembra, ko bodo 
fantje odigrali dve zelo pomembni tekmi 
z neposrednimi konkurenti za mesta v 
sredini lestvice. Vabljeni na tribuno, tek-
mi se bosta začeli ob 20.30.

V pokalnem tekmovanju se je ekipa z 
zmago nad ekipo Avtocenter Crono Aj-
dovščina prebila v četrtfinale. Na tekmi 
v Ajdovščini je bilo 6 : 1 za našo ekipo. 
Žreb je v četrtfinalu fantom namenil tež-
kega nasprotnika, ekipo Siliko Vrhnika. 
Za preboj na zaključni turnir četverice, 
ki nam je lani prinesel toliko veselja, 
bodo morali biti fantje na dveh janu-
arskih tekmah boljši od favoriziranega 
nasprotnika.

Ženska članska ekipa je bila prav tako 
uspešna v pokalnem tekmovanju. Po 
streljanju šestmetrovk so dekleta v Novi 
vasi izločila ekipo ŠD Bloke Pletilnica. 
Po rednem delu je bilo 2 : 2. Tudi njih 
pa čakajo v polfinalu težke nasprotnice, 
ekipa ŽNK Celje, serijske prvakinje zad-
njih let. Prav z njimi so se dekleta pome-
rila na prvenstveni tekmi 4. novembra. V 
Celju je bilo 4 : 1 za favorizirane Štajerke. 
Domača prvenstvena tekma je dekleta 
čakala v soboto, 18. novembra. Dekleta 

so gostila trenutno najslabšo ekipo v ligi 
in jo suvereno odpravile s 6 : 0. Tri zadet-
ke je dosegla kapetanka Mojca Dimič.

Dekleta igrajo pod vodstvom trener-
skega dvojca Dani Kaljevič in Eva Primc 
vse bolje in bolje in so na lestvici na sre-
dini, le dve točki pa jih ločita od tretjega 
mesta. Opazen je velik korak od lanske 
sezone in z veseljem pričakujemo nove 
tekme. Veseli smo, da se tudi na tribu-
nah na njihovih tekmah zbira vse več 
gledalcev in da se tudi vse več deklet 
vpisuje na treninge futsala. Domačo tek-
mo bodo dekleta odigrale še v petek, 22. 
decembra, ob 20.30.

Selekcija U-19 je v preteklih tednih 
odigrala dve tekmi: 5. novembra je doma 
premagala ekipo KMN Miklavž s 6 : 2, 
teden kasneje pa z nesrečnimi zadnjimi 
minutami izgubila na gostovanju v Za-
gorju ob Savi (5 : 8). Fantje zasedajo na 
lestvici trenutno četrto mesto. Omeniti 
moramo še, da je bil Luka Grm v tem 
času član reprezentance U-21, ki je od-
igrala dve prijateljski tekmi z odličnimi 
vrstniki iz Portugalske. 

Selekcija U-15 prav tako nadaljuje 
svojo sezono. Varovanci Mihe Babiča so 

odigrali solidno tekmo z najboljšo ekipo 
v ligi. Po porazu v prvem krogu v Koba-
ridu (10 : 0) je bilo tokrat že bolje, saj so 
na tekmi v naši dvorani igralci iz Posočja 
slavili z 12 : 7. V nedeljo, 19. novembra, 
je ekipa igrala še eno domačo tekmo. 
Tokrat so bili gostje ekipa iz Ribnice, ki je 
slavila že na prvi tekmi. Tudi tokrat naši 
ekipi ni uspelo pripraviti presenečenja, 
gostje so slavili z 10 : 3.

Selekcija U-13 pa je v soboto, 18. 
novembra, šele začela letošnje tekmo-
vanje. Na domačem turnirju je odigra-
la dve tekmi. Na prvi tekmi so morali 
fantje priznati premoč zelo močni ekipi 
KMN Bronx Škofije. Na drugi tekmi pa 
prva zmaga. Z rezultatom 2 : 0 so fantje 
trenerja Alena Blatnika premagali ekipo 
MNK Proteus Postojna. Dva zadetka na 
omenjenih tekmah je dosegel Jakob Štih, 
enega je dodal Rok Grandovec.

Omenimo še, da sta svoja prva turnir-
ja pod okriljem MNZ Ljubljana odigrali 
tudi selekciji U-11 in U-9 in se zelo iz-
kazali. 

Veseli bomo, če boste naše fante in 
dekleta prišli pogledat na domače tekme 
v videmski športni dvorani. ■

Domače tekme naših ekip v decembru:

PETEK, 1. 12. (20.30) – moška članska ekipa gosti ekipo KMN Meteorplast.
SOBOTA, 2. 12. (15.00) – selekcija U-17 gosti ekipo NK Ribnica.
NEDELJA, 3. 12. (14.30) – selekcija U-15 gosti ekipo KIX Ajdovščina.
NEDELJA, 3. 12. (17.00) – selekcija U-19 gosti ekipo NK Ribnica.
PETEK, 8. 12. (20.30) – moška članska ekipa gosti ekipo KMN Oplast Kobarid.
SOBOTA, 16. 12. (15.00) – selekcija U-17 gosti ekipo Futsal club Duplek.
PETEK, 22. 12. (20.30) – ženska članska ekipa gosti ekipo Futsal klub Lukovica.
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LESTVICA PO 4. KROGIH:
 T Z N P TOČKE DG PG RAZLIKA

1 KMN KOT 4 4 0 0 12 20 6 +14

2 ŽUGIČ OGRAJE 4 3 1 0 10 10 3 +7

3 ŠPORT DESIGN AE ANDOLŠEK 4 3 0 1 9 18 6 +12

4 ŠD RAČNA 4 2 0 2 6 16 13 +3

5 RS TEAM ŠD KOMPOLJE 4 2 0 2 6 15 13 +2

6 GALAKTIKI 4 2 0 2 6 10 11 –1

7 ŠD PREDSTRUGE 4 1 2 1 5 5 5 0

8 ŠD PONIKVE ZELENO-BELI 4 1 2 1 5 4 7 –3

9 ŠMD TURJAK FERVITAL 4 1 1 2 4 6 11 –5

10 ŠD PONIKVE 4 1 0 3 3 6 12 –6

11 ŠD BLOKE LOVEC 4 1 0 3 3 5 16 –11

12 ŠD AMBRUS 4 0 0 4 0 5 16 –11

Do oddaje prispevka so bili odigrani 
štirje krogi v spet zelo močni 
rekreativni zimski futsal ligi. Na vrhu 
je le še neporažena ekipa, enako je 
tudi na dnu, kjer je ena ekipa brez 
točk. V ligi nastopa veliko igralcev, 
ki sicer igrajo tudi v 1. slovenski 
futsal ligi. Letošnja novost je izbira 
najboljšega igralca kroga.

Bojan Novak

Druga izvedba dobrepoljske futsal lige 
je zelo kakovostna. Vsako soboto vidimo 
šest odličnih tekem, razlike med ekipami 
pa niti niso tako velike, da bi katera od 
njih brez popolne osredotočenosti lah-
ko računala na zmago. Ekipa ŠD Ponikve 
zeleno-beli, ki je lani zmagala, je trenu-
tno osma.

Po štirih krogih je na vrhu ekipa KMN 
Kot. Edina ima štiri zmage. Na vrhu strel-
cev je Andrej Kavka. ■

REZULTATI 1. kroga:

ŠD AMBRUS  - ŽUGIČ OGRAJE 0 : 5
GALAKTIKI  - ŠD BLOKE LOVEC 4 : 2
KMN KOT  - ŠD RAČNA 3 : 2
ŠMD TURJAK FERVITAL  - ŠD PREDSTRUGE 2 : 2
RS TEAM ŠD KOMPOLJE  - ŠPORT DESIGN AE ANDOLŠEK 2 : 6
ŠD PONIKVE  - ŠD PONIKVE ZELENO-BELI 2 : 3

REZULTATI 2. kroga:

ŠPORT DESIGN AE ANDOLŠEK  - ŠD PONIKVE 6 : 1
ŽUGIČ OGRAJE  - ŠD PONIKVE ZELENO-BELI 0 : 0
ŠD PREDSTRUGE  - RS TEAM ŠD KOMPOLJE 1 : 3
ŠD RAČNA  - ŠMD TURJAK FERVITAL 6 : 2
ŠD BLOKE LOVEC  - KMN KOT 1 : 7
ŠD AMBRUS  - GALAKTIKI 2 : 4

REZULTATI 3. kroga:

KMN KOT  - ŠD AMBRUS 5 : 2
ŠD PONIKVE  - ŠD PREDSTRUGE 0 : 1
ŠD PONIKVE ZELENO-BELI  - ŠPORT DESIGN AE ANDOLŠEK 0 : 4
RS TEAM ŠD KOMPOLJE  - ŠD RAČNA 5 : 6
GALAKTIKI  - ŽUGIČ OGRAJE 1 : 2
ŠMD TURJAK FERVITAL  - ŠD BLOKE LOVEC 0 : 2

REZULTATI 4. kroga:

ŠD PREDSTRUGE  - ŠD PONIKVE ZELENO-BELI 1 : 1
ŠD RAČNA  - ŠD PONIKVE 2 : 3
GALAKTIKI  - KMN KOT 1 : 5
ŠD AMBRUS  - ŠMD TURJAK FERVITAL 1 : 2
ŽUGIČ OGRAJE  - ŠPORT DESIGN AE ANDOLŠEK 3 : 2
ŠD BLOKE LOVEC  - RS TEAM ŠD KOMPOLJE 0 : 5

Pestro dogajanje v zimski futsal ligi Dobrepolje 
2023/2024
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LESTVICA STRELCEV PO 4. KROGU:
1. KAVKA ANDREJ ŠD Račna 7

2. ANDOLŠEK ŽIGA Šport design AE Andolšek 6

3. GRM LUKA Šport design AE Andolšek 4

 KLINC GREGOR Galaktiki 4

 ŽLINDRA ANDRAŽ KMN Kot 4

 BOH DENIS Žugič ograje 4

 ARKO UROŠ KMN Kot 4

 KLJUN DREJC ŠD Račna 4

IGRALCI KROGA:
1. krog LUKA GRM Šport design AE Andolšek

2. krog ANDREJ KAVKA ŠD Račna

3. krog ŽIGA ANDOLŠEK Šport design AE Andolšek

4. krog ANŽE ŽLINDRA KMN Kot

Obdarite svoje najdražje z ionskimi 
zobnimi ščetkami Soladey

odstranijo zobni kamen 
pozdravijo krvaveče dlesni

umivanje zob brez zobne paste

antibakterijske ščetine

Praznični popusti vas že čakajo v
spletni trgovini www.ekotehnologija.si. 

Za naročilo pokličite 030 333 724.

Za zdrav in lep nasmeh!

Peter Hren s.p., Gradež 14, 1311 Turjak, GSM: 031/356 668

Storitve:
l	 Brušenje stekla
l	 Fazetiranje stekla in ogledal
l		Peskanje stekla
l	 Izdelava izolacijskega termopan stekla
l	 Kaljeno steklo
l	 Tuš kabine (po meri, s tesnili)
l	 Ogledala
l	 Kopelit steklo za delavnice
l	 Izdelava taljenega stekla z vzorci (fusing tehnika)
l	 Montaža vsega navedenega
l	 Ostale steklarske storitve
l	 Intervencija 24 ur na dan

Razporede, rezultate in lestvice lahko spremljate na FB-strani 
Futsal kluba Dobrepolje. ■

VAS VABI NA DAN ODPRTIH VRAT!
V soboto 10. decembra od 16:00 ure dalje.
- predstavili vam bomo vozila in opremo
- potekal bo vpis novih članov
- za tople napitke bo poskrbljeno
Vljudno vabljeni!
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foto: pexels.com
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POGREBNO IN POKOPALIŠKO
DEJAVNOST TER 24 URNO
DEŽURNO SLUŽBO
V OBČINI DOBREPOLJE
VIDEM IN STRUGE
OPRAVLJA KONCESIONAR

POGREBNE STORITVE NOVAK
ROBERT NOVAK s.p.
Reber 2a
8360 ŽUŽEMBERK

S 01.01.2021 NAM JE OBČINA DOBREPOLJE PODELILA
KONCESIJO ZA OPRAVLJANJE POGREBNE, POKOPALIŠKE
IN 24 URNE DEŽURNE SLUŽBE.

ZATO SE V PRIMERU SMRTI IN VSE V VEZI S 
POKOPALIŠČEM OBRAČAJTE NA NAS, DA NE BO 
PRIHAJALO DO NESPORAZUMOV IN DVOJNIH 
STROŠKOV. ZA VSE NEJASNOSTI IN VPRAŠANJA  NAS 
LAHKO POKLIČETE.

NAŠ NAMEN JE, POMAGATI VAM V NAJTEŽJIH 
TRENUTKIH OB IZGUBI SVOJIH NAJDRAŽJIH.

NUDIMO VAM KOMPLETNO STORITEV NA ENEM MESTU.

VSE LAHKO UREDITE NA SVOJEM DOMU.

NA VOLJO SMO VAM 24 UR NA DAN.

Telefon: 07/38-88-100  ali 031/876-276

Zakrajšek Marko s.p.
Srobotnik 4

1315 Velike Lašče

01 788 14 62t:

031 883 191g:

e: info@markozakrajsek.si

www.markozakrajsek.si

Cvetličarstvo,

pogrebne in
pokopališke

storitve

Čeprav odhajam v novi dom,
pozabil vas nikdar ne bom,
kot angel pazil bom na vas, 
dokler spet snidenja ne pride čas.
          (L. Senčar)

ZAHVALA

V 70. letu starosti je za večno zaprl svoje oči in odšel k 
večnemu počitku naš dragi mož, oči, brat, stric in svak

ZVONKO ŠUŠTARŠIČ 
iz Podpeči

(1954–2023).

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, 
prijateljem, znancem in članom več društev za vse izrečene 

besede sožalja in tolažbe, za darove cerkvi in za darovane 
svete maše. 

Prav posebno zahvalo izrekamo tudi vsem in vsakemu 
posebej, ki so s svojim sodelovanjem prispevali na 

kateri koli način, da je bilo njegovo zadnje slovo častno, 
dostojanstveno in ganljivo.

Ohranite ga v lepem spominu. 

Žalujoči: vsi njegovi

»Za zdaj pa ostanejo vera, 
upanje in ljubezen, to troje. 
In največja od teh je ljubezen.« 
  (1 Kor 13,13)

ZAHVALA
ob slovesu 

DANICE KOVAČIČ
(1957–2023).

Hvala vsem, ki ste se z njo veselili življenja,
jo tolažili v bridkih preizkušnjah,

ji nesebično pomagali,
jo bodrili in obiskovali v bolezni.

Še posebej hvala Andreji in Ivanu Levstek, Julki Šmalc, Vanji 
Meglen, Viki Buščaj, Silvi Škoda, Marti Kralj, Štefki Virant in 

Klari Sadar.
Hvala dr. Golouhu, Nataši Zlodej iz OI ter Alenki Lazar 
iz BS za vso pomoč in podporo, nasvete in tolažbo med 

zdravljenjem.
Hvala g. župniku Francu Škulju za pomoč, besede upanja in 
darovano sveto mašo, pevcem moškega zbora za pesmi ob 

slovesu in Anici Babič za molitve v vežici.
Hvala sorodnikom, sovaščanom in prijateljem za izrečena 

sožalja, darovane svete maše ter sveče.
Hvala vsem, ki ste v trenutku slovesa zanjo molili in jo 

pospremili k večnemu počitku.
Danica, počivaj v miru in večna luč naj ti sveti.

Vsi njeni
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PRIČAKUJEMO

PRIČAKUJEMO

NUDIMO

NUDIMO

SESTAVLJALEC 
IZDELKOV (M/Ž)

KONSTRUKTER 
(M/Ž)

ZAPOSLIMO 

01
02

ZAPOSLIMO 

Vaše prijave pričakujemo do vključno 15.12.2023 na elektronski naslov info@simetrija.si s pripisom: 
Konstrukter ali Sestavljalec izdelkov. V prijavo vključite vaš življenjepis, opis izkušenj in reference. 
Vse prispele prijave bodo obravnavane zaupno. Lahko tudi pokličite na telefon 031 588 259.

SIMETRIJA d.o.o.  / Predstruge 83 / 1312 Videm - Dobrepolje / www.simetrija.si / info@simetrija.si

dokončano osnovno šolo ali poklicno tehnično šolo / znajdljivost, spretnost, natančnost in 
sistematičnost / odgovornost in organiziranost

zaposlitev za določen čas z možnostjo podaljšanja za nedoločen čas / enoizmensko delo s 
5-dnevnim delavnikom (Predstruge, Videm - Dobrepolje) / usposabljanje in urejene de-
lovne pogoje v stabilnem podjetju / fizično nenaporno delo, ki pa zahteva iznajdljivost in 
natančnost / delo se opravlja v stoječem položaju in delno v sedečem / raznoliko delo z 
dnevnim kroženjem med različnimi delovnimi operacijami / občasno delo tudi v prototipni 
delavnici / plačilo po dogovoru (odvisno od izkušenj)

prevzem delov in vhodna kontrola / priprava delov in sklopov / sestavljanje sklopov v 
celoto in testiranje izdelkov / pakiranje, skladiščenje in izdajanje izdelkov / vodenje ev-
idenc (prevzemnica, dobavnica, delovni nalog, pakirni list, naročilnica, uvozna/izvozna 
dokumentacija in ostali spremni papirji) / delo z ročnimi orodji in z stroji / delo v prototipni 
delavnici / skrb za red in čistočo delovnega okolja / usposabljanje neposredno podrejenih

dokončano ali v zaključevanju izobrazbo strojne smeri / poznavanje računalniškega 3D mod-
eliranja / kreativnost in logično razmišljanje / komunikacijske in organizacijske sposobnost / 
timsko delo / iznajdljivost, spretnost, natančnost in sistematičnost / odgovornost in organi-
ziranost / dobro znanje angleškega jezika

zaposlitev za določen čas z možnostjo podaljšanja za nedoločen čas / fleksibilen delovni 
čas (Predstruge, Videm - Dobrepolje)  z možnostjo dela od doma / mentorsko podporo pri 
začetnem spoznavanju procesov / dinamično delo v pozitivnem delovnem okolju, ki spodbu-
ja ustvarjalnost, sodelovanje in inovativnost / usposabljanje in izobraževanje / samostojno 
delo / možnost osebnega in strokovnega razvoja preko aktivnega sodelovanja na zanimivih 
projektih / stik z mednarodnim trgom / korektno plačilo po dogovoru (odvisno od izkušenj) / 
nagrajevanje v primeru uspešnega dela

konstruiranje in razvoj / izdelava računalniških 3D modelov in tehnične dokumentacije / 
izdelava preračunov in analiz ter izvedba meritev / izdelava maket in prototipov ter testiran-
je / izdelava zahtevkov za povpraševanje in nabavo / usklajevanje s proizvodnjo / vodenje 
projektov / usposabljanje neposredno podrejenih

WWW.SIMETRIJA.SI
ZA VEČ INFORMACIJ

Podjetje s 15 letnimi izkušnjami na področju 
razvoja in proizvodnje inovativnih izdelkov.



K V A L I T E T A
VA R N O S T

V A R Č N O S T

051 402 780  /  info@priba-okna.si  /  www.pribaokna.si
Obrtna cona Ločica pri Turjaku

VRHUNSKA KVALITETA IN 
BREZČASEN DIZAJN

Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si

menjava 
vetrobranskih stekel

nadomestna vozila
za čas popravila

avtokleparska in 
avtoličarska dela

hladno popravilo 
poškodb od toče

pogodbeni servisni partner + cenilno mesto

pogodbeni servisni partner

www.avtolicarstvo-brundula.si


